

ရောမဩဝါဒစာ

1 ဤစာသည်ခရစ်တော်ယေရှု၏ကျွန် ပေါလု ထံမှဖြစ်၏။ ဘုရားသခင်သည် ငါ့ကို တမန်တော်*အရာ၌ ခေါ်တော်မူ၏။ ငါသည် ဘုရားသခင်၏ဝမ်းမြောက်ဖွယ်ရာသတင်းကောင်းကို လူအပေါင်းတို့အား ဟောပြောရန် ရွေးချယ်ခန့်ထားတော်မူခြင်းခံရ၏။

²ဘုရားသခင်သည် ဤဝမ်းမြောက်ဖွယ်ရာသတင်းကောင်းကို မိမိလူတို့အား ရှေးနှစ်ပေါင်းများစွာကပင် မိမိပရောဖက်တို့ကို အသုံးပြု၍ ဤဂတိတော်ကို ပေးတော်မူ၏။ ထိုဂတိမှာ သန့်ရှင်းသောကျမ်းစာ၌ ရေးထားတော်မူ၏။ ³⁻⁴ထိုဝမ်းမြောက်ဖွယ်ရာ သတင်းကောင်းသည် ငါတို့၏သခင်ဘုရားဖြစ်တော်မူသော မိမိသားတော်ယေရှုခရစ်အကြောင်းပင် ဖြစ်၏။ ယေရှုခရစ်သည် လူ့ဇာတိအားဖြင့် ဒါဝိဒ်*၏မိသားစုမှ ဖွားမြင်လာ၏။ သို့သော်လည်း၊ ယေရှုသည် ဘုရားသခင်၏သားတော် ဖြစ်ကြောင်းကို သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်အားဖြင့် ထင်ရှားစေတော်မူ၏။ သူသည် မိမိ၏ကြီးမားသောတန်ခိုးဖြင့်သေခြင်းမှထမြောက်တော်မူ၍ဘုရားသခင်၏သားတော်ဖြစ်ကြောင်းကို ထင်ရှားစေတော်မူ၏။ ⁵ဘုရားသခင်သည် တမန်တော်တစ်ပါး၏ အမှုအရာကို ခရစ်တော်အားဖြင့် ငါ့အား ပေးတော်မူ၏။ လူမျိုးအပေါင်းတို့သည် ဘုရားသခင်ကို နာခံခြင်းသို့၎င်း၊ ယုံကြည်ခြင်းသို့၎င်း ဦးဆောင်လမ်းပြသောအမှုကို ဘုရားသခင်သည် ငါ့အားပေးတော်မူ၏။ ငါသည် ဤအမှုကို ခရစ်တော်အတွက် လုပ်ဆောင်လေ၏။ ⁶ရောမမြို့၌

ရှိသော သင်တို့သည်လည်း ယေရှုခရစ်နှင့်ဆိုင်ရမည့်အကြောင်း ခေါ်တော်မူ၏။

⁷ဘုရားသခင်နှင့် စပ်ဆိုင်ရမည့်အကြောင်း သူခေါ်တော်မူသည့် ရောမမြို့၌ရှိသောသင်တို့အားလုံးထံသို့ ဤစာကို ငါပို့လိုက်၏။ သင်တို့သည် ဘုရားသခင်ချစ်တော်မူသောလူများဖြစ်ကြ၏။ ငါတို့အဘတည်းဟူသောဘုရားသခင်နှင့်သခင်ယေရှုခရစ်အထံတော်မှကျေးဇူးတော်နှင့်ငြိမ်သက်ခြင်းသည် သင်တို့၌ရှိပါစေသော။

ဆုတောင်းခြင်းဖြင့် ဘုရားသခင်၏ ကျေးဇူးတော်ကိုချီးမွမ်းခြင်း

⁸သင်တို့၏ယုံကြည်ခြင်း အကြောင်းသည် မြေတပြင်လုံး၌ အနှံ့အပြား ကျော်စောသည်ဖြစ်၍ သင်တို့အကြောင်းကြောင့် ယေရှုခရစ်အားဖြင့် ငါသည် ဘုရားသခင်၏ကျေးဇူးတော်ကိုရှေးဦးစွာ ချီးမွမ်း၏။ ⁹⁻¹⁰ငါသည် ဆုတောင်းသောအချိန်အခါတိုင်း၌ သင်တို့ကို အစဉ်မပြတ် အောက်မေ့သတိရ၏။ ဤအကြောင်းမှန်သည်ကို ဘုရားသခင်သိတော်မူ၏။ ဘုရားသခင်၏ သားတော်အကြောင်းတည်းဟူသော ဝမ်းမြောက်ဖွယ်ရာသတင်းကောင်းကို ဟောပြောခြင်းအားဖြင့် မိမိအစေတော်ကို စိတ်နှလုံးအကြွင်းမဲ့ ငါခံ၏။ သင်တို့ရှိရာသို့ ငါလာရသောအခွင့် တစ်စုံတစ်ခုရှိပါမည်အကြောင်း ငါဆုတောင်း၏။ ဘုရားသခင်သည် အလိုတော်ရှိလျှင်၊ ထိုအရာသည်ပြည့်စုံလိမ့်မည်။ ¹¹ငါသည် သင်တို့ကို အလွန်တွေ့မြင်လို၏။ သင်တို့ကို ခွန်အားနှင့်ပြည့်စုံမည်အကြောင်း ငါသည် သင်တို့၌ ဝိညာဉ်ဆုကျေးဇူးကို ပေးခြင်းငှါ အလိုရှိ၏။ ¹²ထိုသို့ ငါဆိုရာတွင် ငါတို့၌ရှိသောယုံကြည်

တမန်တော် ယေရှုသည် လူတစ်ယောက် မိမိကိုယ်ကို စားပြုရန်အထူးရွေးချယ်သောသူ။
ဒါဝိဒ် ခရစ်မပေါ်ခင်နှစ်ပေါင်း 1000 လောက်က ဣသရေလများ၏ဘုရင်။

ခြင်းဖြင့် ငါတို့သည် အချင်းချင်းကူညီမစကြရမည်အကြောင်းကို ဆိုလို၏။ သင်တို့၏ယုံကြည်ခြင်းသည် ငါ့ကို ကူညီမစလိမ့်မည်။ ငါ၏ယုံကြည်ခြင်းသည်လည်း၊ သင်တို့ကို ကူညီမစလိမ့်မည်ဖြစ်၏။¹³ ငါ့ညီအစ်ကိုမောင်နှမများတို့၊ ငါသည် သင်တို့ရှိရာသို့လာမည်ဟု ကြိမ်ဖန်များစွာ အကြံရှိကြောင်း သင်တို့သိကြရပြီ။ သို့သော်လည်း၊ သင်တို့ရှိရာသို့ လာခြင်းငှါ ငါသည် အခွင့်မသာသေး။ သင်တို့သည် ဝိညာဉ်ပကတိအားဖြင့် ကြီးထွားစေခြင်းငှါ ကူညီမစနိုင်မည်အကြောင်း၊ ငါသည် သင်တို့ထံသို့ လာရန် လိုရှိခြင်းဖြစ်၏။ ငါသည် ယုဒလူမဟုတ်သောအခြားသောလူတို့ကို ကူညီမစသည် နည်းတူ သင်တို့ကိုလည်း ကူညီမစခြင်းငှါအလိုရှိ၏။

¹⁴ ငါသည် ဂရိလူမျိုးဖြစ်စေ၊ ဂရိလူမျိုးမဟုတ်သောလူမျိုးဖြစ်စေ၊ ပညာရှိဖြစ်စေ၊ ပညာမဲ့ဖြစ်စေ၊ လူမျိုးအပေါင်းတို့အား အစေကိုခံရပါမည်။¹⁵ ဤအကြောင်းကြောင့် ငါသည် ရောမမြို့၌ရှိသောသင်တို့အား ဝမ်းမြောက်ဖွယ်ရာသတင်းကောင်းကို အလွန်ဟောပြောလိုခြင်းဖြစ်၏။

¹⁶ ငါသည် ထိုဝမ်းမြောက်ဖွယ်ရာသတင်းကောင်းအားဖြင့် ဝါကြွားလျှက်ရှိ၏။ ထိုဝမ်းမြောက်ဖွယ်ရာသတင်းကောင်းသည် ယုံကြည်သောသူအပေါင်းတို့ကို ကယ်တင်စေသော ဘုရားသခင်၏တန်ခိုးတော်ဖြစ်၍ ပထမ၌ ယုဒလူ၊ နောက်မှ ယုဒလူမဟုတ်သောအခြားလူမျိုးရှိသူတို့ကို ကယ်တင်ရန်ဖြစ်၏။¹⁷ ဘုရားသခင်သည် မိမိပြောမတ်ခြင်းဖြင့် အဘယ်သို့ ပြုတော်မူသည်ကို လူတို့အား ဝမ်းမြောက်ဖွယ်ရာသတင်းကောင်းအားဖြင့် ထင်ရှားစေ၏။ လူတို့၏ပြောမတ်ခြင်းအစနှင့်အဆုံးသည် ယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့်သာ ဖြစ်တော်မူသည်မှာ ဘုရားသခင်၏နည်းလမ်းဖြစ်၏။ “ပြောမတ်သောသူသည် မိမိယုံကြည်ခြင်းကြောင့်အသက်ရှင်လိမ့်မည်”* ဟူသောကျမ်းစာလာသည်နှင့်အညီဖြစ်၏။

လူအပေါင်းတို့သည် မှားယွင်းစွာပြုကြ၏

¹⁸ ဘုရားသခင်၏ အမျက်တော်သည် ကောင်းကင်မှ ထင်ရှားလျက်ရှိ၏။ လူအပေါင်းတို့သည် ဘုရားသခင်ကို ဆန့်ကျင်ကြကာ ပြုသမျှသောဒုစရိုက်အပြစ်နှင့် မှားယွင်းခြင်းအရာများတို့ကြောင့် ဘုရားသခင်သည် အမျက်ထွက်တော်မူ၏။ သူတို့၌ သမ္မာတရားရှိသော်လည်း၊ ဘုရားသခင်ကို ဆန့်ကျင်၍ အသက်ရှင်ခြင်း၊ တရားကို လွန်ကျူးခြင်းအားဖြင့်သူတို့သည် သမ္မာတရားကို ဖုံးကွယ်ကြ၏။¹⁹ ဘုရားသခင်သည် မိမိအမျက်တော်ကို ထင်ရှားစေ၏။ အကြောင်းမူကား၊ ဘုရားသခင်၏အကြောင်းသိအပ်သောအရာရှိသူတို့သည် သူတို့တွင် ထင်ရှားလျက်ရှိ၏။ ဘုရားသခင်သည် လူတို့အား သူ၏အကြောင်း သိအပ်သောအရာရှိသူတို့ကို ဖော်ပြတော်မူ၏။²⁰ လူတို့သည် ဘုရားသခင်၏ထာဝရတန်ခိုးတော်နှင့် သူ့ကို ဘုရားသခင်ဖြစ်ကြောင်း သက်သေပြသောသူ၏ဂုဏ်အင်္ဂါတို့ကို မမြင်နိုင်ကြ။ သို့သော်လည်း၊ ကမ္ဘာတည်သည့်ကာလမှစ၍ သူပန်ဆင်းတော်မူသော ထိုအရာများတို့က ထင်ရှားစေ၏။ ထို့ကြောင့် လူတို့သည် သူတို့ပြုသည့်ဆိုးသောမှုအရာများအတွက် ဆင်ခြေပေး၍ မရပါ။²¹ လူတို့သည် ဘုရားသခင်ရှိတော်မူသည်ကို သိကြသော်လည်း၊ သူတို့သည် ဘုရားသခင်ကိုချီးမွမ်းသင့်သည်အတိုင်းမချီးမွမ်း။ ဘုရားသခင်ကိုလည်း ကျေးဇူးမတင်ကြ။ လူတို့၏တူးဆွခြင်းသည် အချည်းနီးသက်သက်ဖြစ်လာ၏။ သူတို့၏မိုက်မဲသောစိတ်နှလုံးသည် မှောင်မိုက်ခြင်းနှင့် ပြည့်လေ၏။²² လူတို့က ငါတို့သည် ပညာရှိသည် ဟုဆိုသောကြောင့်၊ သူတို့သည် မိုက်မဲသောသူ ဖြစ်လာကြ၏။²³ သူတို့သည် ထာဝရအသက်ရှင်တော်မူသော ဘုရားသခင်၏ဂုဏ်တော်ကို ပယ်ကြ၍ လောကလူသားတို့နှင့်တူသောရုပ်တုများကို ကိုးကွယ်ခြင်းငှါ ထိုဂုဏ်တော်ကို ကုန်သွယ်မှုပြုကြ၏။ သူတို့သည် ငှက်၊ တောရဲတိရစ္ဆာန်၊ တွားတတ်သောတိရစ္ဆာန်တို့၏ပုံသဏ္ဍန်ရုပ်တုများအတွက် ဘုရားသခင်၏

“မြောင့်မတ်သော ... ရှင်လိမ့်မည်” ဟဗတ္တု 2:4

ဂုဏ်တော်ကို ကုန်သွယ်မှုပြုကြ၏။²⁴ လူတို့သည် အပြစ်တရားနှင့်ပြည့်နေ၍ အပြစ်ဒုစရိုက်ကိုသာ ကျူးလွန်ခြင်းငှါအလိုရှိကြ၏။ ထိုကြောင့် သူတို့၏အပြစ်ဒုစရိုက်ပွားများလာလမ်းသို့ လိုက်သွားကြရန် ဘုရားသခင်သည် သူတို့ကို ထားတော်မူ၏။ သို့ဖြစ်၍ သူတို့သည် မတရားသောမေထုန်အပြစ်များနှင့် ပြည့်နှက်လာကြကာ၊ မိမိတို့၏ကိုယ်ခန္ဓာကိုပင် မှားယွင်းစွာကိလေသာစိတ် ညစ်ညူးခြင်း၌ အသုံးပြုလာကြ၏။²⁵ သူတို့သည် ဘုရားသခင်၏သမ္မာတရားကိုသာ လိမ်လည်ခြင်းအတွက် ကုန်သွယ်မှုပြုကြ၏။ သူတို့သည် ဖန်ဆင်းထားသောအရာတို့ကို ဝတ်ပြုကိုးကွယ်၍ အစေခံကြ၏။ သို့သော်လည်း လူတို့သည် သူတို့ကို ဖန်ဆင်းသောသူကိုဝတ်မပြု၊ မကိုးကွယ်ကြ။ ဘုရားသခင်သည် ထာဝရချီးမွမ်းခြင်းမင်္ဂလာရှိတော်မူ၏။ အာမင်။

²⁶ အကြောင်းမူကား၊ လူတို့သည် ထိုအရာများတို့ကို ပြုကြသောကြောင့်၊ သူတို့ပြုလိုသည့်ရှက်ကြောက်ဖွယ်သောအရာတို့ကို ပြုကြရန် ဘုရားသခင်သည် သူတို့ကို ထားတော်မူ၏။ မိန်းမတို့သည် ယောက်ျားတို့နှင့် သဘာဝအတိုင်း လိင်ဆက်ဆံမှုကို စွန့်ကြကာ အခြားအသောမိန်းမတို့နှင့် အချင်းချင်းလိင်တူဆက်ဆံမှုကို ပြုကြ၏။²⁷ ထိုနည်းတူ၊ ယောက်ျားတို့သည်လည်း မိန်းမတို့နှင့် သဘာဝအတိုင်း လိင်ဆက်ဆံမှုကို စွန့်ကြ၏။ သို့သော်လည်း အခြားသောယောက်ျားတို့နှင့် လိင်တူဆက်ဆံမှုကို ပြုကြ၏။ သူတို့သည် ဤရှက်ကြောက်ဖွယ်သော အရာတို့ကို ပြုသောကြောင့်သူတို့ ပြုသောမှားယွင်းခြင်းအပြစ်ကြောင့် မိမိတို့ကိုယ်ခန္ဓာ၌ ခံထိုက်သောအပြစ်ဒဏ်ကို ခံရကြ၏။

²⁸ လူတို့သည် ဘုရားသခင်အကြောင်းကို သိခြင်းငှါ အရေးကြီးသည်ဟု မထင်မှတ်ကြ။ ထို့ကြောင့် ဘုရားသခင်သည် ထိုသူတို့အား သူတို့၏အချည်းနှီးကြံစည်ခြင်းသို့ အပ်တော်မူ၏။ သို့ဖြစ်၍ ထိုသူတို့သည် မိမိတို့မပြုအပ်သောအရာတို့ကို ပြုကြ၏။²⁹ ထိုသူတို့သည် အပြစ်မျိုးစုံ၊ မကောင်းမှုဒုစရိုက်၊ အတ္တဆန်လွန်းခြင်း၊ မုန်း

တီးခြင်းစသည်တို့နှင့် ပြည့်နေကြ၏။ ထိုသူတို့သည် မနာလိုခြင်း၊ လူ့အသက်ကိုသတ်ခြင်း၊ ရန်တွေ့ခြင်း၊ လှည့်ပြားခြင်း၊ အချင်းချင်းတစ်ယောက်အကြောင်းကိုတစ်ယောက် ဆိုးညစ်စွာကြံစည်ခြင်းတို့နှင့် ပြည့်လျက်ရှိကြ၏။ ထိုသူတို့သည် အတင်းအဖျင်းစကားပြောဆိုကြ၏။

³⁰ အချင်းချင်း မကောင်းသောစကားကို ကြမ်းတမ်းစွာ ပြောဆိုကြ၏။ ထိုသူတို့သည် ဘုရားသခင်ကို မုန်းကြ၏။ သူတို့သည် ကြမ်းတမ်းသောသူ၊ မာနထောင်လွှားသောသူ၊ ဝါကြွားသောသူဖြစ်ကြ၏။ သူတို့သည် မကောင်းသောအရာကို ပြုလုပ်ခြင်းငှါ အသစ်သောနည်းလမ်းများကို ရှာဖွေကြ၏။ သူတို့သည် ကိုယ်မိဘစကားကို နားမထောင်ကြ။³¹ သူတို့သည် မိုက်မဲသောသူ ဖြစ်ကြ၏။ သူတို့သည် မိမိတို့၏ ဂတိများကို မစောင့်၊ သစ္စာပျက်ကြ၏။ သူတို့သည် အခြားသောသူတို့အား သနားခြင်းကရုဏာစိတ်ကို မပြုကြ။³² ထိုသူတို့သည် ဘုရားသခင်၏ပညတ်တော်ကို၎င်း ထိုကဲ့သို့သောအရာများကိုကျင့်သောသူများကို၎င်း ခံထိုက်သောသူများကို၎င်း သိကြ၏။ သို့သော်လည်း သူတို့သည် ကိုယ်တိုင်ကျင့်သည်သာမကထို သို့ကျင့်သောအခြားသူတို့ကိုပင် အားပေးကြ၏။

သင်တို့ယုဒလူမျိုးတို့သည်လည်း အပြစ်ကြီးကြ၏

2 သင်သည် သူတစ်ပါးကို စစ်ကြာစီရင်နိုင်သည်ဟု ထင်မိလျှင်၊ သင်သည် မှားနေပြီဖြစ်၏။ သင်သည်လည်း အပြစ်စီရင်ရန် ထိုက်ပေ၏။ သင်သည် ထိုသူတို့ကို စစ်ကြာစီရင်၏။ သို့သော်လည်း သင်သည် သူတို့နည်းတူ မကောင်းသောအမှုကို ပြုပြီဖြစ်၏။ ထိုကြောင့် သင်သည် သူတို့အား စစ်ကြာစီရင်ရာတွင် ကိုယ်အပြစ်ရှိကြောင်းကို အမှန်စီရင်ဆုံးဖြတ်လျက်ရှိ၏။² ဘုရားသခင်သည် ထိုအမှားများကို ပြုသောသူတို့အား တရားစီရင်တော်မူ၏။ ဘုရားသခင်၏တရားစီရင်ချက်သည် တရားမျှတသည်ကို ငါတို့သိကြ၏။ ထိုသို့သောအမှား

များကို ပြုသောသူတို့အား သင်တို့သည်လည်း စစ်ကြာစီရင်ကြ၏။ ³သို့သော်လည်း၊ ထိုအမှားများကို သင်ကိုယ်တိုင်ပြု၏။ ထို့ကြောင့် ဘုရားသခင်သည် သင်အား တရားစီရင်မည့် အကြောင်း သင်သိရမည်။ သင်သည် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်ရန် တတ်နိုင်လိမ့်မည်မဟုတ်။ ⁴ဘုရားသခင်သည် သင့်အပေါ်၌ အလွန်ကြင်နာမှုရှိ၏။ ဘုရားသခင်သည် သင့်အပေါ်၌ သည်းခံတော်မူ၏။ သင်သည် နောင်တရရှိပြောင်းလဲလာရန် ဘုရားသခင်သည် စောင့်တော်မူ၏။ သို့သော်လည်း၊ သင်သည် သူ၏ ကြင်နာမှုကို မထိမဲ့မြင်ပြု၍ မသိမမှတ်ဘဲနေ၏။ သင်၏စိတ်နှလုံးနှင့် အသက်တာကိုပြောင်းလဲမည်အကြောင်း ဘုရားသခင်သည် သင့်အပေါ်၌ ကြင်နာသနားခြင်းရှိသည်ကို သင်သည် နားလည်ခြင်းမရှိ။ ⁵သို့သော်လည်း၊ သင်သည် စိတ်ခိုင်မာ၍ စိတ်နှလုံးနှင့်အသက်တာကိုမပြောင်းလဲကြောင့် သင်သည် မိမိ၏အပြစ်ဒဏ်ကို ပို၍ကြီးသည် ထက်ကြီးစေ၏။ ဘုရားသခင်သည် မိမိ၏အမျက်တော်ကို ထင်ရှားစေသော နေ့သို့ ရောက်သောအခါ သင်သည် ထိုအပြစ်ဒဏ်ကိုခံရကြလိမ့်မည်။ ထိုနေ့တွင် လူတို့သည် ဘုရားသခင်၏ပြောဆိုမတ်စွာတရားစီရင်တော်မူခြင်းကို မြင်ရလိမ့်မည်။ ⁶ဘုရားသခင်သည် လူအသီးသီးတို့အား မိမိတို့ကျင့်ခဲ့သည့်အတိုင်း ဆုလာဒ်သို့မဟုတ် အပြစ်ဒဏ်ကို ပေးတော်မူလိမ့်မည်။ ⁷အချို့သောသူတို့သည် ဘုရားသခင်ထံတော်မှ ဘုန်းအသရေတော်ကိုလည်းကောင်း၊ ကြည်ညိုလေးစားခြင်းကိုလည်းကောင်း၊ မပျက်စီးနိုင်သောအသက်တာကိုလည်းကောင်း အလိုရှိကြ၏။ ထိုသူတို့သည် ထိုအရာများတို့ကိုရရှိရန် ကောင်းသောအကျင့်ကို အမြဲကျင့်၏။ ဘုရားသခင်သည် ထိုသူတို့အား ထာဝရအသက်ကို ပေးတော်မူလိမ့်မည်။ ⁸သို့သော်လည်း၊ အခြားသောလူတို့သည် တစ်ကိုယ်ကောင်းဆန်သောအတ္တစိတ်ရှိ၍၊ သမ္မာတရားလမ်း၌ လိုက်လျှောက်ခြင်းငှါ ငြင်းပယ်ကြ၏။ ထိုသူတို့သည် အပြစ်ဒဏ်ရိုက်နှက်ခံရသို့

လိုက်ကြ၏။ ဘုရားသခင်သည် ထိုသူတို့ကိုပြင်းထန်သောဒေါသအမျက်ထွက်၍ အပြစ်စီရင်တော်မူလိမ့်မည်။ ⁹ဘုရားသခင်သည် ဆိုးညစ်သောအမှုကို ပြုသောသူရှိသမျှတို့ အပေါ်၌ ကြီးစွာသောဆင်းရဲဒုက္ခဒဏ်ကို ရှေးဦးစွာ၌ ယုဒလူ၊ နောက်၌ ယုဒလူမဟုတ်သော အခြားသောလူမျိုးတို့အပေါ်၌ ကျရောက်စေလိမ့်မည်။ ¹⁰သို့သော်လည်း၊ ဘုရားသခင်သည် ကောင်းသောအကျင့်ကို ကျင့်သောသူရှိသမျှ တို့အပေါ်၌ ဘုန်းအသရေကြည်ညိုလေးစားခြင်း၊ ငြိမ်သက်ခြင်း၊ ချမ်းသာခြင်းကို ရှေးဦးစွာ၌ ယုဒလူ၊ နောက်၌ ယုဒမဟုတ်သောလူမျိုးတို့ပေါ်၌ သက်ရောက်စေလိမ့်မည်။ ¹¹ဘုရားသခင်သည် အဘယ်သူ၏မျက်နှာကိုမှ မှတ်တော်မမူ။ ¹²ပညတ်တရားကို သိသောသူတို့နှင့်ပညတ်တရားကို တစ်ခါမျှမကြားဖူးသောသူတို့သည် ပြစ်မှားကြသောအခါ သူတို့သည် ခြားနားခြင်းမရှိ၊ အတူတူပင်ဖြစ်ကြ၏။ ပညတ်တရားကို မသိဘဲ ပြစ်မှားသူတို့သည် ပျက်စီးခြင်းသို့ ရောက်ကြလိမ့်မည်။ ထိုနည်းတူ ပညတ်တရားကို သိလျက်နှင့် ပြစ်မှားသောသူတို့သည် ထိုပညတ်တရားအားဖြင့် တရားစီရင်ခြင်းကို ခံကြရလိမ့်မည်။ ¹³ပညတ်တရားကို ကြားနာခြင်းသည် လူတို့ကို ဘုရားသခင်ရှေ့တော်၌ ဖြောင့်မတ်စေသည်မဟုတ်။ လူတို့သည်ပညတ်တရား၏သွန်သင်ချက်များကို လိုက်နာ၍ ကျင့်မှသာ သူတို့သည် ဘုရားသခင်ရှေ့တော်၌ ဖြောင့်မတ်ခြင်းသို့ရောက်လိမ့်မည်။ ¹⁴ယုဒလူမဟုတ်သော အခြားသောလူမျိုးတို့သည် ပညတ်တရားမရှိကြ။ သို့သော်လည်း၊ သူတို့သည် ပညတ်တရားမရှိကြသော်လည်း ကိုယ်အလိုအလျောက်ကျင့်သောအခါ တရားတော်သည် ကွပ်ကဲတော်မူ၏။ ထိုနောက် သူတို့သည် ကိုယ်ကျင့်တရားကို အမှီပြုကြ၏။ သူတို့၌ပညတ်တရားမရှိကြသော်လည်း ထိုအရာသည်မှန်၏။ ¹⁵ဤလူတို့သည် ဘယ်အရာမှန်သည်၊ ဘယ်အရာမှားသည်ကို သူတို့စိတ်နှလုံး၌ ခွဲခြားသိမြင်နိုင်ကြ၏။ ဤအရာသည် မိမိတို့၏စိတ်နှလုံးထဲ၌ ရေးသားသော

တရား၏အကျိုးကို ထင်ရှားစွာပြုကြ၏။ တစ် ခါတစ်ရံ မိမိမှားယွင်းကြောင်းကို သူတို့သိရှိနား လည် သဘောပေါက်၍ တစ်ခါတစ်ရံ မိမိမှား ယွင်းကြောင်းကို သူတို့သိကြ၏။¹⁶ ဤအမှုသည် တရားစီရင်သောနေ့၌ ထင်းရှူးပေါ်ထွန်းလာ လိမ့်မည်။ ဝမ်းမြောက်ဖွယ်ရာသတင်းကောင်း ၌ ငါတောပြောထားသည့်အတိုင်း ဘုရားသခင် သည် ခရစ်တော်ယေရှုအားဖြင့် လူအသီးသီး တို့၏လျှို့ဝှက်သောအကြံအစည်တို့ကို တရားစီ ရင်လိမ့်မည်။

ယုဒလူတို့နှင့် ပညတ်တရား

¹⁷ သင်တို့၌အဘယ်သို့နည်း။ သင်တို့က ‘ငါ တို့သည် ယုဒလူမျိုးဖြစ်ကြသည်’ ဟုဆိုကြ၏။ သင်တို့သည် ပညတ်တော်ကို ကိုးစားကြ၍ ငါ တို့သည် ဘုရားသခင်နှင့် နီးကပ်သောလူမျိုး ဖြစ်ကြသည်ဟု ဝါကြွားကြ၏။¹⁸ ဘုရားသခင် သည် သင်တို့ကို အဘယ်သို့ကျင့်စေလိုကြသည် ကို သင်တို့သိကြ၏။ သင်တို့သည် ပညတ်တော် ကို လေ့လာဆည်းပူးပြီးဖြစ်သောကြောင့် အ ရေးကြီးသောအရာတို့ကို သိကြ၏။¹⁹ သင်က ‘ငါသည် မှန်သောလမ်းကို မသိသောသူတို့ အား လမ်းပြသောသူဖြစ်သည်’ ဟုထင်မှတ်၏။ ငါသည် မှောင်မိုက်၌ရှိသောသူတို့အတွက် အ လင်းဖြစ်သည် ဟုထင်မှတ်၏။²⁰ ‘ငါသည် လူ မိုက်တို့အား မှန်သောတရားသည် အဘယ် တရားဖြစ်သည်ကို ဖော်ပြပေးနိုင်သည်’ ဟုထင် မှတ်၏။ သင်က ‘ငါသည် သင်ယူရန် လိုအပ် နေသေးသော သူတို့အတွက် ဆရာဖြစ်သည်’ ဟုထင်မှတ်၏။ သင်၌ ပညတ်တရားရှိသော ကြောင့်သင်က ‘ငါသည် ခပ်သိမ်းသောအရာ တို့ကိုသိ၍သမ္မာတရားအလုံးစုံကိုလည်းရှိသည်’ ဟုထင်မှတ်၏။²¹ သင်သည် အခြားသောသူကို သွန်သင်၏။ သို့ဖြစ်လျှင် သင်သည် အဘယ် ကြောင့် ကိုယ်ကိုကိုယ် မသွန်သင်ဘဲ နေသ နည်း။ သင်က ‘လူတို့အား သူတစ်ပါးဥစ္စာကို မခိုးရ’ ဟုဆို၏။ သို့သော်လည်း၊ သင်ကိုယ် တိုင်ခိုးယူ၏။²² သူမယားကို မပြစ်မှားရ ဟုဆို

၏။ သို့သော်လည်း၊ သင်ကိုယ်တိုင်ပင် ထိုအ ပြစ်ကို ကျူးလွန်၏။ သင်သည် ရုပ်တုဆင်းတု ကိုးကွယ်ခြင်းကို မှန်း၏။ သို့သော်လည်း၊ သင် သည် ဗိမာန်တော်များမှခိုးယူ၏။²³ သင်သည် ဘုရားသခင်၏ပညတ်တော်တရားအားဖြင့် ဝါ ကြွားလျက်ရှိ၏။ သို့သော်လည်း သင်သည် သူ ၏ပညတ်တရားကို ချိုးဖောက်ခြင်းအားဖြင့် ဘုရားသခင်၏ ဂုဏ်အသရေတော်ကို ရှုံ့ချ၍ ရှက်ဖွယ်ရာဖြစ်စေ၏။²⁴ “ယုဒလူမဟုတ်သော အခြားသော လူမျိုးတို့သည် ယုဒလူမျိုးတို့၏အ ကျင့်ကို ထောက်၍ ဘုရားသခင်၏နာမတော် ကို ကဲ့ရဲ့၍ ဆိုးသောအရာများတို့ကို ပြောတတ် ကြသည်”* ဟုကျမ်းစာ၌ ရေးထားလျက်ရှိ၏။²⁵ သင်သည်ပညတ်တော်ကို လိုက်လျှောက် လျှင် သင်၏အရေဖျားလှီးခြင်းသည် အဓိပ္ပါယ်ရှိ ၏။ သို့သော်လည်း၊ သင်သည် ပညတ်တော်ကို ချိုးဖောက်လျှင် သင်သည် တစ်ကြိမ်တစ်ခါမျှ အရေဖျားမလှီးသကဲ့သို့ ဖြစ်၏။²⁶ ယုဒလူမ ဟုတ်သော အခြားသောလူမျိုးတို့သည် အရေ ဖျားလှီးခြင်းကိုမခံ။ သို့သော်လည်း သူတို့သည် ပညတ်တော်တို့ကို လိုက်လျှောက်လျှင် သူတို့ သည် အရေဖျားလှီးသကဲ့သို့ ဖြစ်၏။²⁷ သင် တို့ယုဒလူမျိုးတို့သည် ပညတ်တရားတော်နှင့် အရေဖျားလှီးခြင်းရှိကြ၏။ သို့သော်လည်း သင် တို့သည် ထိုပညတ်တရားတို့ကို ချိုးဖောက်ကြ ၏။ ထို့ကြောင့် သူတို့သည် အရေဖျားလှီးခြင်း ၏လက်အောက်၌ မရှိကြသော်လည်း ပညတ် တော်ကို လိုက်လျှောက်ခြင်းအားဖြင့် သင်တို့ သည် ပညတ်တရားကို လွန်ကျူးကြောင်း ထင် ရှားစေ၏။

²⁸ လူတစ်ဦးသည် အပြင်အားဖြင့်သာ ယုဒ လူဖြစ်လျှင် ထိုသူသည် ယုဒလူအမှန်မဟုတ်။ မှန်သောအရေဖျားလှီးခြင်းမှာ ကိုယ်ခန္ဓာ၏ပြင် ပဋိသာ တည်သည်မဟုတ်။²⁹ လူတစ်ဦးသည် အတွင်းအားဖြင့် ယုဒလူဖြစ်လျှင် ထိုသူသည် ယုဒလူအမှန်ဖြစ်၍ မှန်သောအရေဖျားလှီးခြင်း သည် စိတ်နှလုံး၌ဖြစ်၏။ ထိုအရာသည် ရေး

* “ယုဒလူမဟုတ် ... တတ်ကြသည်” ဟေဇကော 52:5

ထားသောပညတ်တော်အားဖြင့် မဟုတ်ဘဲ ဝိညာဉ်တော်အားဖြင့် ဖြစ်၏။ မှန်သောအရေ ဖျားလှီးခြင်းကို ဝိညာဉ်တော်အားဖြင့် ခံသော သူသည် ချီးမွမ်းခြင်းကို လူတို့ထံမှမဟုတ်၊ ဘုရားသခင်ထံတော်မှရ၏။

3 ထိုသို့ဖြစ်လျှင်ယုဒလူတို့သည်အခြားသော လူမျိုးတို့ထက် သာသောအရာရှိပါသ လော။ အရေဖျားလှီးခြင်းအားဖြင့် အဘယ်အ ကျိုးထူးရှိသနည်း။² မှန်ပေ၏။ ယုဒလူတို့သည် အကျိုးများစွာရှိ၏။ အရေးအကြီးဆုံးသောအ ရာမှာ ဘုရားသခင်သည် ယုဒလူမျိုးတို့အား မိမိ၏သွန်သင်ခြင်းကို ပေး၍ယုံကြည်စိတ်ချ တော်မူ၏။³ အချို့သောယုဒလူတို့သည် ဘုရား သခင်၌သစ္စာမရှိကြသည်မှာ မှန်ပါ၏။ သို့ဖြစ် လျှင် ဘုရားသခင်သည် သူ၏ဂတိတော်အ တိုင်းပြုခြင်းမှ ရပ်ဆိုင်းလိမ့်မည်လော။⁴ မရပ် ဆိုင်းပါ။ လူခပ်သိမ်းတို့သည် သစ္စာပျက်ကြ သော်လည်း ဘုရားသခင်သည် မိမိဂတိသစ္စာ တော်မှန်ကြောင်းကို ဆက်လက်တည်စေ၏။ ကျမ်းစာ၌ ဆိုထားသည်မှာ၊

“ဘုရားသခင်၊ ကိုယ်တော်သည် ဖြောင့် မတ်တော်မူကြောင်းကို ကိုယ်တော်မိန့် တော်မူသော စကားအားဖြင့် သက်သေ ထင်ရှားပါလိမ့်မည်။ ကိုယ်တော်သည် တရားစီရင်သောအခါ အောင်မြင်တော် မူလိမ့်မည်။”
ဆာလံ/ 51:4

⁵ ငါတို့သည် အမှားကိုပြုမိသောအခါဘုရား သခင်သည် ဖြောင့်မတ်တော်မူကြောင်းကို ထို အရာများအားဖြင့် ထင်ရှားလျက်ရှိ၏။ ထို ကြောင့် သူသည် ငါတို့အား ပစ်ဒဏ်ပေးသော အခါ ဘုရားသခင်သည် အမှားပြုသည်ဟု အ ကျွန်ုပ်တို့ ပြောဆိုနိုင်မည်လော။ အချို့သော လူတို့ဆိုသကဲ့သို့ ငါဆို၏။⁶ ဘုရားသခင်သည် ငါတို့ကို ပစ်ဒဏ်ပေးခြင်းမပြုနိုင်သည်ရှိသော် သူသည် လောကီသားတို့ကို တရားစီရင်ခြင်း ပြုနိုင်မည်မဟုတ်။

⁷ လူတစ်ယောက်က “ကျွန်ုပ်သည် မုသာ ပြောသောအခါ ထိုမုသာစကားသည် ဘုရား

သခင်အား ဘုန်းသရေကို အမှန်ပေးတော်မူ၏။ အကြောင်းမူကား၊ ကျွန်ုပ်၏မုသာပြောခြင်း သည် ဘုရားသခင်၏သမ္မာတရားကို ထင်ရှား စေသည်” ဟုပြောဆိုနိုင်မည်လော။⁸ ထိုသို့ဆို လျှင် ငါသည် အပြစ်ရှိသောသူတစ်ယောက် ကို အဘယ်ကြောင့် တရားစီရင်ပါသနည်း။ “ကောင်းသောအကျိုးတစ်ခုခု ရှိစေခြင်းငှါ မကောင်းသောအကျင့်ကို ကျင့်ကြကုန်အံ့” ဟု ပြောဆိုခြင်းနှင့် အတူတူပင်ဖြစ်၏။ ငါတို့သည် ဤအရာများကို သွန်သင်ကြသည် ဟုလူအချို့ တို့သည် ပြောဆိုလျက် ငါတို့ကို ကဲ့ရဲ့ပြောဆို ကြ၏။ ထိုအရာများကို ပြောဆိုသောလူတို့ သည် မှားကြသည်ဖြစ်၍ သူတို့သည် အပြစ်စီ ရင်တော်မူခြင်းကို ခံရကြမည်ဖြစ်၏။

လူအပေါင်းတို့သည် အပြစ်ရှိကြ၏

⁹ ထို့ကြောင့် ငါတို့သည်ယုဒလူမျိုးဖြစ်လျက် အခြားသောလူမျိုးတို့ထက်သာ၍ ကောင်းမွန် ကြပါသလော။ ယုဒလူမျိုးတို့နှင့် ယုဒလူမျိုး မဟုတ်သော အခြားသောလူမျိုးတို့သည် အတူ တူပင် ဖြစ်ကြသည်ဟု ငါတို့ဆိုခဲ့ပြီးဖြစ်၏။ သူ တို့အားလုံးတို့သည် အပြစ်၏ထိန်း ချုပ်ခြင်း အောက်၌ရှိကြ၏။¹⁰ ကျမ်းစာ၌ဆိုထားသည်မှာ “အပြစ်နှင့်ကင်းသောသူမရှိ။ တစ်ယောက် မျှမရှိ။

¹¹ နားလည်သောသူ တစ်ယောက်မျှမရှိ။ ဘုရားသခင်ကို အမှန်ရှာသောသူတစ် ယောက်မျှမရှိ။

¹² လူအပေါင်းတို့သည် အဝေးသို့လမ်းလွဲ ကြပြီ။ သူတို့သည် အသုံးမရသောသူ များ ဖြစ်လာကြကုန်၏။ ကောင်းသော အရာကို ပြုသောသူမရှိ။ တစ်ယောက် မျှမရှိ။”
ဆာလံ/ 14:1-3

¹³ “လူတို့၏ပါးစပ်သည် ဖွင့်ထားသော သင်္ချိုင်းတွင်းနှင့်တူ၏။ သူတို့သည် မိမိတို့ ၏လျှာကို မုသာဖြင့်လှည့်ပြားခြင်း၌ အ သုံးပြုကြ၏။”
ဆာလံ/ 5:9

“သူတို့ပြောသော အရာများတို့သည် မြေဆိုးတို့၏အဆိပ်များနှင့် တူကြ၏။”

ဆာလံ/ 140:3

14 “သူတို့၏နှုတ်သည် ကျိန်ဆဲသောစကား၊ ကြမ်းတမ်း၍ ခါးသောစကားနှင့် ပြည့်ဝ၏။”

ဆာလံ/ 10:7

15 “လူတို့သည် အစဉ်အမြဲ နာကျင်စေဖို့ရန်နှင့် သတ်ဖို့ရန် အဆင်သင့်ဖြစ်ကြ၏။

16 သူတို့သွားရောက်သော နေရာတိုင်း၌ သူတို့သည် ပျက်စီးယိုယွင်းခြင်းနှင့် ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်းများကိုဖြစ်ပေါ်စေတတ်ကြ၏။

17 လူတို့သည် ငြိမ်းချမ်းသောလမ်းကို မသိကြ။”

ဟောရှယ/ 59:7-8

18 “သူတို့၌ ဘုရားသခင်ကို ကြောက်ရွံ့ခြင်း သို့မဟုတ် ကြည်ညိုလေးစားခြင်းသဘော မရှိကြ။”

ဆာလံ/ 36:1

19 ပညတ်တရား၌ ဆိုသောဤအရာများတို့သည် ပညတ်တရားအောက်၌ ရှိသောလူတို့အတွက်ဖြစ်၏။ ထို့ကြောင့် အဘယ်သူမျှ စကားပြောခြင်းငှါ အခွင့်ရှိမည်မဟုတ်။ လောကီသားအပေါင်းတို့သည် ဘုရားသခင်၌ အပြစ်သင့်သောသူဖြစ်ကြလိမ့်မည်။ 20 အကြောင်းမူကား၊ ပညတ်တရားကို လိုက်လျှောက်ခြင်းအားဖြင့် ဘုရားသခင်၏ရှေ့တော်၌ အဘယ်သူမျှ ဖြောင့်မတ်ခြင်းသို့မရောက်နိုင်။ ထိုပညတ်တရားသည် ငါတို့၏အပြစ်ကိုသာ ဖော်ပြ၍ ထင်ရှားစေတော်မူ၏။

ဘုရားသခင်သည် လူတို့ကို မည်သို့ဖြောင့်မတ်စေခြင်း

21 သို့သော်လည်း၊ ဘုရားသခင်၌ လူတို့အား ပညတ်တရားကို လိုက်လျှောက်ခြင်းမလိုဘဲ၊ ဖြောင့်မတ်ရာသို့ ရောက်နိုင်သောနည်းလမ်းတစ်ခုရှိတော်မူ၏။ ဘုရားသခင်သည် ယ

ခုတွင် ထိုအသစ်သောနည်းလမ်းကို ငါတို့အား ဖော်ပြတော်မူ၏။ ပညတ်တရားနှင့် ပရောဖတ်တို့သည် ထိုအသစ်သောနည်းလမ်း အကြောင်းကို ငါတို့အား ဟောပြောကြ၏။ 22 ဘုရားသခင်သည် လူတို့အား ယေဂူခရစ်၌ သူတို့၏ယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့် ဖြောင့်မတ်စေတော်မူ၏။ ဘုရားသခင်သည် ခရစ်တော်ကိုယုံကြည်သောသူ အပေါင်းတို့အတွက် ထိုအရာကို ပြုတော်မူ၏။ လူအပေါင်းတို့သည် ခြားနားခြင်း အလျှင်းမရှိ။ အတူတူပင် ဖြစ်ကြ၏။ 23 လူအပေါင်းတို့သည် ဒုစရိုက်အပြစ်ကိုပြု၍ ဘုရားသခင်ရှေ့တော်၌ အသရေပျက်ကြပြီ။ 24 ယခုတွင် လူတို့သည် ဘုရားသခင်၏ ကျေးဇူးတော်အားဖြင့် အခမဲ့လက်ဆောင်အဖြစ် ဖြောင့်မတ်ရာသို့ ရောက်ကြ၏။ လူတို့သည် ယေဂူခရစ်အားဖြင့် ဖြောင့်မတ်ရာသို့ ရောက်ခြင်းကြောင့် သူတို့၏အပြစ်မှ လွတ်မြောက်ခြင်းအခွင့်ကို ရကြ၏။ 25 ယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့်လူတို့၏အပြစ်များလွတ်ခြင်းအခွင့်ကို ရရှိစေခြင်းငှါ ဘုရားသခင်သည် ယေဂူကို ပေးတော်မူ၏။ ဘုရားသခင်သည် ယေဂူ၏အသွေးတော်အားဖြင့် အပြစ်လွတ်တော်မူ၏။ အဘယ်အရာသည် ဖြောင့်မတ်၍ မျှတသည်ကို အစဉ်အမြဲပြုတော်မူသည်ကိုထင်ရှားစေခြင်းငှါ ဘုရားသခင်သည် ယေဂူကို ပေးတော်မူ၏။ ဘုရားသခင်သည်လွန်ခဲ့ပြီးသောကာလတွင် လူတို့၏အပြစ်ဒုစရိုက်များအတွက် စိတ်ရှည်သည်းခံတော်မူခြင်း၊ အပြစ်ဒဏ်ပေးတော်မူခြင်း မပြုသည့်အရာတွင် ဘုရားသခင်သည် ဖြောင့်မတ်တော်မူ၏။ 26 ယနေ့တွင် ဘုရားသခင်သည် မိမိပြုသောအရာဟူသမျှ မှန်ကန်ကြောင်း ထင်ရှားစေခြင်းငှါ ယေဂူကို ပေးတော်မူ၏။ ဘုရားသခင်သည် လူတို့အား တရားမျှတစွာ စီရင်နိုင်စေခြင်းငှါ၊ တချိန်တည်းမှာပင်ယေဂူကိုယုံကြည်သူတို့အားဖြောင့်မတ်ရာသို့ ရောက်စေခြင်းငှါ၊ ဤအရာကို ပြုတော်မူ၏။

27 ထို့ကြောင့် ငါတို့သည် အဘယ်သို့ ကိုယ်ကိုကိုယ် ဝါကြွားစရာအကြောင်း ရှိနိုင်ကြမည်

နည်း။ အဘယ်ကြောင့် နည်းဟူမူကား၊ ဝါကြား စရာအခွင့်အကြောင်း ရှိသမျှတို့ကို ရပ်တန့်ကုန် ဆုံးစေသောကြောင့် ဖြစ်၏။ ပညတ်တရားကို ကျင့်သောနည်းလမ်း မဟုတ်ဘဲ၊ ယုံကြည်ခြင်း နည်းလမ်းဖြစ်၏။²⁸ အကြောင်းမူကား၊ လူတစ် ယောက်သည် ပညတ်တရားကို ကျင့်သော နည်းလမ်းအားဖြင့် မဟုတ်ဘဲ ယုံကြည်ခြင်း အားဖြင့်သာ ဖြောင့်မတ်ရာသို့ ရောက်နိုင်၏။ ဤအရာသည် ငါတို့၏ယုံကြည် ခြင်းအရာဖြစ် ၏။²⁹ ဘုရားသခင်သည် ယုဒလူမျိုးတို့၏ဘုရား သာ ဖြစ်တော်မူသည်မဟုတ်။ သူသည် ယုဒလူ မျိုးမဟုတ်သော အခြားသောလူမျိုးတို့၏ဘုရား လည်း ဖြစ်တော်မူ၏။³⁰ ဘုရားသခင်တစ်ဆူ တည်း ရှိတော်မူ၏။ ဘုရားသခင်သည် ယုဒ လူမျိုးတို့ကိုသာ ယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့် ဖြောင့် မတ်ခြင်းကို ပေးတော်မူသည်မဟုတ်။ ယုဒလူ မျိုးမဟုတ်သော တစ်ပါးသောလူမျိုး* တို့ကို လည်း ယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့် ဖြောင့်မတ်ခြင်း ကို ပေးတော်မူ၏။³¹ ထို့ကြောင့် ငါတို့သည် ယုံကြည်ခြင်းနည်းလမ်းကို လိုက်လျှောက်ခြင်း အားဖြင့် ပညတ်တရားကို ပျက်စီးစေပါသ လော။ မပျက်စီးစေပါ။ ယုံကြည်ခြင်းသည် ငါ တို့အား ပညတ်တရား၏အလိုကို အမှန်ပြည့်စုံ စေတော်မူမည်။

အာဗြဟံအံပုံသက်သေ

4 ထို့ကြောင့် ငါတို့အဘအာဗြဟံ၏အ ကြောင်းကို ငါတို့သည် အဘယ်သို့ပြောဆို နိုင်ကြမည်နည်း။ သူသည် အဘယ်အရာကိုသင် ယူခဲ့ပါသနည်း။² အာဗြဟံသည် မိမိပြုသောအ မှုအရာတို့အားဖြင့် ဖြောင့်မတ်ရာသို့ ရောက် လျှင်သ၌ဝါကြားစရာအကြောင်းရှိ၏။ သို့သော် လည်း အာဗြဟံသည် ဘုရားသခင်၏ရှေ့တော် ၌အလျှင်းမဝါကြားနိုင်။³ “အာဗြဟံသည်ဘုရား သခင်ကို ယုံကြည်၏။ ဘုရားသခင်သည် အာဗြဟံ၏ ယုံကြည်ခြင်းကို လက်ခံတော်မူ၏။

တစ်ပါးသောလူမျိုး မူရင်းအရ (အရေဖျားလှီးခြင်းမင်္ဂ လာမခံခြင်း)

ထိုအရာသည် အာဗြဟံအား ဘုရားသခင်ရှေ့ တော်၌ ဖြောင့်မတ်စေတော်မူ၏”* ဟုကျမ်း စာလာ၏။

⁴ လူတစ်ယောက်သည် အလုပ်လုပ်သောအ ခါ သူ၏လုပ်အားသည် သူ့ကို လက်ဆောင် အဖြစ်ပေးသည်မဟုတ်။ သူသည် သူ့ရသောအ ဖိုးအခကို အလုပ်လုပ်ခြင်းဖြင့်ရ၏။⁵ သို့သော် လည်း၊ လူတစ်ယောက်သည် ဘုရားသခင်ရှေ့ တော်၌ ဖြောင့်မတ်ခြင်းအခွင့်ကို ရရှိစေခြင်းငှါ သူသည် အဘယ်အရာကို မျှမလုပ်နိုင်။ ထို ကြောင့် ထိုသူသည် ဘုရားသခင်ကိုသာ ကိုး စားရမည်။ ထို့နောက် ဘုရားသခင်သည် ထို သူ၏ယုံကြည်ခြင်းကို လက်ခံတော်မူမည်။ ထို အရာသည် သူ့အား ဘုရားသခင်ရှေ့တော်၌ ဖြောင့်မတ်ခြင်းအခွင့်ကို ရရှိစေမည်ဖြစ်၏။ ဘုရားသခင်သည် ဆိုးသောသူတို့ကိုပင် ဖြောင့် မတ်စေတော်မူသောသူဖြစ်တော်မူ၏။⁶ ထိုနည်း တူ ဒါဝိဒက မြွက်ဆိုသည်မှာ၊ ဘုရားသခင်သည် လူတစ်ယောက်အား သူပြုသောအကျင့်များကို မထောက်ဘဲ ကောင်းသောလူတစ်ယောက်ကဲ့ သို့လက်ခံတော်မူလျှင် ထိုလူသည် အမှန်စင် စစ်မင်္ဂလာရှိသောသူဖြစ်သည်” ဟုဆို၏။

⁷ “လူတို့သည် သူတို့၏အမှားများကို ခွင့် လွှတ်ခြင်း၊ သူတို့၏အပြစ်များကို ဖုံးအုပ် ခြင်းခံရသောအခါ အမှန်စင်စစ် မင်္ဂလာ ရှိသောသူများ ဖြစ်ကြ၏။

⁸ သခင်ဘုရားသည် လူတစ်ယောက်အား အပြစ်ကင်းစင်သောသူကဲ့သို့ယူဆတော် မူသောအခါ ထိုသူသည် မင်္ဂလာရှိသော သူဖြစ်၏။”

ဆာလံ/ 32:1-2

⁹ ထိုဝမ်းမြောက်ခြင်း မင်္ဂလာကို အရေဖျား လှီးခြင်းကို ခံသောသူတို့အတွက်သာလျှင် ဖြစ် ပါသလော။ သို့မဟုတ် ထိုဝမ်းမြောက်ခြင်း မင်္ဂလာသည် အရေဖျားလှီးခြင်းကို မခံသော

လူမျိုးတို့အတွက်လည်း ဖြစ်ပါသလော။ ဘုရားသခင်သည် အာဗြဟံ၏ယုံကြည်ခြင်းကို လက်ခံတော်မူ၍ထိုယုံကြည်ခြင်းသည် သူ့အား ဘုရားသခင်ရှေ့တော်၌ ဖြောင့်မတ်ခြင်းအခွင့်ကို ရရှိစေသည်ဟု ငါတို့ပြောဆိုခဲ့ပြီးဖြစ်၏။¹⁰ ထို့ကြောင့် ဤအရာသည်အဘယ်သို့ ဖြစ်ပျက်ခဲ့ပါသနည်း။ ဘုရားသခင်သည် အာဗြဟံအား အရေဖျားလှီးခြင်းကို မခံမှီလက်ခံတော်မူသလော။ သို့မဟုတ် အရေဖျားလှီးခြင်းကိုခံပြီးမှ လက်ခံတော်မူသလော။ ဘုရားသခင်သည် အာဗြဟံအား အရေဖျားလှီးခြင်းကိုမခံမှီ လက်ခံတော်မူ၏။¹¹ အာဗြဟံသည် ယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့် ဖြောင့်မတ်ရာသို့ ရောက်ရှိကြောင်းကို ထင်ရှားစေခြင်းငှါအရေဖျားလှီးခြင်းကိုခံ၏။ အာဗြဟံသည် အရေဖျားလှီးခြင်းကိုမခံမှီကပင် သူ၏ယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့် ဖြောင့်မတ်ရာသို့ ရောက်ရှိကြောင်းကို သူ၏အရေဖျားလှီးခြင်းသည် သက်သေခံအထောက်အထားပင်ဖြစ်၏။ ထို့ကြောင့် အာဗြဟံသည် အရေဖျားလှီးခြင်းကိုမခံသော ယုံကြည်သူအပေါင်းတို့၏အဘဖြစ်လာ၏။ ထို့နောက် ထိုယုံကြည်သောသူသည်လည်း ဖြောင့်မတ်ရာသို့ ရောက်သကဲ့သို့ လက်ခံနိုင်မည်အကြောင်းဖြစ်၏။¹² ထို့အပြင် အာဗြဟံသည် အရေဖျားလှီးခြင်းကိုခံသောသူတို့၏အဘလည်း ဖြစ်၏။ သို့သော်လည်း သူတို့၏အရေဖျားလှီးခြင်းသည် အာဗြဟံကို သူတို့၏အဘအရာ၌ ဖြစ်စေတော်မူသည်မဟုတ်။ အာဗြဟံသည် အရေဖျားလှီးခြင်းကို မခံမှီကပင် သူလိုက်လျှောက်ခဲ့သောယုံကြည်ခြင်းအတိုင်း သူတို့သည် လိုက်လျှောက်ခြင်းရှိမှသာ လျှင် သူသည် သူတို့၏အဘဖြစ်ပေမည်။

ဘုရားသခင်၏ဂတိတော်ကို ယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့် လက်ခံခြင်း

¹³အာဗြဟံနှင့် သူ၏အမျိုးအနွယ်တို့သည် ဂတိတော်ကို လက်ခံရရှိကြ၏။ သူတို့သည် ဤလောကတစ်ခုလုံးကို ရရှိကြပါမည်။ သို့သော်လည်း အာဗြဟံသည် ပညတ်တရားကို လိုက်

လျှောက်ခြင်းအားဖြင့် ထိုဂတိတော်ကို ရရှိသည်မဟုတ်။* အာဗြဟံသည် မိမိယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့် ဘုရားသခင်ရှေ့တော်၌ ဖြောင့်မတ်ခြင်းအခွင့်ကိုရရှိ၏။¹⁴ လူတို့သည် ဘုရားသခင်ဂတိပေးတော်မူသောအရာတို့ကိုပညတ်တရားလိုက်လျှောက်ခြင်းအားဖြင့် ရရှိကြမည်ဆိုလျှင် ယုံကြည်ခြင်းသည် အချည်းနှီးသာ ဖြစ်မည်။ ထို့အပြင် ဘုရားသခင်၏ဂတိတော်သည်လည်း အချည်းနှီးသာ ဖြစ်မည်။¹⁵ အကြောင်းမူကား၊ ပညတ်တရားကို နားထောင်ခြင်းမရှိသောအခါ ထိုပညတ်တရားသည် ဘုရားသခင်၏အမျက်တော်ကိုသာ ထွက်စေ၏။ ပညတ်တရားမရှိလျှင် ထိုကဲ့သို့သောလွန်ကျူးခြင်းအပြစ်မရှိ။¹⁶ လူတို့သည် ဘုရားသခင်၏ဂတိတော်ကို ယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့်သာ ရရှိကြ၏။ ထို့ကြောင့် ဂတိတော်သည် အခမဲ့ပေးသောလက်ဆောင်ဖြစ်၏။ ဂတိတော်သည် အခမဲ့ပေးသောလက်ဆောင်ဖြစ်သည်နည်းတူ အာဗြဟံ၏အမျိုးအနွယ်အပေါင်းတို့သည် ထိုဂတိတော်ကို ရရှိနိုင်ကြမည်။ ထိုဂတိတော်သည် မောရှေ၏ပညတ်တရားအောက်၌ရှိသော လူတို့အတွက်သာ မဟုတ်။ ထိုဂတိတော်သည် အာဗြဟံနည်းတူ ယုံကြည်ခြင်းရှိသော သူ့အားလုံးအတွက်လည်း ဖြစ်၏။ အာဗြဟံသည် ငါတို့အားလုံးတို့၏အဘဖြစ်၏။¹⁷ “ငါသည် သင့်ကို လူမျိုးအများတို့၏အဘဖြစ်စေပြီ”* ဟု ကျမ်းစာ၌ ရေးထားတော်မူ၏။ ဤအရာသည် ဘုရားသခင်ရှေ့တော်၌ မှန်ကန်၏။ ဘုရားသခင်သည် သေလွန်သောသူတို့ကို အသက်ရှင်စေတော်မူ၍ မဖြစ်သေးသောအရာတို့ကို ပန်ဆင်းသောသူဖြစ်သောကြောင့် အာဗြဟံသည် ထာဝရဘုရားကို ယုံကြည်၏။

¹⁸အာဗြဟံ၌ သားသမီးများ ထွန်းကားလိမ့်မည်ဟု မျှော်လင့်စရာအကြောင်း အလျှင်းမရှိ။ သို့သော်လည်း သူသည် လူမျိုးအများတို့၏အဘဖြစ်လာမည်ဟုယုံကြည်၏။ “သင့်၌ အမျိုး

*“ငါ ... အဘဖြစ်စေပြီ” ကမ္ဘာ 17:5

အနှယ်မြောက်မြားစွာ ထွန်းကားလိမ့်မည်”* ဟုဘုရားသခင်သည် သူ့အား ဂတိတော်ပေးသည့်အတိုင်း ဖြစ်လာ၏။¹⁹ အာဗြဟံသည် အသက်နှစ်ပေါင်းတစ်ရာနီးပါး ခန့်ရှိပြီးဖြစ်၏။ ထို့ကြောင့် သူသည် ကလေးရရှိဖို့ရန် အလွန်အိုမင်းပြီဖြစ်၏။ စာရာသည်လည်း ကလေးမွေးဖွားရန် မဖြစ်နိုင်တော့ချေ။ အာဗြဟံသည် ထိုအကြောင်းအရာတို့ကို စဉ်းစားမိ၏။ သို့သော်လည်း၊ ဘုရားသခင်၌ သူ၏ယုံကြည်ခြင်းသည် ယုတ်လျော့အားနည်း ခြင်းမရှိခဲ့ပါ။²⁰ ဘုရားသခင်သည် မိမိပေးတော်မူသောဂတိတော်ကို ပြည့်စုံစေမည့်အကြောင်း အာဗြဟံသည် တစ်ကြိမ်တစ်ခါမျှ သံသယစိတ်မရှိပါ။ အာဗြဟံသည် မိမိယုံကြည်ခြင်းမလျော့။ သူသည် မိမိယုံကြည်ခြင်း၌ သာ၍ခိုင်ခံ့တောင့်တင်းလာပြီး၊ ဘုရားသခင်အား ချီးမွမ်း၏။²¹ ဘုရားသခင်သည် မိမိထားတော်မူသောဂတိတော်အတိုင်း ပြုတော်မူရန်တတ်နိုင်တော်မူသည်ကို အာဗြဟံသည် အသေအချာခံစားမိ၏။²² ထို့ကြောင့်၊ “ဘုရားသခင်သည် အာဗြဟံ၏ယုံကြည်ခြင်းကို လက်ခံတော်မူ၏။ ထိုယုံကြည်ခြင်းကြောင့် သူသည် ပြောမတ်ရာသို့ရောက်၏။”*²³ (ဘုရားသခင်သည် အာဗြဟံ၏ယုံကြည်ခြင်းကို လက်ခံတော်မူသည်” ဟူသောစကားကို အာဗြဟံအတွက်သာရေးထားတော်မူသည်မဟုတ်။)²⁴ ထိုစကားတော်ကို ငါတို့အတွက်လည်း ရေးထားခြင်းဖြစ်၏။ ငါတို့သည်လည်း ယုံကြည်သောကြောင့် ဘုရားသခင်သည် ငါတို့ကိုလည်း လက်ခံ၍ပြောမတ်ရာသို့ ရောက်စေတော်မူလိမ့်မည်။ ငါတို့၏သခင်ဘုရား ဖြစ်တော်မူသော ယေရှုကို သေခြင်းမှ ရှင်ပြန်ထမြောက်စေတော်မူသောသူကို ငါတို့ယုံကြည်၏။²⁵ ငါတို့၏အပြစ်များအတွက် အသေခံတော်မူရန် ယေရှုကို ပေးတော်မူ၏။ ငါတို့သည် ဘုရားသခင်ရှေ့တော်၌ ပြောမတ်ခြင်းအခွင့်ကို ရရှိစေခြင်းငှါ ယေရှု

ခရစ်သည် သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်တော်မူ၏။

ဘုရားသခင်ရှေ့တော်၌ ပြောမတ်ခြင်းအခွင့်ရရှိခြင်း

5 ငါတို့သည် ယုံကြည်ခြင်းကြောင့် ဘုရားသခင်ရှေ့တော်၌ ပြောမတ်တော်မူခြင်းအခွင့်ကို ရရှိပြီးဖြစ်၏။ ထို့ကြောင့် ငါတို့သခင် ယေရှုခရစ်အားဖြင့် ငါတို့သည် ဘုရားသခင်ရှေ့တော်၌ ငြိမ်သက်ခြင်းကိုခံစားကြ၏။² ငါတို့၏ ယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့်၊ ခရစ်တော်သည် ငါတို့ကို ဘုရားသခင်၏ကျေးဇူးတော်ထံသို့ ယူဆောင်တော်မူ၏။ ငါတို့သည် ဘုရားသခင်၏ဘုန်းအသရေတော်ကို ဝေမျှရန် မျှော်လင့်နေသောကြောင့်၊ ငါတို့သည် အလွန်ဝမ်းမြောက်ခြင်းရှိကြ၏။³ ထို့အပြင်၊ ငါတို့သည် ဒုက္ခဆင်းရဲခြင်းကိုခံရ၍ ဝမ်းမြောက်ကြ၏။ ငါတို့သည် ဒုက္ခဆင်းရဲခြင်း၌ အဘယ်ကြောင့် ဝမ်းမြောက်ကြပါသနည်း။ ထိုဒုက္ခဆင်းရဲခြင်းတို့သည် ငါတို့အားပို၍ စိတ်ရှည်ခြင်း၊ သည်းခံခြင်းကိုခံစားစေသောကြောင့်ဖြစ်၏။⁴ ဤသည်းခံခြင်းသည် ငါတို့ကို ခွန်အားနှင့်ပြည့်စေ၏။ ဤခွန်အားသည် ငါတို့အား မျှော်လင့်ခြင်းကိုပေး၏။⁵ ဤမျှော်လင့်ခြင်းသည် ငါတို့ကို ဘယ်သောအခါမျှ စိတ်ပျက်ခြင်း ဖြစ်စေမည်မဟုတ်။ ဘယ်သောအခါမျှအားနည်း၍ ပျက်ပြယ်သွားမည်မဟုတ်။ အဘယ်ကြောင့်နည်း။ ဘုရားသခင်သည် မိမိချစ်ခြင်းမေတ္တာကို ငါတို့၏နှလုံးသားထဲ၌ ပြည့်စေခြင်းငှါ သွန်းလောင်းတော်မူသောကြောင့် ဖြစ်၏။ ဘုရားသခင်သည် မိမိချစ်ခြင်းမေတ္တာကို ငါတို့အား သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်အားဖြင့် ပေးတော်မူ၏။ ထိုသန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်သည် ငါတို့အတွက် ဘုရားသခင်ထံတော်မှ လာသောလက်ဆောင် ဖြစ်၏။

“ငါတို့သည်အားနည်း၍ ရှိနေစဉ်ခရစ်တော်သည် ငါတို့အတွက် အသေခံတော်မူ၏။ ငါတို့သည် ဘုရားသခင်ကို ဆန့်ကျင်၍ အသက်ရှင်ကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ ထိုအချိန်တွင်ပင် ခရစ်

“သင် ... ထွန်းကားလိမ့်မည်” ကမ္ဘာ 15:5
 “ဘုရားသခင် ... သို့ရောက်၏” ကမ္ဘာ 15:6

တော်သည် ငါတို့အတွက် အသေခံတော်မူ၏။
7 သူတို့သည် သူကောင်းဖြစ်ကြသော်လည်း သူ
တစ်ပါးအတွက် အသေခံရန် အလိုရှိသောသူ
သည် အလွန်နည်းပါး၏။ တစ်စုံတစ်ယောက်
သောသူသည် သူတော်ကောင်းအတွက် အ
သက် ကိုစွန့်၍ အသေခံကောင်းသေခံလိုလိမ့်
မည်။⁸ သို့သော်လည်း ငါတို့သည် အပြစ်ရှိနေ
ကြစဉ်ပင် ခရစ်တော်သည် ငါတို့အတွက် အသေ
ခံတော်မူ၏။ ထိုနည်းအားဖြင့် ဘုရားသခင်
သည် ငါတို့ကို အလွန်ချစ်တော်မူကြောင်းကို
ထင်ရှားစွာ ပြတော်မူ၏။

9 “ခရစ်တော်၏အသွေးတော်သွန်းခြင်းအား
ဖြင့် ငါတို့သည် ဖြောင့်မတ်ရာသို့ရောက်ကြပြီ။
ထို့ကြောင့် ယေရှု ခရစ်အားဖြင့် ငါတို့သည်
ဘုရားသခင်၏အမျက်တော်မှ အမှန်စင်စစ်
ကယ်တင်တော်မူ လိမ့်မည်ဖြစ်၏။¹⁰ ငါဆိုသည်
မှာ ငါတို့သည် ဘုရားသခင်၏ရန်သူဖြစ်နေစဉ်
ပင်၊ ဘုရားသခင်သည် မိမိသားတော်အသေခံ
တော်မူခြင်းအားဖြင့် ငါတို့ကို မိတ်ဆွေများဟူ
၍ ရေတွက်တော်မူ၏။ ယခုတွင် ငါတို့သည်
ဘုရားသခင်၏မိတ်ဆွေများ ဖြစ်ကြသော
ကြောင့် မိမိသားတော်၏အသက်အားဖြင့် ငါတို့
ကို ကယ်တင်တော်မူမည်အကြောင်း သာ၍
သေချာ၏။¹¹ ငါတို့သည် ကယ်တင်တော်မူခြင်း
သို့ ရောက်သည့်အပြင် ငါတို့သည် အလွန်ဝမ်း
မြောက်ခြင်း ရှိကြ၏။ ငါတို့၏သခင်ယေရှုခရစ်
အားဖြင့် ငါတို့သည် ဘုရားသခင်၌ဝမ်းမြောက်
လျက်ရှိကြ၏။ ထိုအရာမှာ ယေရှုအားဖြင့်သာ
လျှင် ငါတို့သည် ယခုတွင် ဘုရားသခင်၏မိတ်
ဆွေများ ဖြစ်ကြ၏။

အာဒံနှင့်ခရစ်တော်

¹² တစ်ယောက်သောသူအားဖြင့် အပြစ်တ
ရားသည် ဤလောကသို့ဝင်လာ၏။ ထိုအပြစ်
တရားအားဖြင့် သေခြင်းတရားဝင်လာ၏။ ထို
ကြောင့်သူတို့အားလုံးသည် အပြစ်ကို ကျူးလွန်
ကြသောကြောင့် လူအပေါင်းတို့သည် သေရကြ
သည့်အကြောင်းရင်းဖြစ်၏။¹³ မောရှေ၏ပညတ်

တရားမရှိမှီ ဤလောက၌ အပြစ်တရားရှိ၏။
သို့သော်လည်း၊ ပညတ်တရားမရှိလျှင်၊ ဘုရား
သခင်သည် လူတို့အား အပြစ်ရှိသည်ဟု မှတ်
မည်မဟုတ်။¹⁴ သို့သော်လည်း၊ အာဒံလက်
ထက်မှစ၍ မောရှေလက်ထက်တိုင်အောင်၊ လူ
သားအပေါင်းတို့သည် သေရကြ၏။ အာဒံသည်
ဘုရားသခင်မိန့်တော်မူသောစကားကို နားမ
ထောင်ဘဲ ပြစ်မှားသဖြင့် သေလွန်လေ၏။ သို့
သော်လည်း၊ အာဒံကဲ့သို့ မပြစ်မှားသောလူတို့
ပင်လျှင်၊ သေရကြမည်။ အာဒံသည် အနာဂတ်
တွင် ကြွလာမည့်သူ၏ပုံပမာဖြစ်၏။¹⁵ သို့သော်
လည်း၊ ဘုရားသခင်ပေးတော်မူသောကျေးဇူး
တော်မူကား အာဒံ၏အပြစ်နှင့်မတူ။ ထိုတစ်
ယောက်သောသူ၏အပြစ်ကြောင့် များစွာ
သောလူတို့သည် သေကြ၏။ သို့သော်လည်း၊
ဘုရားသခင်ထံမှ လက်ခံရရှိသောကျေးဇူး
တော်သည် သာ၍များစွာကြီးမားတော်မူ၏။
တစ်ယောက်သောသူ ယေရှုခရစ်၏ကျေးဇူး
တော်အားဖြင့် မြောက်မြားစွာသောလူတို့သည်
ဘုရားသခင်၏လက်ဆောင်တည်းဟူသောထာ
ဝရအသက်ကို လက်ခံရရှိကြ၏။¹⁶ အာဒံသည်
တစ်ကြိမ်မျှသာ ပြစ်မှားမိခဲ့သော်လည်း သူ
သည် အပြစ်စီရင်ခြင်းကိုခံရ၏။ သို့သော်လည်း၊
ဘုရားသခင်၏အခမဲ့လက်ဆောင်မှာ ကွဲပြား
ခြားနားလျက်ရှိ၏။ လူတစ်ယောက်သည် ကြိမ်
ဖန်များစွာ အပြစ်ဒုစရိုက်ပြုလုပ်သော်လည်း
ဘုရားသခင်၏ အခမဲ့လက်ဆောင်သည် သူ
အား ဘုရားသခင်ရှေ့တော်၌ ဖြောင့်မတ်ရာသို့
ရောက်စေ၏။¹⁷ တစ်ယောက်သောသူသည်
ပြစ်မှားသောကြောင့်၊ သေခြင်းတရား သည်
လူအပေါင်းတို့ကို အစိုးရ၏။ သို့သော် လည်း၊
ယခုတွင် လူတို့သည် ဘုရားသခင်၏ပြည့်စုံ
သောကျေးဇူးတော်နှင့် သူတို့အား ဘုရား
သခင်ရှေ့တော်၌ ဖြောင့်မတ်ရာသို့ရောက်စေ
သောသူ၏ကြီးမားသောလက် ဆောင်ကို ပို၍
ခံစားကြ၏။ ထိုလူတို့သည် တစ်ယောက်သော
သူတည်းဟူသော ယေရှုခရစ်အားဖြင့် စစ်မှန်
သောအသက်ကို ရရှိကြ၏။

¹⁸ထို့ကြောင့်၊ တစ်ယောက်သောသူ၏ပြစ်မှားခြင်းအားဖြင့်၊ လူအပေါင်းတို့သည် သေခြင်းတရား၏အပြစ်စီရင်ခြင်းကိုခံရကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ ထိုနည်းတူ၊ တစ်ယောက်သောသူ၏ပြောင့်မတ်ခြင်းအားဖြင့်၊ လူအပေါင်းတို့သည် ဘုရားသခင်ရှေ့တော်၌ ပြောင့်မတ်ရာသို့ ရောက်ခြင်းအခွင့်ကိုရကြ၏။ ထိုအရာသည် ထိုလူတို့အား စစ်မှန်သောအသက်ကို ယူဆောင်လာ၏။ ¹⁹တစ်ယောက်သောသူသည် ဘုရားသခင်စကားကို နားမထောင်သောကြောင့် လူများတို့သည် အပြစ်သားများ ဖြစ်လာကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ ထိုနည်းတူ၊ တစ်ယောက်သောသူသည် ဘုရားသခင်၏စကားကို နားထောင်သောအားဖြင့် လူများတို့သည် ပြောင့်မတ်ရာသို့ ရောက်ကြလိမ့်မည်။ ²⁰လူတို့သည် ပညတ်တရားကြောင့် သာ၍ အပြစ်ဒုစရိုက်ကို ပြုလုပ်မည်အကြောင်း ပညတ်တရားကို ပေးတော်မူ၏။ သို့သော်လည်း၊ လူတို့သည် သာ၍အပြစ်ပွားများသောအခါ၊ ဘုရားသခင်သည် သူတို့အား မိမိကျေးဇူးကို သာ၍ကြွယ်ဝစွာ ပေးတော်မူ၏။ ²¹အပြစ်တရားသည် တစ်ချိန်က သေခြင်းအားဖြင့် ငါတို့ကို အုပ်စိုး၏။ သို့သော်လည်း၊ ဘုရားသခင်သည် လူတို့အား မိမိကျေးဇူးတော်ကို သာ၍ကြွယ်ဝစွာ ပေးတော်မူသည်ဖြစ်၍ ထိုကျေးဇူးတော်သည်လူတို့အား ပြောင့်မတ်တော်မူခြင်းအားဖြင့် အုပ်စိုးတော်မူ၏။ ထိုကျေးဇူးတော်သည် ငါတို့၏သခင်ယေရှုခရစ်အားဖြင့်၊ ထာဝရအသက်ကို ယူဆောင်လာ၏။

အပြစ်ကြောင့်သေခြင်း၊ သို့သော် ခရစ်တော်၌ အသက်ရှင်ခြင်း

6 ထိုသို့ဆိုလျှင်၊ ဘုရားသခင်သည် ငါတို့အား သာ၍ကြွယ်ဝသောကျေးဇူးတော်ကို ပေးတော်မူမည်ဟု ငါတို့သည် အပြစ်တရားကို ဆက်လက်၍ ပြုသင့်ပါသလော။ ²ထိုသို့မပြုရ။ ငါတို့သည် ထိုကဲ့သို့ မထင်မှတ်ရ။ ငါတို့သည် အပြစ်နှင့်ပြည့်သောအသက်တာဟောင်း၌ သေလျက်ရှိကြ၏။ ထို့ကြောင့် ငါတို့သည်

အပြစ်တရား၌ သေလျက်ရှိ၏။ ငါတို့သည် အပြစ်တရား၌ အဘယ်သို့ ဆက်လက်၍ အသက်ရှင်နိုင်မည်နည်း။ ³ငါတို့သည် ဗတ္တိဇံကိုခံရသောအခါ၊ ငါတို့သည် ခရစ်တော်ယေရှုနှင့်တစ်ကိုယ်တည်း ဖြစ်ကြသည်ကို သင်တို့မသိသလော။ ခရစ်တော်သည် သေတော်မူသောအခါ ငါတို့သည်လည်း သူနှင့်အတူ ဗတ္တိဇံကိုခံကြ၏။ ⁴ထို့ကြောင့်၊ ငါတို့သည် ဗတ္တိဇံကို ခံသောအခါ၊ ငါတို့သည် ခရစ်တော်နှင့်အတူ သင်္ဂြိုဟ်ခြင်းခံရကြပြီ။ ခရစ်တော်သည် ခမည်းတော်၏အံ့ဩဖွယ်သောတန်ခိုးတော်အားဖြင့် သေခြင်းမှ ရှင်ပြန်ထမြောက်တော်မူ၏။ ထိုနည်းတူ ငါတို့သည်လည်း အသစ်သောအသက်တာ၌ အသက်ရှင်ခြင်းငှါ ခရစ်တော်နှင့်အတူ ထမြောက်တော်မူ၏။ ⁵ခရစ်တော်သည် အသေခံတော်မူ၍ ငါတို့သည် ခရစ်တော်နှင့်အတူ အသေခံတော်မူခြင်းအားဖြင့် ကိုယ်တော်နှင့်ဆက်စပ်ကြ၏။ ထို့ကြောင့် ခရစ်တော်သည် သေခြင်းမှ ထမြောက်တော်မူသည်နည်းတူ ငါတို့သည်လည်း၊ သေခြင်းမှသူနှင့်အတူ ထမြောက်တော်မူလိမ့်မည်။ ⁶ငါတို့၏အသက်တာဟောင်းသည် ခရစ်တော်နှင့်အတူ လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်တွင် အသေခံတော်မူသည်ကို ငါတို့သိကြ၏။ အပြစ်တရားနှင့်ပြည့်ဝသော ငါတို့၏အတ္တသဘောသည် ငါတို့အပေါ်၌အုပ်စိုး သောတန်ခိုးအလျှင်းမရှိစေခြင်းငှါ ထိုအရာသည် ဖြစ်ပျက်လျက်ရှိ၏။ ထို့နောက် ငါတို့သည် အပြစ်တရား၏အစေကို မခံစေမည်အကြောင်းဖြစ်၏။ ⁷သေသောသူသည် အပြစ်တရား၏ထိန်းချုပ်ခြင်းမှ လွတ်မြောက်သောသူ ဖြစ်၏။

⁸ငါတို့သည် ခရစ်တော်နှင့်အတူ အသေခံတော်မူလျှင်၊ သူနှင့်အတူသေခြင်းမှထမြောက်ကြလိမ့်မည်ကို ငါတို့သိကြ၏။ ⁹ခရစ်တော်သည် သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်တော်မူ၏။ သူသည် နောက်တစ်ဖန် မသေနိုင်သည်ကို ငါတို့သိကြ၏။ ယခုတွင် သေခြင်းတရားသည်သူ့အပေါ်၌ တန်ခိုးအလျှင်းမရှိ။ ¹⁰မှန်ပါ၏။ ခရစ်တော်သည် အသေခံတော်မူစဉ်တွင် သူသည်

အပြစ်တရား၏တန်ခိုးကို ထာဝရအတွက် တစ်ကြိမ်သာချိုးဖျက်တော်မူ၏။ သူသည် ယခုတွင် အသစ်သောအသက်ရရှိ၏။ သူ၏အသစ်သော အသက်မှာ ဘုရားသခင်နှင့်အတူရှိတော်မူ၏။
¹¹ထိုနည်းတူ၊ သင်တို့သည် အပြစ်တရား၌ အသေဖြစ်ကြောင်းကို သင်တို့သည် ကိုယ်ကိုကိုယ် ထင်မှတ်ကြရမည်။ သို့သော်လည်း ခရစ်တော် ယေရှုအားဖြင့် ဘုရားသခင်အတွက် အသက် ရှင်နေကြလော့။

¹²ထို့ကြောင့်၊ သင်တို့၏အသက်တာကို အပြစ်တရား၏ထိန်းချုပ်မှုအောက်၌ မခံပါစေနှင့်။ အပြစ်နှင့်ပြည့်ဝသော သင်တို့ကိုယ်ခန္ဓာ၏ညစ်ညူးသောအလိုဆန္ဒဖြင့် သင်တို့အား အုပ်စိုးထိန်းချုပ်ခြင်းကိုမခံနှင့်။
¹³အပြစ်တရား၏အစေကို ခံရန် သင်တို့၏ကိုယ်အင်္ဂါများကို မဆက်သကြနှင့်။ သင်တို့၏ကိုယ်အင်္ဂါများကို ညစ်ညူးသော အမှုများပြုရန် အသုံးမပြုကြနှင့်။ သို့သော်လည်း၊ သင်တို့၏ကိုယ်အင်္ဂါများကို ဘုရားသခင်အား ဆက်သကြလော့။ အသေခံပြီးမှ ယခုအသက်ရှင်သောသူတို့ကဲ့သို့ အသက်ရှင်ကြလော့။ ကောင်းသောအမှုအရာများကို ပြုရာတွင် အသုံးတော်ခံရန် သင်တို့၏ကိုယ်အင်္ဂါများကို ဘုရားသခင်အား ဆက်သကြလော့။
¹⁴အပြစ်တရားသည် သင်တို့၏သခင်မဖြစ်စေခြင်းငှါ သင်တို့သည် ပညတ်တရားအောက်၌ မရှိကြ။ ယခုတွင် သင်တို့သည်ဘုရား သခင်၏ အကျေးဇူးတော်တရားအောက်၌ရှိကြ၏။

ဖြောင့်မတ်ခြင်း၏အစေခံကျွန်များ

¹⁵ထို့ကြောင့် ငါတို့သည် အဘယ်သို့ ပြုရမည်နည်း။ ငါတို့သည် ပညတ်တရား၏အောက်၌မနေ၊ ကျေးဇူးတော်တရားအောက်၌မနေသောကြောင့်၊ အပြစ်ဒုစရိုက်ကို ပြုရမည်လော။
¹⁶သင်တို့သည် တစ်စုံတစ်ယောက် သောသူ၏ စကားကို နားထောင်ရန် အစေခံကျွန်ကဲ့သို့ အပ်နှံကြသောအခါ၊ သင်တို့သည် ထိုသူ၏အစေခံကျွန်များဖြစ်သည်ကို သင်တို့သိကြ၏။ သင်တို့နားထောင်သောသူမှာသင်တို့၏ သခင်

ဖြစ်၏။ သင်တို့သည် အပြစ်တရားနောက်သို့ လိုက်နိုင်၏။ သို့မဟုတ် ဘုရားသခင်ကို နာခံနိုင်၏။ နာခံခြင်းသည် ဖြောင့်မတ်ခြင်းသို့လမ်းပြ ဦးဆောင်သကဲ့သို့ အပြစ်တရားသည် ဝိညာဉ်ပကတိ၌ သေခြင်းကို ယူဆောင်လာ၏။
¹⁷လွန်ခဲ့ပြီးသောကာလ၌ သင်တို့သည် အပြစ်တရား၏ကျေးကျွန်ဖြစ်ကြ၍၊ အပြစ်တရားသည် သင်တို့ကို ထိန်းချုပ်၏။ သို့သော်လည်း၊ သင်တို့အား သွန်သင်တော်မူသောစကားတို့ကို အပြည့်အဝနားထောင်သောကြောင့် ဘုရားသခင်၏ကျေးဇူးတော် ကြီးလှပေ၏။
¹⁸သင်တို့သည် အပြစ်တရားမှ လွတ်မြောက်ပြီးဖြစ်၏။ ယခုတွင် သင်တို့သည် ကောင်းမြတ်ခြင်း၏ အစေခံကျွန်ဖြစ်ကြ၏။
¹⁹လူတို့သိနားလည်သောဥပမာကို အသုံးပြုခြင်းအားဖြင့် ဤအရာကို သင်တို့အား ငါရှင်းပြ၏။ အကြောင်းမူကား၊ ထိုအရာသည် သင်တို့အတွက် နားလည်ဖို့ရန်ခက်ခဲ၏။ လွန်ခဲ့ပြီးသောအချိန်ကာလ၌ သင်တို့သည် မိမိတို့၏ကိုယ်အင်္ဂါများကို အပြစ်တရား၏အစေကိုခံရန် ကျွန်များကဲ့သို့ ညစ်ညူးသောအရာများကို ပြုရန်အသုံးပြုကြ၏။ သင်တို့သည် အပြစ်ဒုစရိုက် ပြုလုပ်ဖို့ရန်သာ အသက်ရှင်ကြ၏။ ထိုနည်းတူ၊ သင်တို့သည် ကိုယ်ကိုကိုယ် ကောင်းမြတ်ခြင်း၏အစေခံရန်ကျွန်များကဲ့သို့ အပ်နှံဆက်သကြရမည်ဖြစ်၏။ ထိုနောက် သင်တို့သည် ဘုရားသခင်အတွက် သာ လျှင်အသက်ရှင်ကြရလိမ့်မည်။
²⁰လွန်ခဲ့ပြီးသောအချိန်ကာလ၌ သင်တို့သည် အပြစ်တရား၏ကျေးကျွန် ဖြစ်ကြ၍၊ ကောင်းမြတ်ခြင်းသည် သင်တို့ကို ထိန်းချုပ် ခြင်းမရှိပါ။
²¹သင်တို့သည် ညစ်ညူးသောအရာ များကို ပြုကြ၏။ ယခုတွင် သင်တို့သည် ထိုသို့သောအရာများအတွက် ရှက်ကြောက်ကြ၏။ ထိုအရာများတို့သည် သင်တို့အား အဘယ်အကျိုးကို ပေးသနည်း။ ထိုအရာများတို့သည် ဝိညာဉ်ပကတိ၌ သေခြင်းကိုသာ ယူဆောင်လာ၏။
²²သို့သော်လည်း၊ ယခုတွင် သင်တို့သည် အပြစ်တရားမှလွတ်မြောက်ကြ အပြီး

ဖြစ်၏။ ယခုတွင်သင်တို့သည် ဘုရားသခင်၏ အစေခံကျွန်များ ဖြစ်ကြ၏။ ထိုအရာသည် သင်တို့အား ဘုရားသခင်အတွက်သာအသက် ရှင်စေလိမ့်မည်။ ထိုအရာမှ သင်တို့သည် ထာဝရအသက်ကို ရရှိလိမ့်မည်။²³ လူတို့သည် အပြစ်ကို ပြုသောအခါ၊ သေခြင်းတည်းဟူသော အပြစ်တရား၏အခကို ရရှိကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ သင်တို့သည် ငါတို့သခင်ခရစ်တော် ယေရှုအားဖြင့် ရရှိသောဘုရားသခင်၏အခမဲ့ လက်ဆောင်သည် ထာဝရအသက်ဖြစ်၏။

ထိမ်းမြားလက်ထပ်ခြင်းမှ သာဓကတစ်ခု

7 ညီအစ်ကိုမောင်နှမတို့၊ သင်တို့အားလုံးတို့သည် မောရှေ၏ပညတ်တရားကို သိကြ၏။ ထို့ကြောင့်၊ လူတစ်ယောက်သည် အသက်ရှင်လျက်နေစဉ်၌သာ ပညတ်တရားသည် သူ့အပေါ်၌ အုပ်စိုးနေသည်ကို သင်တို့သည် အသေအချာသိကြ၏။² ငါသည် သင်တို့အား ဥပမာသာဓကတစ်ခုကို ပေးမည်။ လင်ရှိသောမိန်းမတစ်ဦးသည် သူမ၏လင်ယောက်ျားအသက်ရှင်နေသည့်ကာလပတ်လုံး သူမသည် ထိမ်းမြားလက်ထပ်ခြင်း၏တရား၌ လင်ဝတ်ကို ပြုရမည်။ သို့သော်လည်း၊ သူမ၏လင်ယောက်ျားသည် သေလျှင်၊ သူမသည် ထိမ်းမြားလက်ထပ်ခြင်း၏တရားမှ လွတ်မြောက်၏။³ သို့သော်လည်း၊ ထိုမိန်းမသည် လင်ယောက်ျားအသက်ရှင်နေစဉ်ပင်၊ အခြားသောယောက်ျားနှင့်ထိမ်းမြားလက်ထပ်ခြင်းကို ပြုလျှင် သူမသည် သားမယားအပြစ်ကို ကျူးလွန်သည်ဟု ပညတ်တရား၌ဆိုထား၏။ သို့သော်လည်း၊ ထိုမိန်းမ၏လင်ယောက်ျားသည် သေလျှင်၊ သူမသည် ထိမ်းမြားလက်ထပ်ခြင်းတရားမှ လွတ်မြောက်၏။ ထို့ကြောင့် သူမသည် လင်ယောက်ျားသေပြီးမှ အခြားယောက်ျားနှင့် ထိမ်းမြားလက်ထပ်လျှင်၊ သူမသည် သားမယားအပြစ်ကိုကျူးလွန်ခြင်းမပြု။

⁴ ငါ့ညီအစ်ကိုမောင်နှမများတို့၊ ထိုနည်းတူ၊ ခရစ်တော်၏ကိုယ်ခန္ဓာအားဖြင့် သင်တို့၏လူ

ဟောင်းအတ္တသည် သေ၍သင်တို့သည် ပညတ်တရားမှလွတ်မြောက်ကြပြီးဖြစ်၏။ ယခုတွင် တစ်စုံတစ်ယောက်သောသူသည် သင်တို့ကိုပိုင်တော်မူ၏။ သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်တော်မူသောသူခရစ်တော်သည်သင်တို့ကို ပိုင်တော်မူ၏။ ခရစ်တော်သည် ငါတို့ကို ပိုင်တော်မူသောကြောင့် ငါတို့သည် ဘုရားသခင်၏အမှုတော်၌ရှိနေသင့်၏။⁵ လွန်ခဲ့ပြီးသောအချိန်ကာလတွင်၊ ငါတို့သည် အပြစ်နှင့်ပြည့်ဝသောအတ္တသဘော၏အုပ်စိုးခြင်းကိုခံရ၏။ ပညတ်တရားသည် ငါတို့အား အပြစ်ဒုစရိုက်ကို ပြုလိုသောဆန္ဒကို ဖြစ်စေ၏။ ငါတို့ပြုလိုသောအပြစ်ဒုစရိုက်သည် ငါတို့၏ကိုယ်အင်္ဂါများကို ထိန်းချုပ်လေ့ရှိ၏။ သို့ဖြစ်၍ ငါတို့ပြုသောအရာများတို့သည် ငါတို့အား ဝိညာဉ်ပကတိ၌ သေခြင်းကိုသာ ယူဆောင်လာ၏။⁶ လွန်ခဲ့ပြီးသောအချိန်ကာလတွင်၊ ပညတ်တရားသည် ငါတို့အား အကျဉ်းသားများကဲ့သို့ ချည်နှောင်လျက်ရှိ၏။ သို့သော်လည်း၊ ငါတို့၏လူဟောင်း (အတ္တ)သည် သေ၍၊ ပညတ်တရားမှ ငါတို့ကို လွတ်မြောက်စေ၏။ ထို့ကြောင့်၊ ယခုတွင်ငါတို့သည် အသစ်သောနည်းလမ်းအားဖြင့် ဘုရားသခင်၏အစေကိုခံကြ၏။ ပညတ်တော်၌ ရေးထားသောလမ်းဟောင်းနည်းအတိုင်းမဟုတ်။ ယခုတွင် ငါတို့သည် အသစ်သောနည်းလမ်း၌ ဝိညာဉ်တော်အားဖြင့် ဘုရားသခင်၏အစေကိုခံကြ၏။

အပြစ်တရားကို ဆန့်ကျင်၍ ငါတို့၏တိုက်လှန်ခြင်း

⁷ အပြစ်တရားနှင့် ပညတ်တရားတို့သည် အတူတူဖြစ်ကြောင်း ငါဆိုလိုသည်ဟု သင်တို့သည် ထင်နေပေမည်။ ထိုအရာသည် မမှန်ပါ။ သို့သော်လည်း၊ အပြစ်တရားသည် အဘယ်အရာကို ဆိုလိုကြောင်း ငါသည် သင်ယူနိုင်သော တစ်ခုတည်းသောနည်းလမ်းမှာ ပညတ်တရားပင်ဖြစ်၏။ တစ်စုံတစ်ရာကို အမှားပြုလိုသော အရာသည် အဘယ်သို့သောအရာဖြစ်သည်ကို တစ်ကြိမ်တစ်ခါမျှ ငါမသိ။ သို့သော်လည်း၊

“သင်တို့အိမ်နီးချင်းတို့၏ဥစ္စာများကို သင်တို့သည် လိုချင်တပ်မက်စိတ်မရှိရ”* ဟုပညတ်တရား၌ ဆိုထား၏။⁸ အပြစ်တရားသည် ပညတ်တရားပေးသောအခွင့်ကို အသုံးပြု၍ ငါ၌ညစ်ညူးသောအရာရှိသမျှတို့ကို တပ်မက်ခြင်းဖြစ်စေ၏။ ထို့ကြောင့် အပြစ်တရားသည် ငါ၌ ရောက်လာ၏။ သို့သော်လည်း၊ ပညတ်တရားမပါလျှင်၊ အပြစ်တရား၌ တန်ခိုးအလျှင်းမရှိပါ။⁹ ငါသည် ပညတ်တရားကိုမသိမှီ ပညတ်တရားမပါဘဲ အသက်ရှင်၏။ သို့သော်လည်း၊ ပညတ်တရားရောက်လာသောအခါ အပြစ်တရားသည် အသက်ရှင်ရန် အစပြုလေ၏။¹⁰ ငါသည် အပြစ်တရားကြောင့် ဝိညာဉ်ပကတိ၌ အသေဖြစ်ခဲ့၏။ ပညတ်တရားသည် အသက်ရှင်ခြင်းကို ဖြစ်စေ၏။ သို့သော်လည်း၊ ထိုပညတ်တရားသည် ငါအတွက် သေခြင်းတရားကို ယူဆောင်လာ၏။¹¹ ပညတ်တရားကို အသုံးပြုခြင်းအားဖြင့် အပြစ်တရားသည် ငါ့ကိုလှည့်ဖြား၏။ အပြစ်တရားသည် ပညတ်တရားကို အသုံးပြု၍ ငါ့အား ဝိညာဉ်ပကတိ၌ အသေဖြစ်စေ၏။¹² ထို့ကြောင့် ပညတ်တရားသည် သန့်ရှင်း၏။ ပညတ်ချက်သည် သန့်ရှင်း၊ ဖြောင့်မတ်၍ ကောင်းမြတ်၏။¹³ သို့ဖြစ်လျှင်၊ ကောင်းသော အရာတစ်စုံတစ်ခုသည် ငါ့အား သေခြင်းအကြောင်း ဖြစ်စေသည်ဟု ဆိုလိုခြင်း ဖြစ်ပါသလော။ ထိုသို့မဟုတ်ပါ။ သို့သော်လည်း၊ အပြစ်တရားသည် ကောင်းသောအရာတစ်စုံတစ်ခုကို အသုံးပြု၍ ငါ့အား သေခြင်းအကြောင်းဖြစ်စေ၏။ ထိုအရာသည် ဖြစ်ပျက်သောကြောင့် အပြစ်တရားသည် အဘယ်သို့သောအရာနှင့် တူနေသည်ကို ငါတွေ့မြင်နိုင်၏။ ထိုသို့ဖြစ်ပျက်ခြင်းမှာ အပြစ်တရားသည် အလွန်ပင်ဆိုးသော အရာတစ်ခု ဖြစ်သည်ကို ထင်ရှားစွာ ဖော်ပြရန်ဖြစ်၏။ ထိုအရာကို ထင်ရှားစွာ ဖော်ပြရန်ပညတ်ချက်ကို အသုံးပြုရ၏။

လူထံ၌ရှိသောပဋိပက္ခ

¹⁴ ဘုရားသခင်၏ ပညတ်တရားသည် ဝိညာဉ်ပကတိ ဖြစ်သည်ကို ငါတို့သိကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ ငါသည် ဝိညာဉ်ပကတိမဟုတ်ပါ။ အပြစ်တရားသည် ငါ့အား ကျွန်ကဲ့သို့ အုပ်စိုး၏။¹⁵ ငါပြုသောအမှုတို့ကို ငါသည် နားလည်ခြင်းမရှိ။ ငါပြုလိုသည့်ကောင်းသောအရာတို့ကို ငါမပြု။ ငါသည် ပြုရန်မုန်းတီးသည့်ဆိုးရွားသောအရာတို့ကိုပြု၏။¹⁶ သို့ဖြစ်၍ ငါပြုမိသော မကောင်းသောအရာတို့ကို ငါသည် မပြုလိုသည်ဖြစ်၍ ပညတ်တရားသည် ကောင်းသည်ဟု ငါသဘောတူကြောင်းကိုဆိုလို၏။¹⁷ သို့သော်လည်း ငါသည် ထိုမကောင်းသောအရာတို့ကို အမှန်စင်စစ် ပြုနေသောသူမဟုတ်။ ထိုအရာများကို ပြုသောအရာမှာ ငါ၏အထံ၌ရှိသော အပြစ်တရားပင်ဖြစ်၏။¹⁸ ငါ့အထံမှာ ငါ့ဇာတိပကတိ၌ ကောင်းသောအရာတစ်စုံတစ်ခုမျှ မတည်သည်ကို ငါသိ၏။ ထိုသို့ငါဆိုရာ၌ ဝိညာဉ်ပကတိ မဟုတ်သောကောင်းသောအရာတစ်စုံတစ်ခုမျှ ငါ၏အထံ၌မရှိဟု ဆိုလိုခြင်းဖြစ်၏။¹⁹ ငါသည် ကောင်းသောအရာတို့ကိုပြုလို၏။ သို့သော်လည်း ထိုအရာတို့ကို ငါသည် မပြု။ ငါမပြုလိုသည့်မကောင်းသောအရာတို့ကို ငါပြု၏။²⁰ ထို့ကြောင့် ငါမပြုလိုသောအရာတို့ကို ငါသည် ပြုလျှင် ထိုအရာတို့ကို ပြုသောသူသည် ငါမဟုတ်။ သို့ရာတွင်ငါ့အထံ၌ရှိသော အပြစ်တရားပင် ဖြစ်၏။²¹ ထို့ကြောင့် ဤသဘောတရားကို ငါတွေ့၏။ ငါသည် ကောင်းသောအရာတို့ကို ပြုလိုသောအခါ ဆိုးသောအပြစ်ဒုစရိုက်သည် ငါ့အထံ၌ရှိနေသည်ကို ငါတွေ့၏။²² ငါသည် စိတ်နှလုံးအားဖြင့် ဘုရားသခင်၏ပညတ်တရားတော်၌ အားရဝမ်းမြောက်လျှက်ရှိ၏။²³ သို့သော်လည်း၊ ငါ၏ကိုယ်အင်္ဂါအထံ၌ အလုပ်လုပ်နေသော အခြားသောတရားတစ်ပါးကို ငါတွေ့မြင်၏။ ထိုပညတ်တရားသည် ငါ့စိတ်ဝိညာဉ်လက်ခံသောတရားနှင့် ဆိုင်ပြိုင်တိုက်လှန်၏။ ငါ၏ကိုယ်အင်္ဂါအထံ၌ အလုပ်လုပ်နေသော အ

“သင် ... စိတ်မရှိရ” ထွက် 20:17၊ တရား 5:21

ခြားသောတရားတစ်ပါးသည် အပြစ်တရား၏ ပညတ် တရားဖြစ်၍၊ ထိုပညတ်တရားသည် ငါ့အားသူ့ ၏အကျဉ်းသားဖြစ်စေလေ၏။²⁴ ငါသည် ငြိုငြင်သောသူ ဖြစ်ပါသည်တကား။ ငါ့အား သေခြင်းသို့ပို့ဆောင်သော ဤကိုယ်အင်္ဂါမှ အဘယ်သူသည် ငါ့ကို ကယ်လွှတ်မည်နည်း။²⁵ ဘုရားသခင်သည် ငါ့ကို ကယ်လွှတ်တော်မူလိမ့်မည်။ ငါတို့သခင်ယေရှုခရစ်အားဖြင့် ဘုရားသခင်၏ကျေးဇူးတော်ကို ငါချီးမွမ်း၏။ ထို့ကြောင့် ငါ၏စိတ်နှလုံးထဲတွင် ငါသည် ဘုရားသခင်၏ပညတ် တရားကို အစေခံသောကျွန်ုပ်ဖြစ်၏။ သို့သော်လည်း ငါသည် အပြစ်ဒုစရိုက်နှင့်ပြည့်ဝသော ဇာတိပကတိသဘောအားဖြင့်အပြစ်တရား၏ကျေးကျွန်ဖြစ်၏။

ဝိညာဉ်တော်၌ အသက်တာ

၈ ထို့ကြောင့် ယခုတွင် ခရစ်တော်ယေရှု၌ရှိသောသူတို့သည် အပြစ်စီရင်ခြင်းကို မခံရကြ။² ငါသည် အဘယ်ကြောင့် အပြစ်စီရင်ခြင်းကို မခံရပါသနည်း။ ခရစ်တော်ယေရှု၌ တည်၍ အသက်ရှင်စေသော ဝိညာဉ်တော်၏တရားသည် ငါ့ကို လွှတ်မြောက်စေတော်မူ၏။ ထိုတရားသည် ငါ့ကို အပြစ်တရားနှင့် သေခြင်းတရားမှ လွှတ်မြောက်စေတော်မူ၏။³ ပညတ်တရားသည် တန်ခိုးကင်းမဲ့၏။ အကြောင်းမူကား၊ ပညတ်တရားသည် အပြစ်ဒုစရိုက်နှင့် ပြည့်ဝသောငါတို့၏ဇာတိပကတိကြောင့် အားနည်းလျက်ရှိ၏။ သို့သော်လည်း ဘုရားသခင်သည် ပညတ်တရားမပြုနိုင်သောအရာကို ပြုနိုင်တော်မူ၏။ ထို့ကြောင့် ဘုရားသခင်သည် လူတို့အပြစ်ပြုလုပ်ရာတွင် အသုံးပြုသောလူကိုယ်ခန္ဓာကို ဆောင်စေလျက် မိမိသားတော်ကို ဤလောကသို့ စေလွှတ်တော်မူ၏။ ဘုရားသခင်သည် မိမိသားတော်ရင်းကို အပြစ်တရားအတွက် ပေးဆပ်ရာယင်ကောင် အဖြစ်စေလွှတ်တော်မူ၏။ ထို့ကြောင့် ဘုရားသခင်သည် အပြစ်တရားကို ဒဏ်ပေးရန် လူသားတစ်

ယောက် ၏အသက်တာပုံသဏ္ဍာန်ကို အသုံးပြုတော်မူ၏။⁴ ဘုရားသခင်သည် ထိုသို့ပြုတော်မူရခြင်းမှာ ပညတ်တရား၏တောင်းဆိုချက်အတိုင်း ငါတို့သည် ပြောမတ်ခြင်းသို့ ရောက်စေခြင်းငှါဖြစ်၏။ ယခုတွင် အပြစ်ဒုစရိုက်နှင့် ပြည့်ဝနေသောငါတို့ ဇာတိပကတိ၏ပြုရန် အလိုဆန္ဒရှိသောအရာတို့ကို ငါတို့မပြုကြ။ ဝိညာဉ်တော်သည် ငါတို့အား ပြုစေလိုသောအရာများကို ပြုခြင်းအားဖြင့် ငါတို့အသက်ရှင်ကြ၏။⁵ မိမိတို့၏အပြစ်ဒုစရိုက်များနှင့် ပြည့်ဝသော ဇာတိပကတိသို့ လိုက်သောလူတို့သည် အပြစ်ဒုစရိုက်နှင့်ပြည့်ဝသော ဇာတိပကတိ၏အလိုသို့သာ စွဲလမ်း၍အသက်ရှင်ကြ၏။ သို့သော်လည်း ဝိညာဉ်တော်၏အလိုသို့ လိုက်၍ အသက်ရှင်သောလူတို့သည် သူတို့အား ဝိညာဉ်တော်လုပ်စေလိုသောအရာများကိုသာစိတ်စွဲလမ်းခြင်းရှိ၍ အသက်ရှင်ကြ၏။⁶ လူတစ်ယောက်၏စိတ်စွဲလမ်းသောအရာမှာ အပြစ်ဒုစရိုက်နှင့်ပြည့်ဝသောသူ၏ဇာတိပကတိ တပ်မက်ခြင်းအားဖြင့် ထိန်းချုပ်မှုရှိနေလျှင်သူသည် ဝိညာဉ်ပကတိ၌ အသေဖြစ်၏။ သို့သော်လည်း လူတစ်ယောက်၏စိတ်စွဲလမ်းခြင်းသည် ဝိညာဉ်တော်အားဖြင့် ထိန်းချုပ်ထားတော်မူလျှင် ထိုသူ၌ အသက်ရှင်ခြင်းအကြောင်းနှင့် ငြိမ်သက်ခြင်းအကြောင်းဖြစ်၏။⁷ ဤအရာသည် အဘယ်ကြောင့်နည်း။ လူတစ်ယောက်၏စိတ်စွဲလမ်းခြင်းသည် အပြစ်ဒုစရိုက်နှင့်ပြည့်ဝသော သူ၏ဇာတိပကတိတပ်မက်ခြင်းအားဖြင့် ထိန်းချုပ်ထားလျှင် သူသည် ဘုရားသခင်၏ရန်သူဖြစ်၏။ ထိုသူသည် ဘုရားသခင်၏ပညတ်တရားတော်ကို နားထောင်ရန် ငြင်းဆန်၏။ ထိုသူသည် ဘုရားသခင်၏ပညတ်တရားတော်ကို အမှန်စင်စစ် နားထောင်ရန် တတ်နိုင်ခြင်းမရှိ။⁸ ထိုသို့သော လူတို့သည် ဘုရားသခင်၏စိတ်တော်နှင့် မတွေ့နိုင်။⁹ သို့သော်လည်း ဘုရားသခင်၏ဝိညာဉ်တော်သည် သင်တို့အထံ၌ အမှန်စင်စစ် ကျိန်းဝပ်တော်မူလျှင် သင်တို့သည် အပြစ်ဒုစရိုက်နှင့် ပြည့်ဝသောသင်တို့၏ဇာတိပကတိ တပ်မက်

ခြင်းအားဖြင့် အုပ်စိုးစေသည်မဟုတ်။ သင်တို့ကို ဝိညာဉ်တော်အားဖြင့် အုပ်စိုးစေတော်မူ၏။ သို့သော်လည်း လူတစ်ယောက်သည် ခရစ်တော်၏ဝိညာဉ်မရှိလျှင် ထိုသူသည် ခရစ်တော်နှင့်မဆိုင်။¹⁰ သင်တို့၏ကိုယ်ကာယသည် အပြစ်ကြောင့် အစဉ်အမြဲ အသေဖြစ်ရလိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း၊ ခရစ်တော်သည် သင်၏အထဲ၌ ကျိန်းဝပ်တော်မူလျှင် သူသည် သင်တို့ကိုဘုရားသခင်၏ရှေ့တော်၌ ဖြောင်မတ်ခြင်းအခွင့်ကို ရရှိစေတော်မူသောကြောင့် အသက်ကို ပေးသောဝိညာဉ်တော်သည် သင်တို့အားပေးတော်မူမည်။¹¹ ဘုရားသခင်သည် ယေရှုကို သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်စေတော်မူ၏။ ထို့ကြောင့် ဘုရားသခင်၏ဝိညာဉ်တော်သည် သင်တို့အထဲ၌ ကျိန်းဝပ်တော်မူလျှင် သေတတ်သော သင်တို့၏ကိုယ်ကာယကိုလည်း အသက်ပေးတော်မူလိမ့်မည်။ ဘုရားသခင်သည် ခရစ်တော်ကို သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်စေတော်မူသောသူဖြစ်၍ သင်တို့အထဲ၌ ကျိန်းဝပ်တော်မူသောမိမိဝိညာဉ်တော်အားဖြင့် ထိုအရာကို ပြုတော်မူလိမ့်မည်။

¹² ထို့ကြောင့် ငါ၏ညီအစ်ကိုမောင်နှမတို့၊ ငါတို့သည် အပြစ်ဒုစရိုက်နှင့် ပြည့်ဝသောငါတို့၏ ဇာတိပကတိ တပ်မက်ခြင်း၏အုပ်စိုးခြင်းကို မခံရ။ ငါတို့သည် အပြစ်ဒုစရိုက်နှင့် ပြည့်ဝသော ငါတို့၏ဇာတိပကတိအတိုင်း အသက်မရှင်ရ။

¹³ သင်တို့သည် အပြစ်ဒုစရိုက်နှင့်ပြည့်ဝသော သင်တို့၏ဇာတိပကတိအလိုအတိုင်း မှားယွင်းသော အရာများတို့ကို သင်တို့၏အသက်တစ်ဦးအသုံးပြု၍ အသက်ရှင်လျှင် သင်တို့သည် ဝိညာဉ်ပကတိ၌ သေရလိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း သင်တို့သည် ဝိညာဉ်တော်၏ကူညီမစခြင်းအားဖြင့် သင်တို့ကျင့်နေသည့်ပြစ်မှားသော အရာများတို့ကို ရပ်တန့်ကြလျှင် သင်တို့သည် စစ်မှန်သော အသက်ကို ရရှိကြလိမ့်မည်။

¹⁴ ဝိညာဉ်တော်အားဖြင့် လမ်းပြပို့ဆောင်ခြင်းကို ခံသောသူတို့သည် ဘုရားသခင်၏ သားသမီးများဖြစ်ကြ၏။¹⁵ ငါတို့ လက်ခံရရှိသော

ဝိညာဉ်တော်သည် ငါတို့အား တစ်ဖန်အပြစ်တရား၏ကျေးကျွန်ဖြစ်စေလျက် ကြောက်ရွံ့စေသောဝိညာဉ်မဟုတ်။ ငါတို့ကို ဘုရားသခင်၏ သားသမီးများဖြစ်စေသောသူသည် ဝိညာဉ်တော်ပင်ဖြစ်၏။ ငါတို့သည် ဤဝိညာဉ်တော်အားဖြင့် “အဗ္ဗါအဘ”* ဟုကြွေးကြော်၏။¹⁶ ငါတို့သည် ဘုရားသခင်၏သားသမီးများဖြစ်ကြသည်ဟု ထိုဝိညာဉ်တော်သည် ငါတို့၏ဝိညာဉ်များနှင့်အတူ သက်သေခံတော်မူ၏။¹⁷ ငါတို့သည် ဘုရားသခင်၏သားသမီးများဖြစ်ကြလျှင်၊ ဘုရားသခင်သည် မိမိလူတို့အတွက် ထားသော ကောင်းချီးမင်္ဂလာများကို ငါတို့သည် ခံစားကြလိမ့်မည်။ ငါတို့သည် ထိုကောင်းချီးမင်္ဂလာများကို ဘုရားသခင်ထံတော်မှ ခရစ်တော်နှင့် အတူခံစားကြလိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း ငါတို့သည် ခရစ်တော်ခံရသောဒုက္ခဆင်းရဲခြင်းကိုခံရကြမည်။ ထို့နောက် ငါတို့သည် ခရစ်တော်၌ရှိသော ဘုန်းအသရေတော်ကို ခံစားကြလိမ့်မည်။

ငါတို့သည် ဘုန်းအသရေကို အနာဂတ်တွင်ခံရကြလိမ့်မည်

¹⁸ ငါတို့သည် ယခုတွင် ဒုက္ခဆင်းရဲခြင်းကို ခံရကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ ယခုတွင် ငါတို့ခံရသော ဒုက္ခဆင်းရဲခြင်းသည် ငါတို့အား အပ်ပေးတော်မူမည့်ကြီးမားသော ဘုန်းအသရေနှင့်နှိုင်းယှဉ်စရာအကြောင်း အလျှင်းမရှိ။¹⁹ ဘုရားသခင်သည် အဘယ်သူသည် မိမိသားသမီးများဖြစ်ကြသည်ကို လောကီသားတို့အား ထင်ရှားစွာဖော်ပြတော်မူမည့်နေ့ရက်အချိန်ကို ဘုရားသခင် ဖန်ဆင်းတော်မူသမျှသော အရာခပ်သိမ်းတို့သည် စိတ်လှုပ်ရှားစွာဖြင့် အလွန်တောင့်တလျက် စောင့်မျှော်နေကြ၏။ ထိုသို့ ဖြစ်ပေါ်ထင်ရှားလာရန် ဤလောကသည် အလွန်တောင့်တမျှော်လင့်လျက်နေ၏။²⁰ ဘုရားသခင် ဖန်ဆင်းတော်မူသမျှသော အရာခပ်သိမ်းတို့

* “အဗ္ဗါ အဘ” အာရာမိတ်စကား၊ ယုဒကလေးသူငယ်တို့သည် သူတို့၏ဖခင်များကို ‘အဘ’ ဟုခေါ်သည်။

သည် ဘာမျှမဟုတ်သကဲ့သို့ ပြောင်းလဲစေ၏။ ထိုအရာတို့သည် ပြောင်းလဲစေခြင်းငှါ အလိုမရှိကြ။ ဤအရာများကို ပြောင်းလဲရန်ဆုံးဖြတ်သောသူသည် ဘုရားသခင်ဖြစ်တော်မူ၏။ သို့သော်လည်း အစအဦး၌ ဤမျှော်လင့်ခြင်းရှိ၏။ ²¹ဘုရားသခင်ဖန်ဆင်းတော်မူသမျှသော အရာအပ်သိမ်းတို့သည် ပျက်စီးယိုယွင်းခြင်းမှ လွတ်မြောက်ကြလိမ့်မည်။ ဘုရားသခင်ဖန်ဆင်းတော်မူသောအရာရှိသမျှတို့သည် ဘုရားသခင်၏သားသမီးတို့ပိုင်ဆိုင်သည့် ထူးမြတ်သော လွှတ်မြောက်ခြင်းကို ရရှိကြလိမ့်မည် ဟုမျှော်လင့်ခြင်းရှိ၏။

²²ဘုရားသခင် ဖန်ဆင်းတော်မူသောအရာအပ်သိမ်းတို့သည် ကလေးငယ်ကို မွေးဖွားလုနီးပြီ ဖြစ်သော မိန်းမတစ်ဦးကဲ့သို့ ယခုတိုင်အောင် ဝေဒနာကိုခံစားလျက် စောင့်နေကြ၏။

²³လောကီသားတို့သာ မဟုတ်ဘဲ ငါတို့သည်လည်း ငါတို့၏အတွင်းပိုင်း၌ ဝေဒနာကိုခံစားလျက်စောင့်နေကြ၏။ ဘုရားသခင်၏ဂတိတော်အစအဦးဖြစ်သော ဝိညာဉ်တော်ကို ငါတို့သည် ခံရကြ၏။ ထိုကြောင့် ယခုတွင် ဘုရားသခင်သည် ငါတို့အား မိမိသားဖြစ်စေခြင်းအမှုကို ပြီးစီးရန် ငါတို့သည် စောင့်မျှော်လျက်ရှိကြ၏။ ထိုသို့ဆိုရာ၌ ငါတို့၏ကိုယ်ခန္ဓာလွတ်မြောက်ခြင်းအကြောင်းကို စောင့်မျှော်လျက်ရှိနေကြသည်ကို ငါဆိုလို၏။ ²⁴ငါတို့သည် ကယ်တင်တော်မူခြင်းသို့ ရောက်ရှိပြီးဖြစ်၍ ယခုတွင် ထိုမျှော်လင့်ခြင်းကို ငါတို့၌ရှိ၏။ ငါတို့သည် အဘယ်အရာကို စောင့်လျက်နေသည်ကို မြင်သည်ရှိသော် ထိုအရာသည် မျှော်လင့်ခြင်းအစစ်အမှန်မဟုတ်။ လူတို့သည် သူတို့၌ ရှိပြီးသောအရာများပေါ်၌ မျှော်လင့်ခြင်းကို မထားကြ။

²⁵သို့သော်လည်း ငါတို့၌မရှိသေးသောတစ်စုံတစ်ရာအတွက် ငါတို့သည် မျှော်လင့်လျက်နေကြ၏။ ထို့ကြောင့် ငါတို့သည် ထိုအရာအတွက် စိတ်ရှည်စွာဖြင့် စောင့်လျက်နေကြ၏။

²⁶ထိုမှတစ်ပါး ဝိညာဉ်တော်သည်လည်း ငါ

တို့ကို ကူညီမစတော်မူ၏။ ငါတို့သည် အလွန်အားနည်း၍ အဘယ်အရာကို တောင်းရမည်ကို၎င်း၊ အဘယ်သို့ဆုတောင်းမည်ကို၎င်း မသိကြ။ သို့သော်လည်း ငါတို့၏အားနည်းခြင်း အရာကို ဝိညာဉ်တော်သည် ငါတို့အား ကူညီမစလျက်ရှိ၏။ ဝိညာဉ်တော်သည် ငါတို့အတွက် ဘုရားသခင်ကို တောင်းလျှောက်တော်မူ၏။ နှုတ်အားဖြင့် မမြှောက်ဆိုနိုင်သည့်နက်နဲသော ခံစားမှုများအတွက် ဝိညာဉ်တော်သည် ဘုရားသခင်အား ကြားပြောတော်မူ၏။ ²⁷လူတို့၏ စိတ်နှလုံးထဲ၌ အဘယ်အရာရှိသည်ကို ဘုရားသခင်သည် သိမြင်တော်မူ၏။ ဘုရားသခင်သည် ဝိညာဉ်တော်၏စိတ်သဘောအဘယ်သို့ ရှိတော်မူသည်ကိုလည်း သိတော်မူ၏။ ဝိညာဉ်တော်သည် ဘုရားသခင်အလိုရှိတော်မူသည်အတိုင်း မိမိလူတို့အတွက် ဘုရားသခင်ကိုစကားပြောတော်မူ၏။

²⁸ဘုရားသခင်သည် မိမိကို ချစ်သောလူတို့အတွက် အပ်သိမ်းသောအရာတို့ပေါ်၌ ကောင်းသောအရာကိုသာ ပြုတော်မူသည်ကို ငါတို့သိကြ၏။ ထိုသူတို့သည် ဘုရားသခင်ခေါ်တော်မူသော(ရွေးချယ်သော)သူများ ဖြစ်ကြ၏။ အကြောင်းမူကား၊ ထိုအမှုအရာသည် သူ၏အကြံအစည်ဖြစ်တော်မူ၏။ ²⁹ဘုရားသခင်သည် ကမ္ဘာကိုမဖန်ဆင်းမီကပင် ထိုသူတို့ကို သိတော်မူ၏။ ထိုသူတို့သည် သားတော်နှင့်တူကြမည်ကို ဘုရားသခင်သည် ခွဲခန့်သတ်မှတ်တော်မူ၏။ ယေရှုသည် များစွာသောညီအစ်ကိုမောင်နှမတို့အထဲမှ ပထမဦးဆုံးမွေးသောသားဦး ဖြစ်မည့်အကြောင်း ဘုရားသခင်သည် ကြံစည်တော်မူ၏။ ³⁰ထိုသူတို့သည် သားတော်နှင့်တူကြမည်အကြောင်း ဘုရားသခင်သည် အကြံအစည်ရှိတော်မူ၏။ ထို့ကြောင့် ဘုရားသခင်သည် ထိုသူတို့ကို ခေါ်တော်မူ၏။ ဘုရားသခင်သည် ထိုသူတို့ကို ခေါ်တော်မူ၍ မိမိရှေ့တော်၌ဖြောင့်မတ်စေတော်မူ၏။ ဘုရားသခင်သည် မိမိဖြောင့်မတ်စေတော်မူသောထိုသူတို့အား ဘုန်းအသရေကိုလည်း ပေးတော်မူ၏။

**ခရစ်တော်ယေရှုဘုရားသခင်၏
ချစ်ခြင်းမေတ္တာ**

³¹ထို့ကြောင့် ငါတို့သည် ဤအကြောင်းအရာများတို့၌ အဘယ်သို့ ပြောဆိုကြမည်နည်း။ ဘုရားသခင်သည် ငါတို့နှင့်အတူ ရှိတော်မူလျှင် အဘယ်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်ကမျှ ငါတို့ကို တိုက်လှန်နိုင်မည်မဟုတ်။ ³²ဘုရားသခင်သည် ငါတို့အတွက် အဘယ်အမှုကိုမဆို ပြုတော်မူလိမ့်မည်။ ဘုရားသခင်သည် မိမိသားတော်ရင်းကိုပင် ငါတို့အတွက်ကြောင့် ဆင်းရဲဒုက္ခကို ခံစေတော်မူ၏။ ဘုရားသခင်သည် မိမိသားတော်ရင်းကို ငါတို့အားလုံးအတွက် ပေးတော်မူ၏။ သို့ဖြစ်၍ ယခုတွင် ယေရှုနှင့်အတူ ခပ်သိမ်းသော အရာတို့ကို ဘုရားသခင်သည် ငါတို့အား သေချာစွာ ပေးတော်မူလိမ့်မည်။ ³³ဘုရားသခင်ရွေးကောက်တော်မူသောသူတို့ကို အဘယ်သူသည် အပြစ်တင်နိုင်မည်နည်း။ တစ်ယောက်မျှမရှိ။ ဘုရားသခင်သည် မိမိလူတို့အား ပြောင်မတ်စေတော်မူသောသူ ဖြစ်တော်မူ၏။ ³⁴ဘုရားသခင်၏လူတို့သည် အပြစ်ရှိသည်ဟု အဘယ်သူသည် ပြောဆိုနိုင်ပါမည်နည်း။ တစ်ဦးတစ်ယောက်မျှမရှိ။ ခရစ်တော်ယေရှုသည် ငါတို့အတွက်ကြောင့် အသေခံတော်မူ၏။ သို့သော်လည်း ထိုအရာသည် အကုန်အစင်မဟုတ်သေး။ ခရစ်တော်ယေရှုသည် သေခြင်းမှရှင်ပြန်ထမြောက်တော်မူ၏။ ယခုတွင် သူသည် ဘုရားသခင်၏လက်ယာဘက်၌ ထိုင်တော်မူ၍ ငါတို့အတွက် ဘုရားသခင်ကို ပန်ကြားတော်မူ၏။ ³⁵ခရစ်တော်၏ချစ်ခြင်းမေတ္တာနှင့် ငါတို့ကို ကွာစေနိုင်သော အရာရှိပါမည်လော။ လုံးဝမရှိနိုင်။ ဆင်းရဲငြိုငြင်ခြင်းသည် ငါတို့အား ခရစ်တော်၏ချစ်ခြင်းမေတ္တာနှင့်ကွာစေနိုင်မည်လော။ မကွာစေနိုင်ပါ။ အခက်အခဲပြဿနာများ သို့မဟုတ် ညှဉ်းဆဲနှိပ်စက်ခြင်းသည် ငါတို့အား ခရစ်တော်၏ချစ်ခြင်းမေတ္တာနှင့် ကွာစေနိုင်မည်လော။ မကွာစေနိုင်ပါ။ မှတ်သိပ်ခြင်း သို့မဟုတ် အဝတ်အချည်းစည်းရှိခြင်းသည် ငါတို့အား ခရစ်တော်၏ချစ်

ခြင်းမေတ္တာမှ ကွာစေနိုင်မည်လော။ မကွာစေနိုင်ပါ။ ဘေးအန္တရာယ်နှင့် တွေ့ကြုံခြင်း သို့မဟုတ် ကွပ်မျက်ခြင်း၊ ပင်လျှင် ငါတို့အား ခရစ်တော်၏ချစ်ခြင်းမေတ္တာမှ ကွာစေနိုင်မည်လော။ မကွာစေနိုင်ပါ။ ³⁶ကျမ်းစာ၌ ရေးထားသကဲ့သို့

“ကိုယ်တော်အတွက် ငါတို့သည် အစဉ်မပြတ် သေခြင်းတရား၏အန္တရာယ်၌ ရှိကြ၏။ လူတို့သည် ငါတို့ကို သတ်ဖို့ရန်ထားသော သိုးကဲ့သို့ အချည်းနှီးဖြစ်သည် ဟု ထင်မှတ်ကြ၏။”

ဆာလံ၊ 44:22

³⁷သို့သော်လည်း ငါတို့အား မိမိချစ်ခြင်းမေတ္တာကို ပြတော်မူသော ဘုရားသခင်အားဖြင့် ငါတို့သည် ခပ်သိမ်းသော အရာတို့၌ အောင်မြင်ခြင်းအပြည့်အဝရရှိကြ၏။ ³⁸⁻³⁹သေခြင်းဖြစ်စေ၊ အသက်ရှင်ခြင်းဖြစ်စေ၊ ကောင်းကင်တမန်ဖြစ်စေ၊ အုပ်စိုးသောဝိညာဉ်များဖြစ်စေ၊ အဘယ်အရာကမျှ ငါတို့အား ဘုရားသခင်၏ချစ်ခြင်းမေတ္တာမှ ကွာစေနိုင်မည်မဟုတ်ကြောင်း ငါသည် သေချာလှ၏။ မျက်မှောက်အရာဖြစ်စေ၊ နောင်လာမည့်အရာဖြစ်စေ၊ တန်ခိုးဖြစ်စေ၊ ငါတို့၏အထက်ကဖြစ်စေ၊ ငါတို့၏အောက်အရပ်ကဖြစ်စေ၊ ဤလောက၌ ဖန်ဆင်းတော်မူသမျှသော အရာများဖြစ်စေ၊ အဘယ်အရာတစ်စုံတစ်ခုကမျှ ငါတို့သခင် ခရစ်တော်ယေရှု၌ ရှိတော်မူသော ဘုရားသခင်၏ချစ်ခြင်းမေတ္တာမှ ငါတို့ကို ကွာစေခြင်းငှါ တတ်နိုင်လိမ့်မည်မဟုတ်ကြောင်း ငါသည် သေချာလှ၏။

ဘုရားသခင်နှင့်ယုဒလူမျိုးများ

၉ ငါသည် ခရစ်တော်၌ရှိ၏။ ငါသည် သင်တို့အား မှန်သော အရာကို ဟောပြော၏။ ငါသည် မုသာမပါ။ ကိုယ်ကိုကိုယ် သိသောစိတ်သည် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်အားဖြင့် အုပ်စိုးတော်မူ၏။ ငါသည် မုသာမပါကြောင်းကို ထိုသို့သိသောစိတ်များသည် ငါ့အား ပြောဆို

၏။ ²ငါသည် ယုဒလူမျိုးတို့အတွက် အစဉ်မပြတ်စိတ်နှလုံးထဲ၌ ကြီးမားသောပူပန်ခြင်းရှိ၍ အလွန်ဝမ်းနည်းလျက်ရှိ၏။ ³သူတို့သည် လောကီဇာတိအားဖြင့် ငါ၏မိသားစုဝင်၊ ငါ့ညီအစ်ကို မောင်နှမများ ပြစ်ကြ၏။ ငါသည် ထိုသူတို့အား ကူညီနိုင်မည့်အကြောင်း စိတ်ဆန္ဒရှိ၏။ ထိုသူတို့ကိုသာ အကူအညီပေးနိုင်မည်ဆိုလျှင် ငါသည် ကျိန်ခြင်းကိုခံ၍ ငါ့ကိုယ်တိုင် ခရစ်တော်နှင့်ခွာ၍ နေလို၏။ ⁴သူတို့သည် ကြွသရေလလူမျိုးများဖြစ်ကြ၏။ သူတို့သည် ဘုရားသခင် ရွေးကောက်တော်မူသော သားသမီးများဖြစ်ကြ၏။ ထိုလူတို့သည် ဘုရားသခင်၏ဘုန်းအသရေတော်ကိုခံရကြ၏။ ဘုရားသခင်သည် သူတို့နှင့် ပဋိညာဉ်တရားပြုတော်မူ၏။ ဘုရားသခင်သည် သူတို့အား မောရှေ၏ပညတ်တရားတော်နှင့် ဗိမာန်တော်၌ ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ခြင်းအခွင့်ကိုပေးတော်မူ၏။ ဘုရားသခင်သည် သူတို့အား ဂတိတော်တို့ကို ပေးတော်မူ၏။ ⁵ထိုလူတို့သည် ငါတို့၏ကြီးမြတ်သောအဘိုးအဘွားများတို့၏အမျိုးအနွယ်များဖြစ်ကြ၏။ ခရစ်တော်သည်လည်း ယုဒလူမျိုးတစ်ယောက်အဖြစ်ဘွားမြင်တော်မူ၏။ ခရစ်တော်သည် ခပ်သိမ်းသော အရာတို့ပေါ်၌ အစိုးရတော်မူသောဘုရားသခင် ဖြစ်တော်မူ၏။ သူ့ကို ထာဝရအစဉ်အမြဲချီးမွမ်းကြလော့။* အာမင်။

⁶မှန်ပါ၏။ ငါသည် ယုဒလူမျိုးတို့အတွက် ယူကျုံးမရဝမ်းနည်းခြင်းကို ခံစားမိပါ၏။ ထိုသို့ဆိုရာ၌ဘုရားသခင်သည် မိမိဂတိကိုပယ်ဖျက်ပြီး ငါ့အလိုလို။ သို့သော်လည်း အချို့သော ကြွသရေလလူမျိုး (ယုဒလူမျိုး) တို့သည်သာ ဘုရားသခင်၏လူအစစ်အမှန် ဖြစ်ကြ၏။ ⁷ထိုနည်းတူအချို့သောအာဗြဟံ၏အမျိုးအနွယ်များသည်သာလျှင် အာဗြဟံ၏သားသမီးများ အစစ်အမှန် ဖြစ်ကြ၏။ ထိုအကြောင်းကြောင့် ဘုရားသခင်သည် အာဗြဟံအား “ကြွဇာတ်

သည်သာလျှင် သင်၏တရားဝင်သောသားဖြစ်လိမ့်မည်”* ဟုမိန့်တော်မူခြင်းဖြစ်၏။

⁸ထိုသို့ဆိုရာတွင် အာဗြဟံ၏အမျိုးအနွယ်များအားလုံးတို့သည် ဘုရားသခင်၏သားသမီးများ အစစ်အမှန်မဟုတ်ဟု ဆိုလိုခြင်းဖြစ်၏။ အာဗြဟံ၏သားသမီး အစစ်အမှန်တို့မှာ ဘုရားသခင်သည် အာဗြဟံ၌ ပြုတော်မူသောဂတိတော်အားဖြင့် ဘုရားသခင်၏သားသမီးများ ဖြစ်လာကြသောလူတို့သာဖြစ်ကြ၏။ ⁹အာဗြဟံ၌ ပြုတော်မူသော ဘုရားသခင်၏ဂတိတော်မှာ၊ “အချိန်ကာလစေ့သောအခါ ငါသည် ပြန်လာ၍ စာရာသည် သားကိုရလိမ့်မည်”* ဟူ၍ ဖြစ်၏။

¹⁰ထိုအရာသည် အကုန်အစင်မဟုတ်သေး။ ရေဗက္ကသည်လည်း သားတို့ကိုရ၏။ ထိုသားတို့မှာ ဖခင်တစ်ဦးတည်း သာရှိကြ၏။ ထိုသူမှာ ငါတို့၏အဘ ကြွဇာတ်ဖြစ်၏။ ¹¹⁻¹²သို့သော်လည်း၊ ထိုသားနှစ်ယောက်တို့သည် မမွေးဖွားမှီ၊ ဘုရားသခင်သည် ရေဗက္ကအား၊ “သားအကြီးသည် သားအငယ်၌ ကျွန်ခံရလိမ့်မည်”* ဟုဗျာဒိတ်ပေးတော်မူ၏။ ထိုသို့ ဗျာဒိတ်ပေးတော်မူသည်မှာ ထိုသားနှစ်ယောက်တို့သည် ကောင်းသောအကျင့်၊ မကောင်းသောအကျင့်ကိုမကျင့်မိဖြစ်၏။ သူတို့သည် မမွေးဖွားမှီဘုရားသခင်သည် ထိုသို့ဗျာဒိတ်ပေးတော်မူပြီးဖြစ်၏။ ဘုရားသခင်၏အကြံစည်တော်အားဖြင့် ဘုရားသခင် ရွေးကောက်သောသူသည် ရွေးကောက်တော်မူခြင်းကို ခံတော်မူမည်အကြောင်း ဤအရာဖြစ်ပျက်၏။ အကြောင်းမူကား၊ သူသည် မိမိအကျင့်အားဖြင့်မဟုတ်၊ ဘုရားသခင်အလိုတော်အားဖြင့် ရွေးကောက်တော်မူခြင်းကို ခံသောသူဖြစ်၏။ ¹³ကျမ်းစာ*၌ ရေးထား

“ကြွဇာတ် ... ဖြစ်လာလိမ့်မည်” ကမ္ဘာ 21:12

“ကာလအချိန်စေ့သောအခါ ... ရလိမ့်မည်” ကမ္ဘာ 18:10, 14

“သားအကြီး ... ကျွန်ခံရလိမ့်မည်” ကမ္ဘာ 25:23

ကျမ်းစာ သန့်ရှင်းသောရေးသားခြင်းများ၊ ဓမ္မဟောင်းကျမ်း

ခရစ်တော် ... ချီးမွမ်းကြလော့ ဆိုလိုရင်းမှာ အရာခပ်သိမ်းကို အုပ်စိုးတော်မူသောဘုရားသည် ထာဝရမင်္ဂလာရှိပါစေ ဟု၍ဖြစ်သည်။

သည်မှာ၊ “ယာကုပ်ကို ငါချစ်၏။ ဒေသကို ငါ မုန်း၏”* ဟူ၍ဖြစ်၏။

¹⁴ထို့ကြောင့်၊ ငါတို့သည် ထိုအကြောင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အဘယ်သို့ပြောဆိုကြမည်နည်း။ ဘုရားသခင်သည် မျက်နှာလိုက်သည်ဟု ဆိုရမည်လော။ ငါတို့သည် ထိုသို့မဆိုနိုင်။ ¹⁵ဘုရားသခင်က မောဂရူအား၊ “ငါသည် ကျေးဇူးပြုလိုသောသူကို ငါသနားခြင်း ကျေးဇူးပြုမည်။ သနားလိုသောသူကိုလည်း၊ ငါသနားမည်”* ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ¹⁶ထို့ကြောင့်၊ ဘုရားသခင်သည် သနားခြင်းဂုဏ်ပြုရန် သူ့အကြံအစည်ရှိသောသူကို ရွေးကောက်တော်မူ၏။ သို့ဖြစ်၍ သူ၏ရွေးကောက်တော်မူခြင်းမှာ လူတို့သည် ဘယ်အရာကို အလိုရှိကြသည်၊ သို့မဟုတ်ဘယ်အရာကို ကြိုးစား၍ကျင့်ကြသည် ဟူသောအခြေအနေပေါ်၌ မှီခိုမှုတည် ခြင်းမရှိပါ။

¹⁷ကျမ်းစာ၌ဘုရားသခင်က ဖာရော* ဘုရင်အား၊ “ငါသည် သင့်ကိုရှင်ဘုရင်အရာ၌ ခန့်ထားတော်မူ၏။ ငါသည် သင့်အား ငါ့တန်ခိုးကို ထင်ရှားစေခြင်းငှါ အသုံးပြုခြင်းငှါ၎င်း၊ ငါ၏နာမတော်ကို မြေကြီးတစ်ပြင် လုံးတွင် ကျော်စောစေခြင်းငှါ၎င်း ဤအရာကို ငါပြု၏”* ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ¹⁸ထို့ကြောင့် ဘုရားသခင်သည် မိမိကျေးဇူးပြုလိုသောသူတို့အပေါ်၌ ကျေးဇူးပြုတော်မူ၏။ ထိုနည်းတူ ဘုရားသခင်သည် စိတ်ခိုင်မာစေလိုသောသူကိုလည်း စိတ်ခိုင်မာစေတော်မူ၏။

¹⁹ထို့ကြောင့် သင်တို့အထဲတွင် တစ်ယောက်သောသူသည် ငါ့အား၊ “ဘုရားသခင်သည် ငါတို့ပြုသောအရာများတို့ကို ထိန်းချုပ်တော်မူနိုင်လျှင်၊ ဘုရားသခင်သည် ငါတို့၏အပြစ်ဒုစရိုက်များအတွက် အဘယ်ကြောင့် ငါတို့အားအ

ပြစ်တင်တော်မူပါသနည်း” ဟုမေးမြန်းလိမ့်မည်။ ²⁰ဘုရားသခင်ကို မေးမြန်းသောအချင်းလူ၊ သင်သည် အဘယ်သူနည်း။ “သင်သည် ငါ့ကို အဘယ်ကြောင့် ဤကဲ့သို့ ပြုလုပ်ပါသနည်း” ဟုအပြစ်တင်ရသလော။ မြေအိုးသည် မြေအိုးပြုလုပ်သောသူကို မေးမြန်းနိုင်သလော။ ²¹မြေအိုးကို လုပ်သောသူသည် မိမိအလိုရှိသောအရာကို လုပ်ရန်ရှင်မြေကို အသုံးပြုနိုင်၏။ သူသည် ရှင်မြေတစ်ပုံတည်းကို အသုံးပြုကာခြားနားကွဲပြားသောအရာများတို့ကို ပြုလုပ်နိုင်၏။ သူသည် တစ်ခုခုကို အထူးရည်ရွယ်ချက်အတွက် ပြုလုပ်နိုင်၍၊ အခြားတစ်ခုကို နေ့စဉ်သုံးပစ္စည်းအဖြစ် လုပ်နိုင်၏။

²²ထိုနည်းတူ ဘုရားသခင် ပြုတော်မူသော အရာများသည်လည်း ဖြစ်ကြ၏။ ဘုရားသခင်သည် လူတို့အား မိမိအမျက်တော်နှင့်တန်ခိုးတော်ကို ထင်ရှားစေခြင်းငှါ အလိုတော်ရှိ၏။ သို့သော်လည်း၊ ဘုရားသခင်သည် မိမိအမျက်တော်အားဖြင့် ပျက်စီးလှပြီး ဖြစ်နေသောလူတို့ကိုသည်းခံတော်မူ၏။ ²³ဘုရားသခင်သည် မိမိကြွယ်ဝသောဘုန်းအသရေတော်ကို ထင်ရှားစေခြင်းငှါ စိတ်ရှည်စွာစောင့်တော်မူ၏။ ဘုရားသခင်သည် မိမိသနားခြင်း ဂုဏ်တော်ကို လက်ခံသောလူတို့ကို မိမိကြွယ်ဝသောဘုန်းအသရေတော်ကို ပေးရန်အလိုတော်ရှိ၏။ ရှေးဦးစွာကပင်ဘုရားသခင်သည် ထိုလူတို့သည် မိမိဘုန်းအသရေတော်ကို ခံကြစေခြင်းငှါ ပြင်ဆင်တော်မူ၏။

²⁴ငါတို့သည် ထိုလူတို့ပင် ဖြစ်ကြ၏။ ငါတို့သည် ဘုရားသခင်ခေါ်တော်မူသောသူဖြစ်ကြ၏။ ဘုရားသခင်သည် ငါတို့ကို ယုဒလူမျိုးများထဲမှသော်လည်းကောင်း၊ ယုဒလူမျိုးမဟုတ်သောအခြားလူမျိုးများထဲမှ သော်လည်းကောင်း ခေါ်တော်မူ၏။ ²⁵ဟောဂရူ၏ကျမ်းစာ၌ဆိုထားသည်မှာ၊

“ယာကုပ် ... ငါမုန်း၏” မာလခိ 1:2-3

“ငါ ... သနားမည်” ထွက် 33:19

ဧရာမ သံဂုတ္တုဘုရင်၏အမည်

“ငါ ... ပြု၏” ထွက် 9:16

“ငါ၏လူမဟုတ်သောသူတို့အား၊ ငါ၏လူများတို့ဟူ၍ ငါခေါ်မည်။ ငါမချစ်သော

လူတို့ကိုလည်း၊ သူတို့သည် ငါချစ်သော လူတို့ ဖြစ်ကြ၏ဟု ငါသည် ဆိုလိမ့်မည်။”

ဟောရှေ၊ 2:23

26 “ဘုရားသခင်သည် ထိုကျမ်းစာ၌ပင်လျှင်၊ ‘သင်တို့သည် ငါ၏လူမဟုတ်’ ဟုဆိုရာ အရပ်၌ သူတို့သည် အသက်ရှင်တော်မူ သော ဘုရားသခင်၏သားများ ဟုခေါ်ခြင်းကို ခံရကြလိမ့်မည်။”

ဟောရှေ၊ 1:10

27 တစ်ဖန် ပရောဖက် ဟေရှာယသည် လည်း၊ ကြွသရေလအမျိုးကို ရည်မှတ်၍၊ ကြွေးကြော်သည်ကား၊

“ကြွသရေလ အမျိုးသားတို့သည် သမုဒ္ဒရာကမ်းခြေ၌ရှိသော သဲလုံးနှင့်အမျှ အလွန်များကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ ထိုလူတို့တွင် အနည်းငယ်သောသူတို့သာ လျှင်၊ ကယ်တင်တော်မူခြင်းသို့ ရောက်ကြလိမ့်မည်။ 28 မှန်ပါ၏။ ထာဝရဘုရားသည် မြေကြီးပေါ်မှာရှိသောလူတို့ကို လျှင်မြန်စွာ ပြစ်ဒဏ်ပေးတော်မူလိမ့်မည်”* ဟုဆို၍ ကြွေးကြော်လေ၏။

29 ထိုသို့နှင့်အညီ၊ ဟေရှာယသည် ကြိုတင်ဟောပြောသည်မှာ၊

“ထာဝရဘုရားသည် ကောင်းကင်ဗိုလ်ခြေအရှင် ဖြစ်တော်မူ၏။ ထာဝရဘုရားသည် အချို့သောမိမိလူတို့ကို ငါတို့အတွက် ကယ်တင်တော်မူ၏။ ထာဝရဘုရားသည် ထိုအမှုအရာကို မပြုနိုင်သည်ရှိသော်၊ ယခုတွင် ငါတို့သည် သောဒုံမြို့ကဲ့သို့ဖြစ်၍၊ ဂေါမောရ*မြို့နှင့်တူကြပြီ” ဟူ၍ဖြစ်၏။

“ကြွသရေလ ... မူလိမ့်မည်” ဟေရှာယ 10:22-23

သောဒုံ၊ ဂေါမောရ လူဆိုးတို့နေခဲ့သောမြို့များ၊ ဘုရားသခင်သည် သူတို့၏မြို့များကို ဖျက်ဆီးခြင်းအားဖြင့် အပြစ်ဒဏ်ပေးခဲ့သည်

30 ထို့ကြောင့်၊ ဤအမှုအရာအားလုံးတို့သည် အဘယ်သို့ ဆိုလိုပါသနည်း ဟုဆိုသော်၊ ယုဒလူမဟုတ်သော အခြားသောလူမျိုးတို့သည် ဘုရားသခင်ရှေ့တော်၌ ပြောင်မတ်ရာသို့ ရောက်စေခြင်းငှါ မကြိုးစားကြသော်လည်း သူတို့သည် ဘုရားသခင်ရှေ့တော်၌ ပြောင်မတ်ရာသို့ရောက်ကြ၏။ 31 ထိုနည်းတူ ကြွသရေလလူမျိုးတို့သည်လည်း၊ ပညတ်တရားလမ်းကို လိုက်လျှောက်ခြင်းအားဖြင့် ဘုရားသခင်၏ရှေ့တော်၌ ပြောင်မတ်တော်မူခြင်းအခွင့်ကို ရရှိရန် ကြိုးစားကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ သူတို့သည် မအောင်မြင်ကြ။ 32 အဘယ်ကြောင့် မအောင်မြင်ကြသနည်း။ သူတို့သည် မိမိတို့ပြုသော အမှုအရာများအားဖြင့် ကိုယ်ကိုယ် ဖြောင့်မတ်စေခြင်းငှါ ကြိုးစားကြသောကြောင့် ဖြစ်၏။ သူတို့အား ပြောင့်မတ်စေတော်မူရန် ဘုရားသခင်ကို သူတို့မကိုးစားကြ။ ထိုသူတို့သည် လူတို့အား လဲစေသောကျောက်ပေါ်သို့ လဲကြ၏။ 33 ထိုကျောက်အကြောင်းကို ကျမ်းစာ၌ ဆိုထားသည်မှာ၊

“ကြည့်ကြလော့။ ငါသည် လူတို့အတွက် လဲစရာကျောက်ကို ဇီအုန်*၌ ချထား၏။ ထိုကျောက်သည် လူတို့အား ပြစ်မှားစေ၏။ သို့သော်လည်း၊ ထိုကျောက်ကို ကိုးစားသောသူရှိသမျှတို့သည် ရှက်ကြောက်ခြင်းမရှိနိုင်” ဟူ၍ဖြစ်၏။

ဟေရှာယ၊ 8:14; 28:16

10 ညီအစ်ကိုမောင်နှမတို့၊ ယုဒလူအပေါင်းတို့သည် ကယ်တင်တော်မူခြင်းသို့ ရောက်စေခြင်းငှါ ငါအလိုချင်ဆုံးသောအရာပင်ဖြစ်၏။ ထိုအရာသည် ဘုရားသခင်ကို ငါဆုတောင်းလေ့ရှိသောအရာလည်း ဖြစ်၏။ 2 သူတို့သည် ဘုရားသခင်၏နောက်တော်သို့ လိုက်ရန် အမှန်ကြိုးစားကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ သူတို့

ဇီအုန် ယေရုရှလင်မြို့အတွက် တစ်ခြားနာမည်၊ ဘုရားလူတို့၏မြို့တော်

သည် မှန်သောလမ်းကို မသိကြဟု ယုဒလူမျိုး တို့၏အကြောင်းကို ရည်မှတ်၍ ဤအရာကို ငါ ပြောဆိုနိုင်၏။³ ဘုရားသခင်သည် လူတို့အား မိမိနှင့်ပြောမတ်စေခြင်းအခွင့်ကို ပြင်ဆင်ပေး တော်မူသောလမ်းကို သူတို့သည် မသိကြ။ သူတို့သည် ကိုယ်ကိုယ် ကိုယ် ပြောမတ်ခြင်းသို့ ရောက်စေသည်ဟု ကိုယ်ထင်သောလမ်းသို့ ကိုယ်ကြိုးစားမှုအားဖြင့် လိုက်ကြ၏။ သို့ဖြစ်၍ သူတို့သည် လူတို့အား ပြောမတ်ခြင်းသို့ ရောက်ရန် ပြင်ဆင်တော်မူသောဘုရားသခင် ၏လမ်းကို လက်ခံခြင်းမရှိကြ။⁴ ခရစ်တော်သည် ပညတ်တရားတော်ကို ကုန်ဆုံးစေတော်မူ၏။ သို့ဖြစ်၍ သူကိုယုံကြည်သောသူရှိသမျှတို့သည် ဘုရားသခင်၏ရှေ့တော်၌ ပြောမတ်တော်မူ ခြင်းအခွင့်ကို ရရှိကြ၏။

⁵ ပညတ်တရားလမ်းကို လိုက်လျှောက်ခြင်း အားဖြင့် ပြောမတ်ခြင်းသို့ ရောက်ရှိစေသော အကြောင်းကို မောရှေသည် ရေးထားတော် မူ၏။ မောရှေကလည်း၊ “ပညတ်တရားလမ်းကို လိုက်လျှောက်ခြင်းအားဖြင့်၊ အသက်ကို ရရှိလို သောသူသည် ထိုပညတ်တရား၏ပြောသမျှ သောအရာတို့ကို လုပ်ဆောင်ရမည်”* ဟုရေး ထား၏။⁶ သို့သော်လည်း၊ “အဘယ်သူသည် ကောင်းကင်ဘုံသို့ တက်သွားပါလိမ့်မည်နည်း” ဟူ၍ မိမိကိုယ်ကို မပြောဆိုကြနှင့် ဟုယုံကြည် ခြင်းအားဖြင့် ပြောမတ်တော်မူခြင်းသို့ရောက် တော်မူကြောင်းကို ကျမ်းစာ၌ ပြောဆိုထား သောအကြောင်းအရာဖြစ်၏။ ဆိုလိုသည်မှာ၊ “အဘယ်သူသည် ကောင်းကင်ဘုံသို့တက်၍ ခရစ်တော်နှင့်တွေ့ဆုံပြီး၊ သူ့အား ဤမြေကြီး ပေါ်သို့ ခေါ်ဆောင်လာလိမ့်မည်နည်း” ဟူ၍ ဖြစ်၏။⁷ “ထိုအပြင်၊ အဘယ်သူသည် နက်နဲရာ ထဲသို့ ဆင်းလိမ့်မည်နည်း” ဟူ၍လည်း၊ မဆိုကြ နှင့်။ (ဆိုလိုသည်မှာ၊ “အဘယ်သူသည် အောက် အရပ်သို့ ဆင်းသွား၍ ခရစ်တော်အား သေ ခြင်းမှ အထက်အရပ်သို့ ခေါ်ဆောင်တော်မူ လိမ့်မည်နည်း” ဟူ၍ဖြစ်၏။⁸ “ဘုရားသခင်၏

သွန်သင်တော်မူခြင်းသည် သင်တို့နှင့်နီးလျက်ရှိ ၏။ ထိုအရာသည် သင်တို့၏နှုတ်နှင့်နှလုံးသား ထဲ၌ရှိ၏”* ဟူသောအရာသည် ကျမ်းစာ၌ မိန့် ဆိုထားသောအရာဖြစ်၏။ ထိုသွန်သင်တော်မူ ခြင်းတရားသည် လူတို့အား ငါတို့ဟောပြော နေသောယုံကြည် ခြင်း၏တရားဖြစ်၏။⁹ သူတို့ သည် သင်တို့၏နှုတ်ကို အသုံးပြုကာ၊ “ယေရှု သည် သခင်ဖြစ်သည်” ဟူ၍လည်းကောင်း၊ ဘုရားသခင်သည် ယေရှုကို သေခြင်းမှရှင်ပြန် ထမြောက်စေတော်မူ၏ ဟူ၍လည်းကောင်း၊ သင်တို့၏စိတ်နှလုံးထဲ၌ ယုံကြည်ကြလျှင်၊ သင် တို့သည် ကယ်တင်တော်မူခြင်းသို့ ရောက်ကြ လိမ့်မည်။¹⁰ မှန်ပါ၏။ ငါတို့သည် ငါတို့၏စိတ်နှ လုံးသားထဲ၌ ယုံကြည်လျှင်၊ ငါတို့အား ဘုရား သခင်၏ရှေ့တော်၌ ပြောမတ်ရာသို့ ရောက် ကြ၏။ တစ်ဖန်ငါတို့သည် ကိုယ်နှုတ်အားဖြင့် ယုံကြည်ကြ၏ ဟုဝန်ခံလျှင်၊ ငါတို့သည် ကယ် တင်တော်မူခြင်းသို့ ရောက်ကြ၏။¹¹ ကျမ်းစာ၌ “ထိုသူကို ယုံကြည်သောသူသည် ရှက်ကြောက် ခြင်းသို့ ရောက်လိမ့်မည် မဟုတ်”* ဟုရေး ထား၏။¹² ထိုကျမ်းစာ၌၊ “အဘယ်သူမဆို” ဟု ရေးထား၏။ အကြောင်းမူကား၊ ယုဒလူမျိုးတို့ နှင့် ယုဒလူမျိုးမဟုတ်သော အခြားသောလူမျိုး တို့ကြား၌ခြားနားခြင်း၊ ကွဲပြားခြင်းအလျှင်းမရှိ သောကြောင့်ဖြစ်၏။ ထိုသခင်ဘုရားသည်သာ လျှင်၊ လူသားအပေါင်းတို့၏ထာဝရဘုရား ဖြစ် တော်မူ၏။ ထာဝရဘုရားသည် သူ၌ကိုးစား သောသူတို့အား ကြွယ်ဝစွာကောင်းချီးပေး တော်မူ၏။¹³ ကျမ်းစာ၌၊ “ထာဝရဘုရားကို ယုံ ကြည်ကိုးစားသောသူရှိသမျှတို့သည် ကယ်တင် ခြင်းသို့ ရောက်ကြလိမ့်မည်”* ဟုဆိုထား၏။¹⁴ သို့သော်လည်း၊ လူတို့သည် သူတို့မယုံ ကြည်သောသူကို ကယ်မတော်မူရန် အဘယ် သို့ခေါ်မည်နည်း။ မကြားဘူးသောသူကို အ

အခန်းငယ် 6-8 တရား 18:5
 “ထိုသူကို ... မည်မဟုတ်” ဟေရှာယ 28:16
 “ထာဝရဘုရား ... ရကြလိမ့်မည်။” ယောလ 2:32

“ပညတ်တရား ... လုပ်ဆောင်ရမည်။” တော 18:5

ဘယ်သို့ယုံကြည်နိုင်မည်နည်း။ ထို့အပြင် ဟောပြောသူအမရှိဘဲ အဘယ်သို့ကြားနိုင်မည်။
15 တစ်ဖန်အကြင်သူသည် စေလွှတ်တော်မူခြင်းကို မခံရလျှင် အဘယ်သို့ ဟောပြောနိုင်မည်နည်း။ ကျမ်းစာ၌လာသည်ကား၊ “ဝမ်းမြောက်ပွယ်ရာသတင်းကောင်းကို ဟောပြောသောသူ၏ခြေသည် အလွန်လှပတင့်တယ်ခြင်းရှိ၏” * ဟုရေးထား၏။

16 သို့သော်လည်း လူအပေါင်းတို့သည် ဝမ်းမြောက်ပွယ်ရာသတင်းကောင်းကို လက်ခံကြသည်မဟုတ်။ ပရောဖက်ဟေရှာယကလည်း “အိုထာဝရဘုရား၊ အကျွန်ုပ်တို့ဟောပြောသောအရာတို့ကို အဘယ်သူသည် ယုံကြည်မည်နည်း” * ဟုဆို၏။ 17 ထို့ကြောင့် ယုံကြည်ခြင်းသည် ဝမ်းမြောက်ပွယ်ရာသတင်းကောင်းကို ကြားနာခြင်းမှလာ၏။ တစ်ယောက်သောသူသည် ထိုသူတို့အား ခရစ်တော်အကြောင်းကို ဟောပြောသောအခါ လူတို့သည် ဝမ်းမြောက်အပွယ်ရာသတင်းကောင်းကို ကြားရကြ၏။

18 သို့သော်လည်း “လူတို့သည် ဝမ်းမြောက်ပွယ်ရာသတင်းကောင်းကို မကြားရကြပြီလော့” ဟု ငါမေးသည်ရှိသော်၊ ဟုတ်ပါ၏။ ကျမ်းစာ၌ ဆိုထားသည့်အတိုင်း သူတို့သည် ကြားရကြပြီ။

“သူတို့၏အသံများသည် မြေတစ်ပြင်လုံး၌ ပျံ့နှံ့လျှက်ရှိ၏။ သူတို့၏စကားသည် မြေကြီးပေါ်နေရာတိုင်းတို့၌ ရောက်လေပြီ။”
ဆာလံ၊ 19:4

19 တစ်ဖန် ငါမေးပြန်သည်မှာ “ဣသရေလလူတို့သည် ဤအမှုကို မသိနားမလည်ကြသလော။” သူတို့သည် သိနားလည်ကြ၏။ မောရှေသည် ရှေးဦးစွာ ဤအရာကို ဆိုသည်မှာ

“ဝမ်းမြောက်ပွယ်ရာ ... ခြင်းရှိ၏။” ဟေရှာယ 52:7

“အိုထာဝရ ... ယုံကြည်မည်နည်း” ဟေရှာယ 53:1

“ငါသည် လူမျိုးမဟုတ်သော လူတို့ကို အသုံးပြု၍ သင်တို့အား ငြူစူသောစိတ်ရှိစေမည်။ ငါသည် ပညာမရှိသော လူမျိုးတို့ကို အသုံးပြု၍ သင်တို့ကို စိတ်ဆိုးစေမည်။”
တရား၊ 32:21

20 ထို့နောက် ပရောဖက်ဟေရှာယသည် ဤအရာတို့ကို ဘုရားသခင်အတွက် ပြောဆိုရန် လုံလောက်သောရဲရင့်ခြင်းရှိ၏။

“ငါ့ကို မရှာသောလူတို့သည် ငါ့ကိုတွေ့ကြ၏။ ငါ့ကို မမေးမြန်းသောသူတို့၌ ငါသည် ကိုယ်တိုင်ထင်ရှား၏။”
ဟေရှာ၊ 65:1

21 ဘုရားသခင်သည် ယုဒလူမျိုးမဟုတ်သော အခြားသောလူမျိုးတို့အား ဤအရာတို့ကို မိန့်တော်မူ၏။ သို့သော်လည်း၊ ဘုရားသခင်သည် ယုဒလူတို့ကို ရည်မှတ်၍ “ငါသည် ထိုလူမျိုးတို့အား တစ်နေ့လုံးစောင့်မျှော်လျက်နေ၏။ သို့သော်လည်း၊ သူတို့သည် ငါ့စကားကို နားထောင်ခြင်းငှါ ၎င်း၊ ငါ့နောက်သို့ လိုက်ခြင်းငှာ ၎င်း ငြင်းပယ်ကြ၏” * ဟုဆို၏။

ဘုရားသခင်သည် သူ၏လူတို့ကို မေ့လျော့တော်မူခြင်းမရှိ

11 ထို့ကြောင့် “ဘုရားသခင်သည် မိမိလူတို့ကို ပယ်တော်မူပြီလော့” ဟု ငါမေးသော်၊ ပယ်တော်မမူဟုဆို၏။ ငါသည်လည်း ဣသရေလလူတစ်ယောက်ဖြစ်၏။ ငါသည် အာဗြဟံ၏အမျိုးအနွယ်ဖြစ်၏။ ငါသည် ဗယ်မိန်အမျိုးအနွယ်မိသားစုမှ ဖြစ်၏။ 2 ဘုရားသခင်သည် ဣသရေလလူမျိုးတို့ကို မိမိလူများဖြစ်စေခြင်းငှါ ထိုသူတို့သည် မွေးဖွားခြင်းကို မခံမှီ ရွေးကောက်တော်မူ၏။ ဘုရားသခင်သည် ထိုလူမျိုးတို့ကို ပယ်တော်မမူ။ ကျမ်းစာ၌ ဇလိယအကြောင်းအဘယ်သို့ ပြောဆိုသည်ကို သင်တို့

“ငါသည် ... ငြင်းပယ်ကြ၏” ဟေရှာယ 65:2

သည် အသေအချာသိကြ၏။ ဇလီယသည် ကြွသရေလူမျိုးတို့ကို ဆန့်ကျင်၍ဘုရားသခင်အား ဆုတောင်းသည်ကို ကျမ်းစာ၌ ဆိုထား၏။³ ဇလီယက “အိုထာဝရဘုရား၊ လူတို့သည် ကိုယ်တော်၏ပရောဖတ်တို့ကို သတ်ကြ၏။ သူတို့သည် ကိုယ်တော်၏ယင်ပလွင်တော်များကိုလည်း ပျက်ဆီးကြ၏။ ပရောဖတ်တို့တွင် အကျွန်ုပ်တစ်ယောက်တည်းသာ အသက်ရှင်လျှက်ကျန်ရှိပါ၏။ ယခုတွင်လူတို့သည် အကျွန်ုပ်ကိုလည်း သတ်ဖို့ရန်ရှာကြ၏”* ဟုလျှောက်ထား၏။⁴ သို့သော်လည်း ဘုရားသခင်သည် ဇလီယအား အဘယ်သို့ အပြောပေးတော်မူသနည်း။ ထိုအခါဘုရားသခင်က “ငါ့ကို ဝတ်ပြု ကိုးကွယ်သောလူယောက်ျားခုနစ်ထောင် ငါ၌ ရှိသေး၏။ သူတို့သည် ဗာလရှေ့၌မထောက်၊ သူ့ကို မကိုးကွယ်ကြ”* ဟုမိန့်တော်မူ၏။⁵ ယခုတွင်လည်း ထိုနည်းတူဖြစ်၏။ ဘုရားသခင်သည် မိမိကျေးဇူးတော်အားဖြင့် ရွေးကောက်တော်မူသောလူအနည်းငယ်မျှသာရှိ၏။⁶ ဘုရားသခင်သည် မိမိလူတို့ကို ကျေးဇူးတော်အားဖြင့် ရွေးကောက်တော်မူလျှင်ထိုသူတို့အားဘုရားသခင်၏လူဖြစ်စေခြင်းမှာ သူတို့ပြုခဲ့သောအရာများကြောင့်မဟုတ်။ သူတို့လုပ်ခဲ့သောအရာများအားဖြင့် သူတို့သည် ဘုရားသခင်၏လူဖြစ်စေနိုင်လျှင် ဘုရားသခင်၏ဆုလားဒ်ဖြစ်သောကျေးဇူးတော်သည် ဆုလားဒ်အစစ်အမှန် မဖြစ်နိုင်။⁷ ထို့ကြောင့် အဘယ်သို့ဖြစ်ပျက်သည်ဟူမူကား၊ ကြွသရေလူမျိုးတို့သည် ဘုရားသခင် ရှေ့တော်၌ ပြောမတ်တော်မူခြင်း သို့ရောက်ရန် ကြိုးစားကြ၏။ သို့သော်လည်း သူတို့သည် မအောင်မြင်ကြ။ သို့သော်လည်း ဘုရားသခင် ရွေးကောက်တော်မူသောသူတို့သည် သူ၏ရှေ့တော်၌ ပြောမတ်တော်မူခြင်း အခွင့်ကိုရကြ၏။ အခြားသောသူတို့သည် စိတ်နှလုံးမာ၍ ဘုရားသခင်၏စကားကို နားထောင်ရန် ငြင်းဆန်ကြ၏။⁸ ကျမ်းစာ၌ ရေးထားသည် နည်းတူ

“ဘုရားသခင်သည် သူတို့ကို အိပ်ပျော်စေတော်မူ၏။”
ဟောရှာ၊ 29:10

“ဘုရားသခင်သည် သူတို့၏မျက်စိတို့ကို ကွယ်စေတော်မူ၏။ ထို့ကြောင့် သူတို့သည် သမ္မာတရားကို မမြင်နိုင်ကြ။ ထို့ပြင် ဘုရားသခင်သည် သူတို့၏နားကို လေးစေတော်မူ၏။ ထို့ကြောင့် သူတို့သည် သမ္မာတရားကို မကြားနိုင်ကြ။ ထိုအရာတို့သည် ယခုတိုင်အောင်ပင် ဆက်လက်ဖြစ်၏။”
တရား၊ 29:4

9 ဒါဝိဒ်ကလည်း

“သူတို့သည် မိမိတို့ကျော့ကွင်းများ၌ ဖမ်းမိ၍ သူတို့၏စားပွဲ၌ ချည်နှောင်ခြင်းကို ခံရကြပါစေ။ ထိုလူတို့သည် လဲသွားစေလျက် အပြစ်စီရင်ခြင်းကိုခံကြပါစေ။
10 သူတို့၏မျက်စိတို့ကို ကွယ်စေ၍ သူတို့သည် သမ္မာတရားကို မမြင်နိုင်ဘဲရှိကြပါစေ။ ထို့အပြင် ထိုသူတို့၌ ထာဝရအစဉ် မပြတ် ဒုက္ခဆင်းရဲခြင်းရှိပါစေ”

ဆာလံ၊ 69:22-23

11 ထို့ကြောင့် “ယုဒလူတို့သည် လဲကြသော အခါ သူတို့၏လဲသွားခြင်းသည် သူတို့ကို ပျက်စီးစေကြသလော” ဟုငါမေး၏။ သူတို့သည် ပျက်စီးခြင်းသို့ မရောက်ကြ။ သို့သော်လည်း သူတို့ပြစ်မှားခြင်းသည် ယုဒလူမဟုတ်သော အခြားသောလူမျိုးတို့အား ကယ်တင်တော်မူခြင်းသို့ ရောက်စေ၏။ ဤသို့ ဖြစ်ခြင်းကြောင့် ယုဒလူမျိုးတို့ကို မနာလိုခြင်း၊ ငြိုငြင်ခြင်းအကြောင်း ဖြစ်စေ၏။¹² ယုဒလူမျိုးတို့၏အမှားပြုမိခြင်းကြောင့် လောကီသားများအတွက် ချမ်းသာကြွယ်ဝသော ကောင်းချီးမင်္ဂလာကို ဖြစ်စေ၏။ ယုဒလူမျိုးတို့၏ဆုံးရှုံးသောအရာသည် ယုဒလူမဟုတ်သောအခြားသော လူမျိုးတို့အတွက် ကြွယ်ဝချမ်းသာသော ကောင်းချီးမင်္ဂလာများကို ဖြစ်ပေါ်ခံစားစေ၏။ ထို့ကြောင့် ယုဒလူမျိုး

“အိုထာဝရဘုရား ... ရှာကြ၏” 1၀၉ 19:10, 14

“ငါ့ကို ... မကိုးကွယ်ကြ” 1၀၉ 19:18

တို့သည် ဘုရားသခင်ကို ငြင်းပယ်ကြလျှင်လော
ကီသားတို့သည် သာဓ်အလွန် ကြွယ်ဝချမ်းသာ
သောကောင်းချီးမင်္ဂလာများကို ရရှိလိမ့်မည်။

¹³ယခုတွင် ငါသည် ယုဒလူမျိုးမဟုတ်သော
သင်တို့အား စကားပြော၏။ ငါသည် ယုဒလူ
မျိုးမဟုတ်သောအခြားသော လူမျိုးတို့အတွက်
တမန်တော်တစ်ပါးဖြစ်၏။ ထို့ကြောင့် ငါသည်
ထိုအလုပ်ကို လုပ်နေစဉ်တွင် ငါသည် တတ်နိုင်
သမျှ အကောင်းဆုံးလုပ်ဆောင် ပေးလိမ့်မည်။

¹⁴ငါသည် ငါ၏လူတို့ (ယုဒလူမျိုးတို့)ကို မနာလို
ငြိုငြင်စေခြင်းငှါ ပြုနိုင်သည်ဟု ငါမျှော်လင့်၏။
ထိုနည်းအားဖြင့် ထိုသူအချို့တို့ကို ကယ်တင်
တော်မူခြင်းသို့ ရောက်ရှိရန် ငါကူညီနိုင်မည်ဖြစ်
၏။

¹⁵ဘုရားသခင်သည် ယုဒလူမျိုးတို့ထံမှ အ
ဝေးသို့ လှည့်တော်မူ၏။ ထိုသို့ဖြစ်ပေါ်သော
အချိန်တွင် ဘုရားသခင်သည် ဤလောက၌
ရှိသောအခြားသော လူမျိုးတို့နှင့်မိတ်ဆွေများ
ဖြစ်လာကြ၏။ ထို့ကြောင့် ဘုရားသခင်သည်
ယုဒလူမျိုးတို့ကို လက်ခံသောအခါ လူတို့သည်
သေလွန်ပြီးမှ အသက်ရှင်ခြင်းကို အမှန်စင်စစ်
ယူဆောင်လာပါလိမ့်မည်။

¹⁶အစိုးနယ်သောမုန်စိမ်းသည် ဘုရားသခင်
အား ပူဇော်ရလျှင် ထိုမုန်တစ်ပုံလုံးသည် သန့်
ရှင်းလိမ့်မည်။ သစ်ပင်တစ်ပင်၏အမြစ်သည်
သန့်ရှင်းလျှင် နောက်မှ ထိုအပင်၏အကိုင်းအ
ခက်များသည်လည်း သန့်ရှင်း၏။

¹⁷ဤအရာသည် ကောင်းသောသံလွင်ပင်
တစ်ပင်မှ အချို့သောအခက်များတို့ကို ချိုးဖဲ့၍
ရိုင်းသောသံလွင်အခက်သည် ထိုပထမအပင်
နှင့်ဆက်၍ စိုက်ခြင်းနှင့်တူ၏။ ယုဒလူမျိုးမဟုတ်
တပါးအမျိုးသားများဖြစ်ကြသော သင်တို့သည်
ထိုရိုင်းသောသံလွင်ပင်အခက်နှင့်တူကြ၍ ယခု
တွင် သင်တို့သည် ပထမအပင်၏ခွံအားနှင့် အ
သက်ကို ရယူခံစားရကြ၏။ ¹⁸ထို့ကြောင့် ထိုသို့
ချိုးဖဲ့ခြင်းကိုခံသောအခက်များအားဖြင့် ဝါကြွား
ခြင်းမရှိကြနှင့်။ သင်တို့၌ဝါကြွားစရာအကြောင်း
အလျှင်မရှိ။ အကြောင်းမူကား၊ သင်တို့သည်
အမြစ်အတွက် အသက်ကိုမပေးကြ။ အမြစ်သည်

သင်တို့ကို အသက်ပေး၏။ ¹⁹“အခက်များတို့
သည် ချိုးဖဲ့ခြင်းရှိကြ၏။ ထို့ကြောင့် ငါသည်သူ
တို့ပင်စည်ကို ဆက်၍ရ၏” ဟုသင်တို့သည် ဆို
ကြလိမ့်မည်။ ²⁰ထိုသို့မှန်၏။ သို့သော်လည်း ထို
အခက်များတို့သည် ချိုးဖဲ့ခြင်းခံရ၏။ အကြောင်း
မူကား၊ သူတို့သည် မယုံကြည်ကြ။ သင်တို့သည်
ယုံကြည်ကြသောကြောင့်သာ ပင်စည်၏အစိတ်
အပိုင်းများ ဆက်လက်၍ တည်ကြခြင်းဖြစ်၏။
သို့ဖြစ်၍ မာနစိတ်မရှိစေနှင့်။ သို့သော်လည်း၊
ကြောက်ခြင်းစိတ်ရှိစေလော။ ²¹ဘုရားသခင်
သည် ထိုပင်မ၏ပကတိအခက်များတို့ကို အပင်
၌မတည်စေလျှင်၊ သင်တို့သည်လည်း မယုံ
ကြည်ပါက သူသည် သင်တို့ကို အပင်တည်စေ
မည်မဟုတ်။

²²ထို့ကြောင့် ဘုရားသခင်သည် ကြင်နာမှုရှိ
သည်ကို သင်တို့မြင်ရကြ၏။ သို့သော်လည်း သူ
သည် အလွန်တိကျပေ၏။ ဘုရားသခင်သည်
မိမိနောက်တော်သို့ လိုက်ခြင်းမှ နောက်ဆုတ်
သောသူတို့ကို ပြစ်ဒဏ်ပေးတော်မူ၏။ သင်တို့
သည် ကိုယ်တော်၏ကြင်နာခြင်းကို ဆက်လက်
၍ ကိုးစားလျှင် သူသည် သင်တို့အပေါ်၌ ကြင်
နာမှုရှိ၏။ သို့သော်လည်း သင်တို့သည် သူ၏
ကြင်နာခြင်းကို ကိုးစားခြင်းမှရပ်လျှင် သင်တို့
သည် ပင်စည်မှ ဖြတ်တောက်ချိုးဖဲ့ခြင်းကို ခံရ
လိမ့်မည်။ ²³တစ်ပန် ယုဒလူမျိုးတို့သည် ဘုရား
သခင်ကို ပြန်လည်၍ ယုံကြည်မည်ဆိုလျှင်၊
ဘုရားသခင်သည် ယုဒလူမျိုးတို့ကို တစ်ဖန်ပြန်
လည်၍ လက်ခံတော်မူမည်။ ဘုရားသခင်သည်
သူတို့ရှိသောနေရာအရပ်၌ ပြန်လည်၍ထားရန်
တတ်နိုင်တော်မူ၏။ ²⁴ရိုင်းသောအခက်များတို့
သည် ကောင်းသောအပင်တစ်ပင်၏အစိတ်အ
ပိုင်းများဖြစ်လာရန် ပကတိအားဖြင့်မဟုတ်။
သို့သော်လည်း ယုဒလူမျိုးမဟုတ်သော သင်တို့
သည် ရိုင်းသောသံလွင်ပင်တစ်ပင်မှ ခုတ်ဖြတ်
၍ ချိုးဖဲ့သောအခက်တစ်ခက် ဖြစ်ကြ၏။ သင်
တို့သည် ကောင်းသောသံလွင်ပင်တစ်ပင်သို့
ဆက်ကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ ထိုယုဒလူမျိုးတို့
သည် ကောင်းသောအပင်မှ ကြီးထွားလာခဲ့

သောအခက်များကဲ့သို့ ဖြစ်ကြ၏။ ထို့ကြောင့် သူတို့သည် မိမိတို့ပင်စည်ကို တစ်ဖန်ပြန်လည်၍ အမှန်သေချာစွာ ဆက်နိုင်ကြ၏။

²⁵ညီအစ်ကိုမောင်နှမတို့၊ ဤလျှို့ဝှက်သော သမ္မာတရားကို ငါသည် သင်တို့အား နားလည် ကြရန် အလိုရှိ၏။ သင်တို့မသိနားမလည် နိုင် သောအရာအပ်သိမ်းတို့ကို ဤသမ္မာတရားသည် သင်တို့အားနားလည်စေခြင်းငှါ ကူညီပါလိမ့် မည်။ ဘုရားသခင်သည် ဣသရေလလူအချို့ တို့ကို စိတ်နှလုံးခိုင်မာခြင်းသို့ ရောက်စေ၏။ သို့သော်လည်း ယုဒလူမျိုးမဟုတ်သော အခြား သောလူမျိုးတို့သည် ဘုရားသခင်ထံတော်သို့ များပြားစွာ ချဉ်းကပ်လာကြသောအခါ ထိုအ ရာတို့သည် ပြောင်းလဲခြင်းသို့ ရောက်လိမ့် မည်။ ²⁶ထိုသို့ဖြင့် ဣသရေလလူအပေါင်းတို့ သည် ကယ်တင်တော်မူခြင်းသို့ ရောက်ကြလိမ့် မည်။ ကျမ်းစာ၌ရေးထားသည်မှာ၊

“ကယ်တင် ရှင်သည် ဇိအုန်တောင်* မှလာလိမ့်မည်။ သူသည် ယာကုပ် အမျိုးအနွယ်မှ မကောင်းသောအမှုရှိသမျှတို့ကို ပယ် ရှားတော်မူလိမ့်မည်။
²⁷ ငါသည် သူတို့၏အပြစ်များကို ပယ်ရှား သောအခါ ငါသည် ဤပဋိညာဉ်တရား ကို ထိုလူမျိုးတို့နှင့်ပြုမည်။”

ဟောရှာ၊ 59:20-21; 27:9

²⁸ယုဒလူမျိုးတို့သည် ဝမ်းမြောက်ဖွယ်ရာ သတင်းကောင်းကို လက်ခံဖို့ရန် ငြင်းပယ်ကြ ၏။ ထို့ကြောင့် သူတို့သည် ဘုရားသခင်၏ရန် သူများ ဖြစ်ကြ၏။ ယုဒလူမျိုးမဟုတ်သောသင် တို့အား ကူညီမစမည်အကြောင်း ဤအရာသည် ဖြစ်ပျက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်၏။ သို့သော်လည်း၊ ယုဒလူ မျိုးတို့သည် ယခုတိုင်အောင် ဘုရားသခင်ရွေး ကောက်တော်မူသောလူမျိုးများ ဖြစ်ကြ၏။ ထို

ဇိအုန်တောင် ဇိအုန်သည် ဘုရားသခင်၏လူမျိုးတို့ရှိရာ မြို့တော်၊ ယေရုရှလင်မြို့အတွက် အခြားနာမည်တစ်မျိုး ဖြစ်၏။

ကြောင့် ဘုရားသခင်သည် ထိုသူတို့ကို အလွန် ချစ်တော်မူ၏။ အကြောင်းမူကား၊ သူတို့၏ဘိုး ဘေးများတို့နှင့် ပြုတော်မူသောဂတိတော်အ များကြောင့်ဖြစ်၏။ ²⁹ဘုရားသခင်သည် မိမိ ခေါ်တော်မူသောလူမျိုးတို့အပေါ်နှင့် သူတို့အား ပေးတော်မူသောအရာများတို့အပေါ်တွင် ထား ရှိသောစိတ်တော်သည် ဘယ်သောအခါမျှ ပြောင်းလဲခြင်းရှိမည်မဟုတ်။ ဘုရားသခင် သည် လူတို့အား ပေးတော်မူသောခေါ်တော် မူခြင်း ကျေးဇူးကိုလည်း ဘယ်သောအခါမျှ ပြန်လည်၍ ရုပ်သိမ်းမည်မဟုတ်။ ³⁰သင်တို့သည် တစ်ချိန်တစ်ခါက ဘုရားသခင်၏စကားကို နား ထောင်ရန်ငြင်းပယ်ကြ၏။ သို့သော်လည်း ယခု တွင် သင်တို့သည် ကိုယ်တော်၏သနားခြင်း ကရုဏာတော်ကိုခံရကြ၏။ အကြောင်းမူကား၊ ထိုလူမျိုးတို့သည် နားထောင်ရန်ငြင်းပယ်ကြ ၏။ ³¹ယခုတွင် ယုဒလူမျိုးတို့သည် နားထောင် ရန် ငြင်းပယ်ကြသောကြောင့် ဘုရားသခင် သည် သနားခြင်းကရုဏာတော်ကို သင်တို့အား ပြုတော်မူ၏။ ထို့ကြောင့် ယခုတွင် သူတို့သည် လည်း ဘုရားသခင်၏သနားခြင်းကရုဏာတော် ကို ခံရကြလိမ့်မည်။ ³²လူတို့သည် ဘုရားသခင် ၏စကားတော်ကို နားထောင်ရန် ငြင်းပယ်ကြ ၏။ ဘုရားသခင်သည် လူအပေါင်းတို့ အပေါ်၌ မိမိသနားခြင်းကရုဏာတော်ကို ထင်ရှားစွာပြ နိုင်မည်အကြောင်း ဤအရာသည် ဖြစ်ပျက်၏။

ဘုရားသခင်ကိုချီးမွမ်းခြင်း

³³မှန်ပေ၏။ ဘုရားသခင်၏ကြွယ်ဝချမ်းသာ ခြင်းသည် အလွန်ကြီးမားလှပါ၏။ ဘုရားသခင် ၏ပညာနှင့်ဉာဏ်တော်သည် ဆုံးခန်းခြင်းမရှိ။ အလွန်ကျယ်ဝန်းနက်နဲလှပါ၏။ ဘုရားသခင် စီရင်တော်မူချက်တို့ကို အဘယ်သူမျှမရှင်းပြ နိုင်။ ဘုရားသခင်၏လမ်းခရီးတော်တို့ကိုလည်း အဘယ်သူမျှနားမလည်နိုင်။ ³⁴ကျမ်းစာ၌ဆို ထားသည်မှာ

“ထာဝရဘုရား၏စိတ်တော်ကို အဘယ် သူသည် သိသနည်း။ ဘုရားသခင်ကို

အကြံပေးရန် အဘယ်သူသည် တတ်စွမ်း
နိုင်သနည်း။ *ဟေရှာ၊ 40:13*

³⁵“အဘယ်သူသည် ဘုရားသခင်အား လက်
ဆောင် ပေးဖူးပါသနည်း။ ဘုရားသခင်
သည် အဘယ်သူမျှ အကြွေးတင်တော်
မမူ။” *ယောဘ၊ 41:11*

³⁶မှန်ပါ၏။ ဘုရားသခင်သည် ခပ်သိမ်း
သောအရာတို့ကို ဖန်ဆင်းတော်မူ၏။ သို့ဖြစ်၍
ခပ်သိမ်းသောအရာတို့သည် ဘုရားသခင်အား
ဖြင့်သော်လည်းကောင်း၊ ဘုရားသခင်အတွက်
သော်လည်းကောင်း ဆက်လက်၍ တည်နေ
ကြ၏။ ဘုရားသခင်အား ထာဝရအစဉ်အ
ဆက်ဘုန်းကြီးတော်မူစေသတည်း။ အာမင်။

**သင်တို့၏အသက်တာကို ဘုရားသခင်ထံ
တော်သို့ ဆက်ကပ်အပ်နဲ့လော့**

12 ထို့ကြောင့် ညီအစ်ကိုမောင်နှမတို့၊ သင်
တို့သည် တစ်စုံတစ်ခုကိုပြုရန် ငါတောင်း
ပန်၏။ ဘုရားသခင်သည် ကြီးမားသောသနား
ခြင်းကရုဏာတော်ကို ငါတို့အားပြတော်မူပြီ။
ထို့ကြောင့်သင်တို့၏အသက်တာတို့ကို အသက်
ရှင်သောယင်ပူဇော်ခြင်းကဲ့သို့ ဘုရားသခင်ကို
ပူဇော်ကြလော့။ ဤသို့မိမိကိုယ်ခန္ဓာကို ဘုရား
သခင်အား ပူဇော်ခြင်းသည် သင်တို့၏ဝိညာဉ်
ပကတိဖြင့်ဘုရားသခင်ကို ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ခြင်း
ဖြစ်၏။ ²ဤလောက၌ရှိသော လူတို့နည်းတူ
မိမိကိုယ်ကို ပြောင်းလဲခြင်းမရှိကြနှင့်။ သို့သော်
လည်း၊ အတွင်းပိုင်းမှ သင်တို့၏အကြံအစည်နှင့်
ကိုယ်ကိုယ် ပြောင်းလဲခြင်းရှိကြလော့။ သို့
မှသာ ဘုရားသခင်သည် သင်တို့အား ပြုစေလို
သောအရာကို သင်တို့သိနိုင်ကြလိမ့်မည်။ သင်
တို့သည် အဘယ်အရာကိုကောင်းမြတ်၍ဘုရား
သခင်အား ကျေနပ်နှစ်သက်စေသည်ကိုလည်း
ကောင်း၊ အဘယ်အရာသည် ပြည့်စုံသောအ
ရာများဖြစ်ကြသည်ကိုလည်းကောင်း သိနိုင်ကြ
လိမ့်မည်။

³ဘုရားသခင်သည် ငါ့အား အထူးဆုကျေး
ဇူးတစ်ခုကို ပေးတော်မူ၏။ ထိုအကြောင်း
ကြောင့် ငါသည် သင်တို့တွင် တစ်ယောက်စီ
အားပြောစရာအချို့ရှိ၏။ သင်တို့အမှန်ဖြစ်သည်
ထက် သင်တို့သည် ကောင်းမွန်ကြသည် ဟုမ
ထင်ကြနှင့်။ သင်တို့အမှန်ဖြစ်သည်အတိုင်းကိုယ်
ကိုမြင်ရကြပါမည်။ ဘုရားသခင်သည် သင်တို့
ကို ပေးတော်မူသောယုံကြည်ခြင်း အမျိုးအစား
အားဖြင့် သင်တို့သည် အဘယ်သို့သောသူဖြစ်
ကြသည်ကို စိရင်ကြလော့။ ⁴ငါတို့တွင် တစ်
ယောက်စီတိုင်းတို့သည် ကိုယ်အင်္ဂါတစ်ခုစီရှိကြ
၏။ ထိုအင်္ဂါသည် အစိတ်အပိုင်းများရှိကြ၏။
ထိုအစိတ်အပိုင်းတို့သည် တစ်ချိန်တည်းတွင်
တူညီသောအရာတို့ကို ပြုကြကုန်သည်မဟုတ်။
⁵ထိုနည်းတူငါတို့သည်များသော လူများဖြစ်
ကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ ငါတို့အားလုံးသည် ခရစ်
တော်၌တစ်ကိုယ်တည်းဖြစ်၏။ ငါတို့သည် ထို
ကိုယ်အင်္ဂါ၏ အစိတ်အပိုင်းများဖြစ်ကြ၏။ သို့
ဖြစ်၍ ထိုအင်္ဂါ၏အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုစီသည် အ
ခြားအစိတ်အပိုင်းအားလုံးတို့နှင့် စပ်ဆိုင်ကြ၏။
⁶ငါတို့အားလုံးတို့သည် ကွဲပြား၍ ခြားနားသော
ဆုကျေးဇူးများရှိကြ၏။ ထိုဆုကျေးဇူးတစ်ခုစီ
မှာ ဘုရားသခင်သည် ငါတို့အား ပေးတော်
မူသောကျေးဇူးတော်အားဖြင့်လော့။ လူတစ်
ဦးသည် ပရောဖက်ပြုသောဆုကျေးဇူး*ကို
ရရှိလျှင် သူသည် သူ၌ရှိသောယုံကြည်ခြင်း
အားဖြင့် ထိုဆုကျေးဇူးကို အသုံးပြုရမည်။ ⁷လူ
တစ်ယောက်သည် အစေခံသောဆုကျေးဇူး
ကိုရရှိလျှင် သူသည် အစေခံကိုခံရမည်။ လူတစ်
ယောက်သည် သွန်သင်ခြင်းကို ပေးသောဆု
ကျေးဇူးကိုရရှိလျှင် သူသည် သွန်သင်ရမည်။
⁸လူတစ်ယောက်သည် အခြားသောသူတို့ကို နှိုး
ဆော်သွေးဆောင်သော ဆုကျေးဇူးရရှိလျှင်ထို
သူသည် လူတို့အား နှိုးဆော်သွေးဆောင်ခြင်း
ကိုပြုရမည်။ လူတစ်ယောက်သည် အခြား
သောသူတစ်ပါးတို့အား ကူညီမစ၍ ပေးကမ်း

ပရောဖက်ပြုခြင်းဆုကျေးဇူး ဘုရားကလူ၌ သူ့အတွက်
ဟောပြောခြင်းငှါ ပေးသောစွမ်းရည်။

စွန့်ကြဲသောဆုကျေးဇူးကို အခမဲ့လွတ်လပ်စွာ ပြုရပါမည်။ လူတစ်ယောက်သည် ခေါင်းဆောင်မှုဆုကျေးဇူးကိုရရှိလျှင် သူသည် လုံ့လဝီရိယနှင့် ဦးဆောင်ရမည်။ လူတစ်ယောက်သည် အခြားသောသူတစ်ပါးတို့အား ကြင်နာမှုကို ပြသောဆုကျေးဇူးရှိလျှင် ထိုပုဂ္ဂိုလ်သည် ထိုနည်းတူ ထိုအရာကို ဝမ်းမြောက်စွာပြုရမည်။

⁹သင်တို့၏ချစ်ခြင်းမေတ္တာသည် စင်ကြယ်ရမည်။ ဆိုးညစ်သောအရာတို့ကို စက်ဆုပ်ရွံရှာ၍ မှန်းကြ။ ကောင်းသောအရာများတို့ကိုသာ ပြုကြလော့။ ¹⁰သင်တို့သည် ညီအစ်ကိုမောင်နှမများတို့အချင်းချင်း ချစ်သကဲ့သို့ တစ်ယောက်ကိုတစ်ယောက်ချစ်ကြလော့။ သင်တို့ကိုယ်တိုင် ချီးမွမ်းခြင်းကို ခံလိုသည်ထက် သင်တို့သည် ညီအစ်ကိုမောင်နှမများကိုပို၍ချီးမွမ်းကြလော့။

¹¹သင်တို့သည် သခင်ဘုရားအတွက် အလုပ်လုပ်ရာတွင် ပျင်းရိခြင်းမရှိကြဘဲစိတ်အားထက်သန်လျက် အစေတော်ခံကြလော့။ ¹²သင်တို့၌ မျှော်လင့်စရာအကြောင်းရှိသောကြောင့် ဝမ်းမြောက်ကြလော့။ သင်တို့သည် ဆင်းရဲဒုက္ခများကြုံတွေ့ရင်ဆိုင်ရသောအခါ သည်းခံကြလော့။ အချိန်တိုင်း၌ ဆုတောင်းပဋ္ဌနာပြုကြလော့။ ¹³ကူညီမစခြင်းကို လိုအပ်နေသော ဘုရားသခင်၏လူတို့နှင့်အတူ ဝေငှပေးကမ်းကြလော့။ ကူညီမစခြင်း လိုအပ်သောသူတို့အား ကြည့်ရှုစောင့်ရှောက်ကြလော့။ သင်တို့သည် သူတို့ကိုမသိကြသော်လည်း သင်တို့အိမ်၌ ညှပ်သည်ဝတ်ကို ပြုကြလော့။

¹⁴သင်တို့ကို ညှဉ်းဆဲ၍ မကောင်းသောအမှုကို ပြုသောသူတို့အား၊ ကောင်းသောအရာများကိုသာ ပြောဆို၍ ပြုကြလော့။ သူတို့အား ကောင်းသောအရာများကိုသာပြု၍ ကျိန်ဆဲခြင်းကို မပြုကြနှင့်။ ¹⁵အခြားသောသူတို့သည် ဝမ်းမြောက်ကြသောအခါ သင်တို့သည် ထိုသူတို့နှင့် အတူဝမ်းမြောက်ရကြမည်။ ထိုအတူအခြားသောသူတို့သည် ဝမ်းနည်းငိုကြွေးသောအခါ သင်တို့သည်လည်း ထိုသူတို့နှင့်အတူ ဝမ်းနည်းငိုကြွေးရကြမည်။ ¹⁶အချင်းချင်း စိတ်သ

ဘောတညီတညွတ်တည်း ရှိ၍ငြိမ်းချမ်းစွာ နေကြလော့။ မာန်မာနမရှိကြနှင့်။ အခြားသောလူတို့အတွက် အရေးမပါသောနိမ့်ကျ လျှက်ရှိသောသူတို့နှင့်လည်း လိုလားစွာအပေါင်းဖော်လုပ်ကြလော့။ ငါသည်ပညာရှိ၏ဟုစိတ်ကြီးဝင်ခြင်း၊ ဘဝင်မြင်ခြင်းမရှိကြနှင့်။

¹⁷တစ်စုံတစ်ယောက်သည် သင်တို့ကို အမှားပြုလျှင်ထိုသို့ အမှားကို ပြုခြင်းဖြင့် ထိုသူတို့အား ပြန်၍ မတုံ့ပြန်ကြနှင့်။ လူအပေါင်းတို့က ကောင်းသည်ဟု ထင်မှတ်သောအရာများတို့ကို ကြိုးစား၍ ပြုကြလော့။ ¹⁸လူအပေါင်းတို့နှင့် အသင့်အတင့်ငြိမ်းချမ်းစွာ နေထိုင်ကြရန် သင်တို့သည် တတ်နိုင်သရွေ့ အကောင်းဆုံးပြုကြလော့။ ¹⁹ငါချစ်သောမိတ်ဆွေအပေါင်းတို့ လူတို့သည် သင်တို့အပေါ်သို့ အမှားကို ပြုသောအခါ သူတို့ကို ပြန်၍အပြစ်မစီရင်ကြနှင့်။ သခင်ဘုရားသည် ထိုသူတို့အား မိမိအမျက်တော်ဖြင့် အပြစ်စီရင်ခြင်းအခွင့်ကို စောင့်လျက်နေကြလော့။ “ငါသည် အပြစ်စီရင်သောသူဖြစ်၏။ ငါသည် သူတို့အား အမှားနှင့်အလျှောက်ပြန်၍ ဆပ်ပေးမည်”* ဟုထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူ၏ ဟူ၍ ကျမ်းစာ၌ ရေးသားထား၏။ ²⁰သို့သော်လည်း၊ သင်တို့ပြုရမည်မှာ၊ “သင်၏ရန်သူသည် ဆာငတ်၍ မှတ်သိပ်လျှင်၊ ကျွေးမွေးလော့။ ရေငတ်လျှင်၊ သောက်ဖို့ရေပေးလော့။ ဤနည်းအားဖြင့်သင်သည် ထိုသူကို ရှက်ကြောက်ခြင်းသို့ ရောက်စေလိမ့်မည်။”* ²¹ဆိုးသောအရာသည် သင်တို့ကို မနိုင်စေကြနှင့်။ သင်တို့သည် ကောင်းသောအရာအားဖြင့် ဆိုးသောအရာကို အောင်နိုင်ကြရပါမည်။

သင်တို့ကို အုပ်ချုပ်သောအစိုးရမင်းတို့ကို နာခံလော့

13 သင်တို့ကို အုပ်ချုပ်သောအစိုးရမင်းတို့ကိုနားထောင်ရကြမည်။ အုပ်ချုပ်သောသူရှိသမျှတို့အား ဘုရားသခင်သည် ထိုသို့အုပ်

“ငါသည် ... ပြန်၍ဆပ်ပေးမည်” တရား 32:35
“သင်၏ ... ရောက်စေလိမ့်မည်” သုတ္တံ 25:21-22

ချုပ်ရသော အခွင့်တန်ခိုးအာဏာကို အပ်ပေးတော်မူ၏။ ထို့အပြင်၊ ယခုတွင် အုပ်ချုပ်လျက် ရှိသောလူအပေါင်းတို့သည် ထိုသို့ အုပ်ချုပ်ရသောအခွင့်ရှိစေခြင်းငှါ တန်ခိုးအာဏာစက်ရှိသမျှတို့ကို ဘုရားသခင်အပ်ပေးတော်မူခြင်းအားဖြင့်သာလျှင် ရရှိကြ၏။² ထို့ကြောင့်၊ အစိုးရမင်းအာဏာကိုဆန့်ကျင်သောသူသည်ဘုရားသခင်ပညတ်တော်မူသောတစ်စုံတစ်ရာကိုဆန့်ကျင်သောသူအမှန်ဖြစ်၏။ အစိုးရမင်းအာဏာကို ဆန့်ကျင်သောသူတို့သည် အပြစ်ဒဏ်ပေးခြင်းကိုခံရန် ကိုယ်ကိုယ် ပြုသောသူဖြစ်ကြ၏။³ ပြောင့်မတ်စွာ အသက်ရှင်သောသူတို့သည် အုပ်ချုပ်သောအစိုးရမင်းများကို ကြောက်ဖို့ရန်မဟုတ်။ သို့သော်လည်း၊ အမှားကိုပြုသောသူတို့သည် အုပ်ချုပ်သောအစိုးရမင်းများကို ကြောက်ရွံ့ရ၏။ သင်တို့သည် ထိုအုပ်စိုးသောမင်းများကို ကြောက်ရွံ့ခြင်းမှ လွတ်မြောက်ရန်အလိုရှိကြပါသလော။ ထိုသို့ဆိုလျှင်၊ သင်တို့သည် ပြောင့်မတ်စွာ အသက်ရှင်ရမည်။ သင်တို့သည် ပြောင့်မတ်စွာ အသက်ရှင်လျှင်၊ အုပ်စိုးသောမင်းတို့သည် သင်တို့ကို ချီးမွမ်းရလိမ့်မည်။⁴ အုပ်စိုးသောမင်းသည် သင်တို့ကို ကူညီမစရန် ဘုရားသခင်၏အစေခံဖြစ်၏။ သို့သော်လည်း၊ သင်တို့သည် အမှားပြုလျှင် ကြောက်ရွံ့ခြင်းရှိမည်။ အုပ်စိုးသောမင်းသည် အပြစ်ကိုစီရင်ပိုင်သောတန်ခိုးအာဏာရှိ၏။ သူသည် ထိုအာဏာတန်ခိုးကို အသုံးပြုရလိမ့်မည်။ သူသည် အမှားကို ပြုသောသူတို့ကို အပြစ်ဒဏ်ပေး၍ စီရင်ရန် ဘုရားသခင်ခန့်ထားတော်မူသော ကျွန်ုပ်ဖြစ်၏။⁵ ထို့ကြောင့်၊ သင်တို့သည် အစိုးရသောမင်းကို နာခံ၍ နားထောင်ကြရမည်။ အကြောင်းမူကား၊ သင်တို့သည် သူ၏ဒေါသကို ကြောက်ရွံ့သောကြောင့်မဟုတ်။ ထိုအရာသည် မှန်ကန်သောအမှုအရာဖြစ်သည်ကို သိသောကြောင့်ဖြစ်၏။

⁶ ထို့အကြောင်းကြောင့် သင်တို့သည် အခွန်များကိုလည်း ပေးကြရ၏။ ထိုအုပ်စိုးသောမင်းများတို့သည် ဘုရားသခင်၏အမှုကိုလုပ်ဆောင်

နေကြခြင်းဖြစ်၍၊ သူတို့၌ ရှိသမျှသောအချိန်တို့ကိုလည်း အုပ်ချုပ်ခြင်းအမှု၌ ပေးဆပ်ကြ၏။⁷ သင်တို့သည် လူအပေါင်းတို့အား တင်သမျှသောအကြွေးများကို ပေးဆောင်ကြမည်။ သင်တို့သည် အခွန်ဆောင်ရန် အကြွေးတင်လျှင်၊ ထိုအခွန်ကို ပေးဆပ်လော့။ ရှိသေးလေးစားထိုက်သောသူတို့ကို ရှိသေးလေးစားခြင်း ရှိကြလော့။ ဂုဏ်ပြုချီးမြှောက်ထိုက်သောသူတို့ကိုလည်း၊ ဂုဏ်ပြုချီးမြှောက်ကြလော့။

အခြားသောသူတို့ကိုချစ်ခြင်းသည်တစ်ခုတည်းသောပညတ်တော်သာဖြစ်၏

⁸ လူတို့အား အဘယ်အရာကိုမျှ အကြွေးမတင်စေနှင့်။ သို့သော်လည်း၊ သင်တို့သည် အချင်းချင်းတို့အား ချစ်ခြင်းမေတ္တာအကြွေးကို အစဉ်မပြတ်ရှိရကြလိမ့်မည်။ အခြားသောသူတို့ကို ချစ်ခြင်းမေတ္တာထားသောသူသည် အလုံးစုံသောပညတ်တရားတော်တို့ကို လိုက်နာ၍ စောင့်ရှောက်ရာရောက်၏။⁹ ငါသည် အဘယ်ကြောင့် ဤအရာကို ပြောဆိုပါသနည်း။ အကြောင်းမူကား၊ “သင်တို့သည် သူတစ်ပါးတို့၏မယားကို ပြစ်မှားသောအပြစ်ကိုမပြုရ။ သင်တို့သည် အဘယ်သူ၏အသက်ကိုမျှ မသတ်ရ။ သင်တို့သည် အဘယ်အရာကိုမျှ မခိုးရ။ သင်တို့သည် အခြားသောသူတစ်ပါးတို့ ပိုင်သောပစ္စည်းများကို လိုချင်တပ်မက်ခြင်းမရှိရ”* ဟူ၍ ပညတ်တရားတော်၌ ဆိုထား၏။ ဤပညတ်တော်မူချက်မှစ၍ အခြားသောပညတ်ရှိသမျှတို့သည် “မိမိကိုယ်ကို သင်တို့ချစ်သကဲ့သို့ အခြားသောသူတို့ကိုလည်း ချစ်ကြလော့”* ဟူသောပညတ်ချက်တစ်ပါးတည်းသာလျှင် ဖြစ်၏။

¹⁰ ချစ်ခြင်းမေတ္တာသည် အခြားသောသူတို့အား နာကျင်၊ ထိခိုက်ခြင်းမပြုပါ။ ထို့ကြောင့်၊ ချစ်ခြင်းမေတ္တာရှိခြင်းသဘောသည် ပညတ်တ

“သင်တို့ ... တပ်မက်ခြင်းမရှိရ” ထွက် 20:13-15, 17.
 “မိမိကိုယ်ကို ... ချစ်ကြလော့” ဝတ်ပြု 19:18

ရားတော်အားလုံးတို့ကို နားထောင်ခြင်း နည်း တူဖြစ်၏။

¹¹ ငါသည် ဤအရာများတို့ကို ပြောဆို၏။ အကြောင်းမူကား၊ ငါတို့သည် အရေးပါလှ သောအချိန်ကာလတစ်ခု၌ အသက်ရှင်နေကြ သည်ကို သင်တို့သိကြ၏။ မှန်ပါ၏။ သင်တို့ သည် အိပ်ပျော်ရာမှ နိုးရသောအချိန်သည် ယ ခုအချိန်ဖြစ်၏။ ငါတို့၏ကယ်တင်ခြင်းသည် အစ အဦး၌ ငါတို့၏ယုံကြည်သော အချိန်ထက်ပို၍ ပို၍နီးလျက်ရှိ၏။¹² “ညဉ့်”* အချိန်သည် ကုန်ဆုံး လုနီးပြီဖြစ်၏။ “နေ့”* အချိန်သည် ရောက်လုနီး ပြီဖြစ်၏။ ထို့ကြောင့်၊ ငါတို့သည် မှောင်မိုက် နှင့် စပ်ဆိုင်သောအရာများတို့ကို ပြုလုပ်နေ ခြင်းမှ ရပ်တန့်ရပါမည်။ ငါတို့သည် အလင်းနှင့် သာ စပ်ဆိုင်သောအရာများတို့အတွက် ကိုယ် ကိုကိုယ် ပြင်ဆင်လျက် ရှိနေကြရပါမည်။¹³ ငါ တို့သည် နေ့အချိန်နှင့် စပ်ဆိုင်လျက်ရှိသော လူတို့ကဲ့သို့ ဖြောင့်မတ်ခြင်းလမ်း၌ လျှောက် လျက်အသက်ရှင်ကြကုန်အံ့။ ငါတို့သည် ရိုင်း စိုင်းစွာ ပွဲလုပ်ခြင်းဖြင့် သုံးဖြန်းသောသူများမ ဖြစ်သင့်ပါ။ ငါတို့သည် မူးစေတတ်သောအရာ ကို သောက်ကြူးခြင်းမပြုသင့်ပါ။ ငါတို့သည် အကျင့်မဲ့သော မတရားသောမေထုန်၌ မေ့ လျော်ခြင်းမပြုရ။ အပြစ်ဒုစရိုက်တစ်ခုကိုမျှ ငါတို့၏ကိုယ်အင်္ဂါများ၌မပြုရ။ ငါတို့သည် အ ချင်းချင်း ရန်တွေ့ခြင်း သို့မဟုတ် အချင်းချင်း မနာလိုစိတ်မရှိရ။¹⁴ သို့သော်လည်း၊ သခင် ယေရှုခရစ်ကို ယူတင်ဝတ်ဆင်ကြလော့။ သင် တို့၏ကိုယ် ကာယတပ်မက်ခြင်း အပြစ်ဒုစရိုက် နှင့်သင်တို့ လိုချင်တပ်မက်သည့်မကောင်း သောအမှုအရာ များအားဖြင့် ကျေနပ်စေ မည်ကို ကြံစည်တွေးတောခြင်းမပြုကြနှင့်။

“ည” အကျွန်ုပ်တို့နေထိုင်သောအပြစ်နှင့် ပြည့်သော လောက၏လက္ခဏာအဖြစ်သုံးသည်။
“နေ့” လာမည့်ကောင်းသောအချိန်၏လက္ခဏာအဖြစ် သုံးသည်။

အခြားသောသူတို့ကို ပြစ်တင်ဝေဖန် ခြင်း မပြုကြနှင့်

14 ယုံကြည်ခြင်း၌ အားနည်းသောသူတို့ကို သင်တို့၏အသိုင်းအဝိုင်းထဲ၌ လက်ခံရန် ငြင်းဆိုခြင်းမပြုကြနှင့်။ သို့သော်လည်း ခြားနား သောအယူအဆအကြောင်းတို့ကို သူတို့နှင့်မ ငြင်းပွားကြနှင့်။² တစ်ယောက်သောသူက ‘အ ဘယ်အစားအစာကိုမဆို စားလိုလျှင် စားနိုင် သည်’ ဟုယုံကြည်၏။ သို့သော်လည်း၊ ယုံကြည် ခြင်း၌ အားနည်းနေသောအခြားသောသူတစ် ယောက်က ဟင်းသီးဟင်းရွက် ကိုသာစားနိုင် သည် ဟုယုံကြည်၏။³ ငါသည် အဘယ်အ စားအစာကို မဆိုစားနိုင်သည် ဟုသိသောသူ သည် ဟင်းသီးဟင်းရွက်ကိုသာ စားသောသူ ထက် ငါသည် သာ၍ကောင်းမြတ်သည် ဟုမ ထင်စေနှင့်။ ဟင်းသီးဟင်းရွက်ကိုသာ စား သောသူသည်လည်း၊ အစားအစာအားလုံးတို့ ကို စားသောသူသည် မှားယွင်းနေသည်ဟု မစစ်ကြာမစီရင်စေနှင့်။ ဘုရားသခင်သည် ထို သူကို လက်ခံတော်မူ၏။⁴ သင်တို့သည် အခြား သောသူတို့ ပိုင်သောသူကို မစစ်ကြာမစီရင် နိုင်။ သူလုပ်သောအရာသည် မှန်သောအမှုဖြစ် စေ၊ မှားသောအမှုဖြစ်စေ၊ မိမိသခင်သည် စီရင် တော်မူ၏။ သခင်ဘုရား၏အမှုကို ဆောင်ရွက် သောသူသည် ဖြောင့်မတ်ခြင်းရှိလိမ့်မည်။ အ ကြောင်းမူကား၊ သခင်ဘုရားသည် ထိုသူအား ဖြောင့်မတ်စေခြင်းငှါ တတ်နိုင်တော်မူ၏။

⁵ နေ့ရက်တစ်ရက်သည် အခြားသောနေ့ ရက်တစ်ရက်ထက်ပို၍ ကောင်းမြတ်သည်ဟု တစ်ယောက်သောသူသည် ယုံကြည်တတ်၏။ အခြားသောသူကလည်း၊ နေ့ရက်ရှိသမျှတို့ သည် တူညီကြသည် ဟုယုံကြည်တတ်၏။ လူ အပေါင်းတို့သည် မိမိတို့စိတ်ထဲ၌ ယုံကြည်သည် အတိုင်း ရှိကြလော့။⁶ နေ့ရက်တစ်ရက်သည် အ ခြားသောနေ့ရက်ထက်သာ၍ ကောင်းမြတ် သည် ဟုထင်သောသူသည် သခင်ဘုရားအ တွက် လုပ်ဆောင်ခြင်းဖြစ်၏။ စားအစာအား လုံးတို့ကို စားသောသူသည် သခင်ဘုရားအ

တွက်လုပ်ဆောင်ခြင်းဖြစ်၏။ မှန်ပါ၏။ သူသည် ထိုအစားအစာအတွက် သခင်ဘုရားအားကျေးဇူးတင်လျှက်ရှိ၏။ အချို့သော အစားအစာများကို စားဖို့ရန်ငြင်းဆိုသောသူသည်လည်း၊ သခင်ဘုရားအတွက် လုပ်ဆောင်၏။ သူသည် သခင်ဘုရားအား ကျေးဇူးတင်လျှက်ရှိ၏။ ⁷မှန်ပါ၏။ “ငါတို့အားလုံးတို့သည် သခင်ဘုရားအတွက် အသက်ရှင်ကြ၏။ ငါတို့၏အသက်ရှင်ခြင်း၊ သို့မဟုတ်၊ သေခြင်းအရာတို့သည် ငါတို့အတွက် ဖြစ်သည်မဟုတ်၊ ⁸ငါတို့သည် အသက်ရှင်လျှင်၊ ငါတို့သည် သခင်ဘုရားအတွက်သာ အသက်ရှင်နေကြခြင်းဖြစ်၏။ ငါတို့သည် သေလျှင်လည်း၊ သခင်ဘုရားအတွက်သာ သေခြင်းဖြစ်၏။ ထို့ကြောင့်၊ အသက်ရှင်သည်ဖြစ်စေ၊ သေသည်ဖြစ်စေ၊ ငါတို့ကို သခင်ဘုရားပိုင်၏။

⁹ထို့အကြောင်းကြောင့်၊ ခရစ်တော်သည် အသေခံတော်မူ၍၊ တစ်ဖန်အသက်ရှင်ပြန်လိုသောငှါ သေခြင်းမှထမြောက်တော်မူ၏။ ခရစ်တော်သည် ဤအရာတို့ကို ပြုတော်မူ၏။ ထို့ကြောင့် ကိုယ်တော်သည် သေသောသူတို့နှင့် အသက်ရှင်သောသူတို့၏ သခင်ဘုရားဖြစ်တော်မူ၏။ ¹⁰ထို့ကြောင့်၊ သင်တို့သည် အဘယ်ကြောင့် ခရစ်တော်၌ သင်တို့၏ညီအစ်ကိုတို့အား စစ်ကြောစီရင်ကြပါသနည်း။ သို့မဟုတ် သင်တို့သည် သင်တို့၏ညီအစ်ကိုများထက်သာ၍ကောင်းမွန်သည်ဟု အဘယ်ကြောင့် ကိုယ်ကို ကိုယ် ထင်ကြပါသနည်း။ ငါတို့အားလုံးတို့သည် ဘုရားသခင်၏ရှေ့တော်မှောက်၌ ရပ်ကြလိမ့်မည်။ သူသည်လည်း ငါတို့အားလုံးကို တရားစီရင်တော်မူလိမ့်မည်။ ¹¹ကျမ်းစာ၌ ဤသို့ရေးထား၏။

“လူတိုင်းသည် ငါ့ရှေ့၌ ဒူးထောက်ရကြလိမ့်မည်။ ငါသည်ဘုရားသခင် ဖြစ်တော်မူသည်ကို လူတိုင်းသည် ဝန်ခံပြောဆိုရကြလိမ့်မည်။ ငါသည် အသက်ရှင်တော်မူသည်အတိုင်း၊ ဤအရာများတို့သည်လည်း ဖြစ်ကြလိမ့်မည် ဟုထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူ၏။” ဟောရှာယ၊ 45:23

¹²ထို့ကြောင့်၊ ငါတို့ရှိသမျှသည် ဘုရားသခင်အား ကိုယ်အကြောင်းကို ပွင့်ဟဝန်ခံ၍ စစ်ကြောတော်မူခြင်းကို ခံရကြလိမ့်မည်။

အခြားသောသူတို့အား အပြစ်သို့ မသွေးဆောင်ပါနှင့်

¹³ထို့ကြောင့်၊ ငါတို့သည် အချင်းချင်းစစ်ကြောစီရင်ခြင်းမှရပ်ကြစို့။ ညီအစ်ကို သို့မဟုတ် ညီအစ်မတို့ကို အားနည်းခြင်း၊ အပြစ်ဒုစရိုက်ထံသို့ ထိမိ၍လဲစေသော အဘယ်အရာတစ်ခုကိုမျှ မပြုလုပ်ရန် ငါတို့သည် ကိုယ်စိတ်နှလုံးကို ပြင်ဆင်ကြရမည်။ ¹⁴ငါသည် သခင်ယေရှု၌ ရှိတော်မူ၏။ ထို့ကြောင့် စားဖို့ရန် မှားယွင်းစေသောအစာ ဟူ၍မရှိသည်ကို ငါသိ၏။ သို့သော်လည်း၊ လူတစ်ယောက်သည် တစ်စုံတစ်ရာကို မှားသည်ဟု ထင်မြင်၍ ယုံကြည်ခြင်းရှိလျှင် ထိုအရာမှာသူ့အတွက် မှားယွင်းစရာဖြစ်၏။ ¹⁵သင်သည် တစ်စုံတစ်ရာကို စားသောကြောင့် သင့်ညီအစ်ကို၏ ယုံကြည်ခြင်းကို နာကျင်စေလျှင် သင်သည် မေတ္တာလမ်းသို့ အမှန်လိုက်လျှောက်ခြင်းမရှိ။ လူတစ်ယောက်၏ယုံကြည်ခြင်းကို မှားယွင်းသည်ဟု သူထင်ရသောအရာတို့ကို စားသုံးခြင်းအားဖြင့် မပျက်စီးစေပါနှင့်။ ခရစ်တော်သည် ထိုသူအတွက် အသေခံတော်မူ၏။ ¹⁶သင်တို့သည် ကောင်းသောအရာဖြစ်သည် ဟုထင်ရသော်လည်း၊ အခြားသောသူတို့က ဆိုးသောအရာဖြစ်သည် ဟုဆိုစရာရှိသော တစ်စုံတစ်ရာကိုမျှ ရှိစေခြင်းငှါ အခွင့်မပေးကြပါနှင့်။

¹⁷ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်၌ စားခြင်း၊ သောက်ခြင်းတို့သည် အရေးကြီးသည်မဟုတ်။ ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်၌၊ အရေးကြီးသော အရာများတို့မှာ၊ ဘုရားသခင်နှင့် ဖြောင့်မတ်စွာ အသက်ရှင်ခြင်း၊ ငြိမ်သက်ခြင်းနှင့် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၌ ဝမ်းမြောက်ခြင်းတို့ဖြစ်ကြ၏။ ¹⁸ထိုသို့သောအသက်ရှင်ခြင်းအားဖြင့် ခရစ်တော်၏အမှုကို ဆောင်ရွက်သောသူသည်

ဘုရားသခင်ကို ကျေနပ်နှစ်သက်စေ၍ လူတို့ တွင်လက်ခံဖွယ်ရာလည်း ဖြစ်လိမ့်မည်။

¹⁹ထို့ကြောင့်၊ ငြိမ်သက်ခြင်းကို ဖြစ်စေသော အရာများတို့ကို ငါတို့သည် တတ်နိုင်သရွေ့ ကြိုးစား၍ လုပ်ဆောင်ကြကုန်အံ့။ အချင်းချင်း တို့ကို ခွန်အားဖြစ်စေသော အရာများတို့ကို လည်း၊ ငါတို့သည် ကြိုးစား၍ လုပ်ဆောင်ကြ ကုန်အံ့။ ²⁰ဘုရားသခင်၏အမှုတော်ကို သင်တို့ စားသောအစားအစာအားဖြင့် ပျက်စီးစေခြင်း ငါ့ အခွင့်မပေးကြနှင့်။ အစားအစာအားလုံး သည် စားရန်စင်ကြယ်ကြပါ၏။ သို့သော်လည်း၊ အခြားသောသူတစ်ယောက်အား အပြစ်ဒုစ ရိုက်ထံသို့လဲစေခြင်းငှါ တစ်စုံတစ်ရာကို စား သောသူသည် မှားယွင်း၏။ ²¹အသားကို စား ခြင်းဖြင့်သော်၎င်း၊ စပျစ်ရည်ကို သောက်ခြင်း ဖြင့်သော်၎င်း၊ တစ်စုံတစ်ခုလုပ်ခြင်းဖြင့်သော် ၎င်း သင်၏ညီအစ်ကို သို့မဟုတ် ညီအစ်မတို့ အား အပြစ်ဒုစရိုက်ထံသို့ လဲစေမည်ဆိုလျှင်၊ မစားမသောက်ရန် သာ၍ ကောင်း၏။ ²²ဤအ ကြောင်းအရာနှင့် ဆိုင်သောသင်တို့၏ယုံကြည် ခြင်းများကို ဘုရားသခင်နှင့် သင်တို့စပ်ကြား၌ သာ လျှို့ဝှက်စွာ ထိန်းထားကြလော့။ လူတစ် ယောက်သည် မိမိစိတ်ထဲ၌ အပြစ်တင်စရာမရှိ၊ ဖြောင့်မတ်သည် ဟုထင်မှတ်သောအရာတို့ကို သူသည် လုပ်ဆောင်နိုင်လျှင်၊ ထိုသူသည် မင်္ဂ လာရှိသောသူဖြစ်၏။ ²³သို့သော်လည်း၊ လူ တစ်ယောက်သည် မိမိစိတ်ထဲ၌ ဖြောင့်မတ် သည်ဟု အသေအချာထင်မှတ်ခြင်းမရှိဘဲ၊ တစ် စုံတစ်ရာကို စားမိလျှင်ထိုသူသည် ကိုယ်ကို ကိုယ် မှားယွင်းစေသောသူဖြစ်၏။ အကြောင်း မူကား၊ ထိုအရာသည် ဖြောင့်မတ်သည်ဟု ထိုသူသည် မယုံကြည်သောကြောင့်ဖြစ်၏။ ထိုအပြင်၊ လူတစ်ယောက်သည် အဘယ်အမှု အရာကို မယုံကြည်ခြင်းမပါဘဲပြုလျှင်၊ ထိုအမှု အရာ၌အပြစ်ရှိ၏။

15 ငါတို့သည် ယုံကြည်ခြင်း၌ အားကြီးကြ ၏။ ထိုကြောင့်ငါတို့သည် ယုံကြည်ခြင်း ၌ အားနည်းနေသောသူတို့ကို ကူညီမစကြရ

မည်။ ငါတို့သည် သူတို့၏အားနည်းခြင်းအမှုများ ၌ သူတို့ကို ကူညီမစကြရမည်။ ငါတို့သည် ကိုယ် ကိုကိုယ် ကျေနပ်နှစ်သက်စေခြင်းငှါ မကြိုးစား သင့်ပါ။ ²ငါတို့သည် သူတစ်ပါးကို ကျေနပ်နှစ် သက်စေခြင်းငှါ ကြိုးစားကြရမည်။ ငါတို့သည် ဤအမှုကို ပြုခြင်းအားဖြင့် သူတို့ကိုကူညီရမည်။ ထိုသူတို့သည် ယုံကြည်ခြင်း၌ ပို၍ အားကြီးစေ ခြင်းငှါ ငါတို့သည် သူတို့အား ကြိုးစား၍ ကူညီ ရမည်။ ³ခရစ်တော်ပင်လျှင်၊ ကိုယ်ကိုကိုယ် ကျေနပ်နှစ်သက်စေခြင်းငှါ အသက်မရှင်။ ကျမ်း စာ၌ ရေးထားသည်မှာ၊ “ကိုယ်တော်ကို ကဲ့ရဲ့ သောသူတို့သည် အကျွန်ုပ်ကိုလည်း ကဲ့ရဲ့ကြ ၏” * ဟူ၍ဖြစ်၏။ ⁴လွန်လေပြီးသောကာလ၌ ရေးထားခဲ့သမျှသော အရာခပ်သိမ်းတို့သည်ငါ တို့အား ဆုံးမသွန်သင်ရန် ရေးသားတော်မူ၏။ ငါတို့၌ မျှော်လင့်စရာအကြောင်း ရှိစေခြင်းငှါ ထိုအရာတို့ကို ရေးသားထားတော်မူ၏။ ကျမ်း စာ၌ ငါတို့အား ပေးထားတော်မူသော ထို ယုံကြည်ခြင်းသည် သည်းခံခြင်းနှင့် တိုက်တွန်း အားပေးခြင်းတို့မှလာ၏။ ⁵စိတ်ရှည်ခြင်း၊ သည်း ခံခြင်းနှင့် ခွန်အားတို့သည် ဘုရားသခင်ထံ တော်မှလာ၏။ ခရစ်တော်ယေရှု၏အလိုတော် အတိုင်း၊ သင်တို့သည် တညီတညွတ်တည်းနေ ရန် အချင်းချင်းကူညီမည့်အကြောင်း၊ ငါသည် ဘုရားသခင်ကို ဆုတောင်း၏။ ⁶သို့မှသာ သင် တို့အားလုံးသည် တညီတညွတ်တည်း ရှိကြ လိမ့်မည်။ ထိုသို့သင်တို့အားလုံးသည် ငါတို့ သခင်ယေရှုခရစ်၏ ခမည်းတော်တည်းဟူသော ဘုရားသခင်အား တညီတညွတ်တည်း ဘုန်း အသရေတော်ကို ပေးကြပါလိမ့်မည်။ ⁷ခရစ် တော်သည်သင်တို့ကို လက်ခံတော်မူ၏။ ထို ကြောင့်၊ သင်တို့သည်လည်း အချင်းချင်းတစ် ယောက်ကိုတစ်ယောက်လက်ခံကြရမည်။ ဤ အရာသည် ဘုရားသခင်၏ဘုန်းအသရေတော် သည် ထင်ရှားစေလိမ့်မည်။ ⁸ဘုရားသခင်၏ ဂတိတော်သည် အမှန်တည်တော်မူကြောင်းကို ထင်ရှားစေခြင်းငှါ ခရစ်တော်သည် ယုဒလူမျိုး

“ကိုယ်တော် ... ကဲ့ရဲ့ကြ၏” ဆာလံ 69:9

တို့အတွက် အစေခံသောသူ ဖြစ်လာကြောင်းကို ငါသည် သင်တို့အား ပြောဆို၏။ ဘုရားသခင်သည် ယုဒလူမျိုးတို့၏ဘိုးဘေးများတို့အား ဂတိထားတော်မူသည်အတိုင်း ပြည့်စုံစေတော်မူပြီဖြစ်ကြောင်းကို ခရစ်တော်သည် ထင်ရှားစွာသက်သေထူစေတော်မူ၏။ ⁹ခရစ်တော်သည် ဤအမှုအရာတို့ကို ပြုတော်မူ၏။ ထို့ကြောင့် ယုဒလူမျိုးမဟုတ်သော အခြားသောလူမျိုးတို့သည် သူတို့အပေါ်သို့ ဘုရားသခင်ပေးတော်မူသောသနားခြင်း ဂရုဏာတော်တို့အတွက် ဘုရားသခင်၏ဘုန်းအရေတော်ကို ချီးမြှောက်ကြရမည်ဖြစ်၏။ ကျမ်းစာ၌ ရေးထားသည်မှာ၊

“ထို့ကြောင့် ငါသည် ယုဒလူမျိုးမဟုတ်သော အခြားသောလူမျိုးတို့ကြား၌ ချီးမွမ်းလိမ့်မည်။ ငါသည် ကိုယ်တော်၏နာမတော်ကိုထောမနာသီချင်းဆိုလိမ့်မည်။”

ဆာလံ/ 18:49

¹⁰ကျမ်းစာ၌ ဆိုပြန်သည်မှာ၊

“ယုဒအမျိုးမဟုတ်သော သင်တို့သည် ဘုရားသခင်၏လူတို့နှင့်အတူတကွ ဝမ်းမြောက်ခြင်းရှိလိမ့်မည်။”

တရားဟောရာကျမ်း/ 32:43

¹¹တစ်ဖန်ကျမ်းစာ၌ ဆိုပြန်သည်မှာ၊

“သင်တို့ယုဒလူမျိုး မဟုတ်သော လူမျိုးတို့ ထာဝရဘုရားကို ချီးမွမ်းကြလော့။ လူမျိုးအပေါင်းတို့သည် သူ့ကို ချီးမွမ်းကြလော့။”

ဆာလံကျမ်း/ 117:1

¹²တစ်ဖန်ပရောဖက်ဟေရှာယဆိုသည်မှာ၊

“ယေရှု၏ အမျိုးအနွယ်ထံမှ လူတစ်ယောက်သည် ပေါ်လာလိမ့်မည်။ သူသည် ယုဒအမျိုးမဟုတ်သောအခြား

သော လူမျိုးတို့အပေါ်၌ အုပ်စိုးခြင်းငှါ လာလိမ့်မည်။ ယုဒလူမျိုးမဟုတ်သော အခြားသောလူမျိုးတို့သည် ထိုသူအား ဖြင့် မျှော်လင့်ခြင်းရှိကြလိမ့်မည်။”

ဟေရှာယ/ 11:10

¹³သင်တို့၏ယုံကြည်ခြင်းကြောင့် သင်တို့အား ပြည့်စုံသောဝမ်းမြောက်ခြင်းနှင့် ငြိမ်သက်ခြင်းကို ပေးတော်မူမည်အကြောင်း မျှော်လင့်ခြင်းကို ပေးတော်မူသော ဘုရားသခင်ကို ငါ ဆုတောင်း၏။ ထို့နောက် သင်တို့၌ မျှော်လင့်ခြင်းသည် ပြည့်စုံလာလိမ့်မည်။ ထို့အပြင်၊ ထိုမျှော်လင့်ခြင်းသည်သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏တန်ခိုးအားဖြင့် သင်တို့၏အထဲမှ စီးထွက်လာပါလိမ့်မည်။”

ရှင်ပေါလုသည် သူ၏အမှုတော်လုပ်ငန်းအကြောင်းကို ပြောဆိုခြင်း

¹⁴ငါ၏ညီအစ်ကိုမောင်နှမတို့၊ သင်တို့သည် ကောင်းသောပကတိသဘောနှင့် ပြည့်စုံကြသည်ကို ငါသိရှိနားလည်၏။ သင်တို့သည် အချင်းချင်း တစ်ယောက်ကိုတစ်ယောက်ဆုံးမသွန်သင်ခြင်းကို တတ်နိုင်ကြမည်အကြောင်း၊ သင်တို့၌ လိုအပ်သမျှသောဉာဏ်ပညာရှိကြသည်ကို ငါသိ၏။ ¹⁵သို့သော်လည်း၊ သင်တို့အား ငါအောက်မေ့သတိရစေလိုသောအရာများတို့အကြောင်းကို ငါသည် သင်တို့အား ရဲရင့်ပွင့်လင်း စွာရေးလိုက်ပါ၏။ ငါသည် ဤကဲ့သို့ ပြုလေ၏။ အကြောင်းမူကား၊ ဘုရားသခင်သည် ငါ့အား ဤဆုကျေးဇူးကို ပေးတော်မူ၏။ ¹⁶ငါသည် ခရစ်တော်ယေရှု၏အမှုဆောင် ဖြစ်၏။ ဘုရားသခင်သည် ငါ့အား ယုဒလူမျိုးမဟုတ်သော အခြားသောလူမျိုးတို့ကို ကူညီမစခြင်းအမှုကို လုပ်ဆောင်ရန် ခန့်ထားတော်မူ၏။ ငါသည် ဝမ်းမြောက်ဖွယ်ရာသတင်းကောင်းကိုဟောပြော၊ သွန်သင်ခြင်းအားဖြင့် ဘုရားသခင်၏အမှုကို ဆောင်ရွက်လေ၏။ ယုဒလူ အမျိုး မဟုတ်သော အခြားသောလူမျိုးတို့သည်

ဘုရားသခင် လက်ခံတော်မူသောပူဇော်ဆက် ကပ်ခြင်းဖြစ်စေခြင်းငှါ ဤအရာကို ငါပြု၏။ ထိုလူမျိုးတို့ကိုသန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်အား ပြင်ဘုရားသခင်အတွက်သန့်ရှင်းစေတော်မူ၏။

¹⁷ထို့ကြောင့် ငါသည် ခရစ်တော်ယေရှု၌ ဘုရားသခင်အတွက် ပြုသောအရာတို့၌ ဝါကြွားခြင်းအကြောင်းရှိ၏။

¹⁸ငါပြုခဲ့သော အဘယ်အရာတစ်ခုကိုမျှ ကိုယ်အလိုအလျောက် ငါသည် ဟောပြော လိမ့်မည်မဟုတ်။ ယုဒလူမျိုးမဟုတ်သော အခြားသောလူမျိုးတို့သည် ဘုရားသခင်စကားကို နားထောင်ကြရန် ဦးဆောင်လမ်းပြခြင်းဟူသောခရစ်တော်သည် ငါနှင့်အတူ လုပ်ဆောင်သမျှတို့ကိုသာ ငါသည် ဟောပြောလိမ့်မည်။ သူတို့သည် ငါဟောပြော၍ ငါပြုခဲ့သောအရာများကြောင့် ဘုရားသခင်၏စကားကို နားထောင်ကြ၏။ ¹⁹သူတို့သည် ဝိညာဉ်တော်၏ တန်ခိုးတော်အားဖြင့်၊ ဘုရားသခင်ပြတော်မူသောနိမိတ်လက္ခဏာများကို မြင်ရသောကြောင့် ဘုရားသခင်၏စကားကို နားထောင်ကြ၏။ ငါသည် ဝမ်းမြောက်ဖွယ်ရာသတင်းကောင်းကို ယေရှုလင်မြို့မှစ၍ ဣလုရိတ်ပြည်* တိုင်အောင် လမ်းခရီးတစ်လျှောက်လုံး၌ ဟောပြော၏။ ငါသည် ဝမ်းမြောက်ဖွယ်ရာသတင်းကောင်းအကြောင်းကို ထိုအရပ်အားလုံး၌ အကုန်အစင်ဟောပြော၏။ ²⁰ငါ၏စိတ်အလိုဆန္ဒသည် ခရစ်တော်နာမကို မကြားဘူးသောအရပ်များ၌ ဝမ်းမြောက်ဖွယ်ရာသတင်းကောင်းကို ဟောပြောရန်ဖြစ်၏။ ငါသည် အခြားသောသူတို့အစပြု၍ လုပ်ဆောင်ပြီးသော အမှုပေါ်၌ ထပ်ဆင့်၍ အမှုတော်ကို မတည်ဆောက်လိုသောကြောင့် ဤအရာကို ငါပြု၏။

²¹သို့သော်လည်း၊ ကျမ်းစာ၌ရေးထားသည်မှာ၊

“ထိုသူ၏အကြောင်းကို အဘယ်သူမျှ မပြောပြဖူးသောလူတို့သည် မြင်ကြလိမ့်

ဣလုရိတ်ပြည် ဂရိနိုင်ငံအနောက်နှင့် မြောက်အရပ်၌ရှိသောဧရာမပြည်နယ်တစ်ခု။

မည်။ ထိုသူ၏အကြောင်းကို မကြားဖူးသောလူတို့သည်နားလည်ကြလိမ့်မည်။”

ဧဟရှာယ၊ 52:15

ရှင်ပေါလုသည် ဧရာမမြို့သို့ခရီးသွားရန်ကြံစည်ခြင်း

²²ထိုအကြောင်းကြောင့် ငါသည် သင်တို့ရှိရာသို့ မလာရန် မကြာခဏတားဆီးခြင်းကို ခံရ၏။

²³ယခုတွင် ဤအရပ်ဒေသ၌ ငါဆောင်ရွက်စရာအမှုများကို ပြီးစီးပြီးဖြစ်၏။ နှစ်ပေါင်းများစွာကပင် ငါသည် သင်တို့ထံလာရန် အလိုရှိ၏။

²⁴ထို့ကြောင့်၊ ငါသည် စပိန်သို့ ခရီးသွားသောအခါ သင်တို့ရှိရာသို့ ငါလာမည်။ သင်တို့နှင့်အတူနေ၍အလိုပြည့်စုံခြင်းငှါ ငါမျှော်လင့်၏။ ထိုနောက် သင်တို့သည် ငါ၏ခရီးစဉ်ကို ကူညီနိုင်ကြပါမည်။ ²⁵ယခုတွင် ငါသည် ဘုရားသခင်၏လူတို့အားကူညီမစရန် ယေရှုလင်မြို့သို့ သွားဦးမည်။

²⁶ယေရှုလင်မြို့၌ရှိသောဘုရားသခင်၏လူအချို့တို့မှာ ဆင်းရဲနွမ်းပါးလျှက်ရှိကြ၏။ မာကေဒေါနီပြည်နှင့် အခါယ ပြည်တို့၌ရှိသော ယုံကြည်သူများတို့သည် မိမိတို့၏ဥစ္စာကို ဝေမျှ၍ စေတနာစိတ်နှင့်လှူကြရာတွင် ဝမ်းမြောက်ကြ၏။

သူတို့သည်ယေရှုလင် မြို့၌ရှိသောသူတို့အား ကူညီရန်ပေးလှူကြ၏။ ²⁷မာကေဒေါနီပြည်နှင့် အခါယပြည်တို့တွင်ရှိသော ယုံကြည်သူတို့သည် ထိုအမှုများကို ပြုကြရာတွင် ဝမ်းမြောက်ပျော်ရွှင်ကြ၏။ သူတို့သည် ယေရှုလင်မြို့၌ရှိသော ယုံကြည်သူတို့အား အမှန်ကူညီကြ၍ ဥစ္စာပစ္စည်းများကိုလည်း ပေးသင့်၏။

ယုဒလူမျိုးမဟုတ်သော အခြားသောလူမျိုးတို့သည် ယုဒလူမျိုးတို့နှင့်အတူ ဝိညာဉ်ပကတိ၌ကောင်းချီးမင်္ဂလာများတို့ကို ဝေမျှခံစားကြ၏။ ထို့ကြောင့် သူတို့သည် ယုဒလူမျိုးတို့၌ အကြွေးတင်လျက်ရှိ၏။ ²⁸ယေရှုလင်မြို့၌ရှိသည့်ဆင်းရဲနွမ်းပါးသောသူတို့သည် ကောက်ခံသောအလှူငွေကို ကောင်းမွန်စွာ လက်ခံရရှိရန် ငါအလိုရှိ၏။ ငါသည် ဤအမှုကို ပြီးစီးသောအခါ၊

ယုဒလူမျိုးမဟုတ်သော အခြားသောလူမျိုးတို့သည် ယုဒလူမျိုးတို့နှင့်အတူ ဝိညာဉ်ပကတိ၌ကောင်းချီးမင်္ဂလာများတို့ကို ဝေမျှခံစားကြ၏။ ထို့ကြောင့် သူတို့သည် ယုဒလူမျိုးတို့၌ အကြွေးတင်လျက်ရှိ၏။ ²⁸ယေရှုလင်မြို့၌ရှိသည့်ဆင်းရဲနွမ်းပါးသောသူတို့သည် ကောက်ခံသောအလှူငွေကို ကောင်းမွန်စွာ လက်ခံရရှိရန် ငါအလိုရှိ၏။ ငါသည် ဤအမှုကို ပြီးစီးသောအခါ၊

ငါသည် စပိန်ပြည်သို့သွားမည်။ ငါသည် စပိန်ပြည်သို့ခရီးသွားစဉ်တွင်၊ သင်တို့ရှိရာသို့ ငါဝင်လာပါလိမ့်မည်။²⁹ ငါသည် သင်တို့ရှိရာသို့ လာသောအခါ၊ ခရစ်တော်၏ကြွယ်ဝသော ကောင်းချီးမင်္ဂလာနှင့် အတူရောက်လာလိမ့်မည်ဟု ငါသိ၏။

³⁰ညီအစ်ကိုမောင်နှမတို့ ငါ့အမှု၌ ဘုရားသခင်သည် ငါ့ကို ကူညီမည်အကြောင်း သင်တို့သည် ငါ့အတွက် ဆုတောင်းပေးရန် ငါတောင်းပန်၏။ ငါတို့၏သခင်ယေရှုနှင့် ငါတို့အား သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်ကို ပေးတော်မူသောကြောင့် ဤအရာတို့ကို ပြုကြလော့။³¹ ငါသည် ယုဒပြည်၌ရှိသော မယုံကြည်သောသူများတို့၏လက်မှ လုံခြုံစွာဘေးကင်းလွတ်ရပါမည် အကြောင်းဆုတောင်းကြလော့။ ငါသည်လည်း ယေရှုလင်မြို့၌ရှိသော ဘုရားသခင်၏လူတို့အား ဝမ်းမြောက်ဖွယ်ရာအကြောင်းပါလာစေရန် ဤအရာများအတွက် အကူအညီရှိရန် ဆုတောင်းကြလော့။³² ထို့နောက် ဘုရားသခင်အလိုတော်ရှိတော်မူလျှင် ငါသည် သင်တို့ရှိရာသို့ လာပါလိမ့်မည်။ ငါသည် ဝမ်းမြောက်ခြင်းနှင့်လာပါလိမ့်မည်။ ငါသည် သင်တို့နှင့်အတူရှိသောအခါ နားနေသောအချိန်လည်း ရှိလိမ့်မည်။³³ ငါတို့အား ငြိမ်သက်ခြင်းကို ပေးတော်မူသောဘုရားသခင်သည် သင်တို့အားလုံးတို့နှင့်အတူ တည်ရှိတော်မူပါစေသော။ အာမင်။

ရှင်ပေါလု၏နောက်ဆုံးစကား
16 ငါတို့၏ညီမဖြစ်သော ဖိဗေကို သင်တို့သည် ယုံကြည်စိတ်ချနိုင်မည်အကြောင်း သိရန်ငါအလိုရှိ၏။ သူမသည် ကင်ဒြေမြို့၌ရှိသောသင်းထောက်* မိန်းမဖြစ်၏။² သင်တို့သည် သူမအား သခင်ဘုရား၌ လက်ခံကြရန် ငါတောင်းပန်၏။ ဘုရားသခင်၏လူတို့ပြုသည့်နည်းတူသူမကို လက်ခံကြလော့။ သင်တို့ထံမှ

သင်းထောက် မူရင်းအရ၊ သင်းထောက်လူကြီး ဝရိဘာသာဖြင့် အခေခံကြည့် 1စာ 3:11

သူမလိုအပ်သမျှသော မည်သည့်အရာကိုမဆို သူမအား ကူညီမစကြလော့။ သူမသည်လည်း ငါ့အား အလွန်များစွာကူညီ၏။ သူမသည် များစွာသော သူတို့ကို ကူညီ၏။

³သူမသည် များစွာသောအခြားသူတို့ကိုလည်း ကူညီခဲ့ပြီ။ ပြစ်ကိလနှင့် အာကုလတို့ကိုလည်း နှုတ်ဆက်ကြလော့။ သူတို့သည် ငါနှင့်အတူခရစ်တော်ယေရှု၏အမှုတော်ကို ဆောင်ရွက်သောသူဖြစ်၏။⁴ သူတို့သည် ငါ့အသက်ကို ကယ်ပို့ရန် မိမိတို့၏အသက်များကို စွန့်ကြ၏။ ငါသည် သူတို့အား အထူးကျေးဇူးတင်လျှက်ရှိ၏။ ယုဒလူမျိုးမဟုတ်သော အခြားသောလူမျိုးတို့၏ အသင်းတော်များအားလုံးတို့ကလည်း ကျေးဇူးတင်လျှက်ရှိ၏။⁵ သူတို့၏နေအိမ်၌ တွေ့ဆုံသောအသင်းတော်ကိုလည်း နှုတ်ဆက်ကြလော့။ ငါ၏မိတ်ဆွေပဲနက်ကိုလည်း နှုတ်ဆက်ကြလော့။ သူသည် အာဂျိပြည်၌ ခရစ်တော်၏နောက်တော်သို့ပထမဦးဆုံး လိုက်သောသူဖြစ်၏။⁶ မာရိကိုလည်း နှုတ်ဆက်ကြလော့။ သူမသည် သင်တို့အတွက် အလွန်ကြိုးစား၍ အမှုကို ဆောင်ရွက်၏။⁷ အန္ဒြောနိတ်နှင့် ယုနီတို့ကိုလည်းနှုတ်ဆက်ကြလော့။ သူတို့သည် ငါ့အမျိုးသားချင်းဖြစ်၍ သူတို့သည် ငါနှင့်အတူ အကျဉ်းခံကြ၏။ ထိုသူတို့သည် တမန်တော်တို့တွင် အသရေထင်ရှားသောသူ ဖြစ်ကြ၏။ သူတို့သည် ငါ့ထက်အရင် ခရစ်တော်ကို ယုံကြည်ကြသောသူများလည်းဖြစ်ကြ၏။⁸ သခင်ဘုရား၌ ငါချစ်သော အမွလီကိုလည်း နှုတ်ဆက်ကြလော့။⁹ ဥရဗန်ကိုလည်း နှုတ်ဆက်ကြလော့။ သူသည် ခရစ်တော်အတွက် ငါနှင့်အတူအမှုကို ဆောင်ရွက်သောသူ ဖြစ်၏။ ငါချစ်သောမိတ်ဆွေသတာဒုကိုလည်း နှုတ်ဆက်ကြလော့။¹⁰ အပေလေကိုလည်း နှုတ်ဆက်ကြလော့။ သူသည် ခရစ်တော်ကို အမှန်စင်စစ် ချစ်တော်မူသောသူ ဖြစ်သည်ကို မြည်းစမ်း၍ သက်သေထုတ်သောသူဖြစ်၏။ အာဂျိတ္တောဗုလု၏အိမ်သူအိမ်သားအားလုံးတို့ကိုလည်း နှုတ်ဆက်ကြလော့။¹¹ ငါ၏ဆွေမျိုး ဟေရောဒျန်ကို နှုတ်ဆက်ကြ

လော့။ သခင်ဘုရားပိုင်တော်မူသော နာကိသု
 ၏အိမ်သူအိမ်သား အားလုံးတို့ကိုလည်း နှုတ်
 ဆက်ကြလော့။¹² တရုဲနံနှင့် တရုဲဖာသတို့ကို
 လည်း နှုတ်ဆက်ကြလော့။ ထိုသို့ မိန်းမတို့
 သည်လည်း သခင်ဘုရားအတွက် အမှုတော်ကို
 အလွန်ကြိုးစား၍ လုပ်ဆောင်ကြ၏။ ငါချစ်
 သောမိတ်ဆွေပေရသိကို နှုတ်ဆက်ကြလော့။
 သူမသည်လည်း သခင်ဘုရားအတွက် အမှု
 တော်ကို အလွန်ကြိုးစား၍ လုပ်ဆောင်ခဲ့ပြီ။
¹³ ရူပုကိုနှုတ်ဆက်ကြလော့။ သခင်ဘုရားသည်
 သူ့ကို ရွေးကောက်တော်မူ၏။ သူ၏မိခင်ကို
 နှုတ်ဆက်ကြလော့။ သူမသည် ငါအဖို့လည်း
 အမိဖြစ်၏။¹⁴ အသံကြိတ်၊ ဖလေကုန်၊ ဟေရမ၊
 ပတ်ရောဘ၊ ဟေရမေမှစ၍ သူတို့နှင့်အတူနေ
 သောခရစ်တော်၌ ညီအစ်ကိုများအားလုံးတို့
 ကို နှုတ်ဆက်ကြလော့။¹⁵ ဖိလောလုပ်၊ ယုလိ၊
 နေရူ၊ နေရူညီမနှင့် ဩလုမ္မတို့ကို နှုတ်ဆက်ကြ
 လော့။ ဘုရားသခင်ပိုင်တော်မူသောယုံကြည်
 သူအပေါင်းတို့ကို နှုတ်ဆက်ကြလော့။¹⁶ သင်
 တို့သည် အချင်းချင်းတစ်ယောက်ကိုတစ်
 ယောက်တွေ့မြင်ကြသောအခါ သန့်ရှင်းသော
 နမ်းခြင်းနှင့် နှုတ်ဆက်ကြလော့။ ခရစ်တော်၏
 အသင်းတော်အားလုံးတို့သည် သင်တို့ကို နှုတ်
 ဆက်ကြ၏။

¹⁷ ညီအစ်ကိုမောင်နှမတို့ အချင်းချင်းတစ်
 ယောက်ကိုတစ်ယောက် ဆန့်ကျင်ဘက်ဖြစ်
 စေသောထိုသူတို့ကို အလွန်သတိကြီးစွာ ဂရု
 စိုက်၍ ရှောင်ကြရန် ငါသတိပေး၍ တောင်း
 ပန်၏။ အခြားသောသူတို့၏ယုံကြည်ခြင်းကို က
 မောက်ကမဖြစ်အောင် မှောက်လှန်စေသော
 သူတို့ကို အလွန်သတိကြီးစွာ ဂရုစိုက်၍ ရှောင်
 ကြဉ်ကြလော့။ ထိုသူတို့သည် သင်တို့ခံယူသော
 ဆုံးမသွန်သင်ခြင်းသြဝါဒတို့ကို ဆန့်ကျင်ဘက်
 ပြုကြ၏။¹⁸ ထိုသူတို့မှဝေးစွာရှောင်၍ နေကြ
 လော့။ ထိုသို့သောလူတို့သည် ငါတို့သခင်ခရစ်
 တော်၏အမှုကို မဆောင်ရွက်။ သူတို့သည် မိမိ
 တို့ဝမ်း၏အမှုကိုသာ ဆောင်ရွက်ကြ၏။ သူတို့
 သည် ဆိုးသောအမှုအရာကို မသိသောသူတို့

ကို လောကဝတ်စကားနှင့် ချော့မော့သော
 စကားအားဖြင့် လှည့်ဖြားတတ်ကြ၏။¹⁹ သင်
 တို့သည် လိုက်နာကြောင်းကို ယုံကြည်သူအား
 လုံးတို့သည် ကြားသိရကြ၏။ ထို့ကြောင့် ငါ
 သည် သင်တို့ကြောင့် အလွန်ဝမ်းမြောက်ခြင်း
 ရှိ၏။ သို့သော်လည်း ငါသည် သင်တို့အား
 ကောင်းသောအမှုအရာများတို့၌ ပညာသတိရှိ
 စေခြင်းငှါ အလိုရှိ၏။ တစ်ဖန် ငါသည် သင်တို့
 ကို ဆိုးသောအမှုအရာများ၌ အပြစ်ကင်းစေ
 ခြင်းငှါ အလိုရှိ၏။

²⁰ ငြိမ်သက်ခြင်းကိုပေးတော်မူသော ဘုရား
 သခင်သည် စာတန်ကို နှိမ်နှင်းတော်မူ၍ သူ့အ
 ပေါ်၌ အောင်နိုင်သောအခွင့်တန်ခိုးကို သင်တို့
 အား ပေးတော်မူပါလိမ့်မည်။ ငါတို့သခင်ယေရှု
 ခရစ်၏ ကျေးဇူးတော်သည် သင်တို့၌ရှိပါစေ
 သော။²¹ ငါနှင့်အတူအမှုတော်ကို ဆောင်ရွက်
 သောတိမောသေသည် သင်တို့ကို နှုတ်ဆက်
 ၏။ လုကီ၊ ယာသုန်နှင့် သောသိပတရတို့က
 လည်း၊ သင်တို့ကို နှုတ်ဆက်၏။²² ငါသည်
 တေရုတိဖြစ်၏။ ငါသည် သခင်ဘုရား၌ သင်တို့
 ကိုနှုတ်ဆက်၏။

²³ ဂါယုသည် ငါ့ကိုလက်ခံ၍ ဤနေရာ၌ရှိ
 သော အသင်းတော်တစ်ခုလုံးတို့သည် သူ၏
 အိမ်ကို သုံးကြ၏။ သူသည်လည်း သင်တို့ကို
 နှုတ်ဆက်၏။ ရေတ္တုနှင့် ငါတို့ညီ ကွာတုတို့
 သည် သင်တို့ကို နှုတ်ဆက်ကြ၏။ ရေတ္တုသည်
 ဤမြို့၌ ဘဏ္ဍာရေးမှူးဖြစ်၏။²⁴ *

²⁵ ဘုရားသခင်အား ဘုန်းကြီးပါစေသော။
 ဘုရားသခင်သည် သင်တို့ကို ယုံကြည်ခြင်း၌
 အားကြီးစေခြင်းငှါ တတ်နိုင်တော်မူသူ ဖြစ်၏။
 ဘုရားသခင်သည် သင်တို့အား ငါသွန်သင်
 သော ဝမ်းမြောက်ဖွယ်ရာသတင်းကောင်းကို
 အသုံးပြု၍ သင်တို့ကို ခွန်အားနှင့် ပြည့်စုံစေခြင်း
 ငှါ ပြုနိုင်တော်မူ၏။ ထိုအရာမှာသင်တို့အား
 ငါ ဟောပြောသော ယေရှုခရစ်၏အကြောင်း

အခန်းငယ် 24 တစ်ချို့ဂရိစာက အခန်းငယ် 24 ကို ပေါင်း
 ထည့်သည်မှာ “ငါတို့သခင်ယေရှု၏ကျေးဇူးတော်သည်
 သင်တို့အပေါ်၌ တည်ပါစေသတည်း” အာမင်။

ဝမ်းမြောက်ဖွယ်ရာသတင်းကောင်း ဖြစ်၏။
 ခရစ်တော်၏အကြောင်းတည်းဟူသော ထိုနှုတ်
 ကပတ်တော်သည် ရှေးကပ်ကာလပတ်လုံး
 ဝှက်ထားခဲ့သည့်လျှို့ဝှက်သော သမ္မာတရား
 ပင်ဖြစ်၏။ သို့သော်လည်း ထိုလျှို့ဝှက်သော
 သမ္မာတရားသည် ယခုတွင် ငါတို့အား ထင်
 ရှားစွာပြတော်မူ၏။ ²⁶ထိုအရာသည် ပရော
 ဖက်တို့၏ရေးသားခြင်းအားဖြင့် ထင်ရှားစေ

တော်မူပြီ။ ယခုတွင် လူအပေါင်းတို့သည်လည်း
 ယုံကြည်၍ လိုက်နာမည်အကြောင်း ထာဝရ
 ဘုရားသခင်၏ပညတ်တော်သည် ထင်ရှားစွာ
 ပြတော်မူပြီဖြစ်၏။ ²⁷ဘုရားသခင်သည် ထာဝရ
 အစဉ်အမြဲအသက်ရှင်တော်မူ၏။ ပညာနှင့်ပြည့်
 စုံတော်မူသောတစ်ဆူတည်း သောဘုရား
 သခင်သည် ယေရှုခရစ်အားဖြင့် ထာဝရအစဉ်
 မပြတ် ဘုန်းကြီးတော်မူစေသတည်း။ အာမင်။

License Agreement for Bible Texts

World Bible Translation Center

Last Updated: September 21, 2006

Copyright © 2006 by World Bible Translation Center

All rights reserved.

These Scriptures:

- Are copyrighted by World Bible Translation Center.
- Are not public domain.
- May not be altered or modified in any form.
- May not be sold or offered for sale in any form.
- May not be used for commercial purposes (including, but not limited to, use in advertising or Web banners used for the purpose of selling online ad space).
- May be distributed without modification in electronic form for non-commercial use. However, they may not be hosted on any kind of server (including a Web or ftp server) without written permission. A copy of this license (without modification) must also be included.
- May be quoted for any purpose, up to 1,000 verses, without written permission. However, the extent of quotation must not comprise a complete book nor should it amount to more than 50% of the work in which it is quoted. A copyright notice must appear on the title or copyright page using this pattern: "Taken from the HOLY BIBLE: EASY-TO-READ VERSION™ © 2006 by World Bible Translation Center, Inc. and used by permission." If the text quoted is from one of WBTC's non-English versions, the printed title of the actual text quoted will be substituted for "HOLY BIBLE: EASY-TO-READ VERSION™." The copyright notice must appear in English or be translated into another language. When quotations from WBTC's text are used in non-saleable media, such as church bulletins, orders of service, posters, transparencies or similar media, a complete copyright notice is not required, but the initials of the version (such as "ERV" for the Easy-to-Read Version™ in English) must appear at the end of each quotation.

Any use of these Scriptures other than those listed above is prohibited. For additional rights and permission for usage, such as the use of WBTC's text on a Web site, or for clarification of any of the above, please contact World Bible Translation Center in writing or by email at distribution@wbtc.com.

World Bible Translation Center

P.O. Box 820648

Fort Worth, Texas 76182, USA

Telephone: 1-817-595-1664

Toll-Free in US: 1-888-54-BIBLE

E-mail: info@wbtc.com

WBTC's web site – World Bible Translation Center's web site: <http://www.wbtc.org>

Order online – To order a copy of our texts online, go to: <http://www.wbtc.org>

Current license agreement – This license is subject to change without notice. The current license can be found at: <http://www.wbtc.org/downloads/biblelicense.htm>

Trouble viewing this file – If the text in this document does not display correctly, use Adobe Acrobat Reader 5.0 or higher. Download Adobe Acrobat Reader from: <http://www.adobe.com/products/acrobat/readstep2.html>

Viewing Chinese or Korean PDFs – To view the Chinese or Korean PDFs, it may be necessary to download the Chinese Simplified or Korean font pack from Adobe. Download the font packs from: <http://www.adobe.com/products/acrobat/acrrasianfontpack.html>